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SUMMARY OF TESTIMONY

WITNESS: GARBOW, Christopher D. CPT
DATES OF TESTIMONY: 6, 7, 9 February 1970
PLACE OF TESTIMONY: Pentagon

WITNESS SUSPECTED OF: N/A

COUNSEL: None

DUTY ASSIGNMENT ON 16 MARCH 1968: 174th Aviation
Company . :

1. ACTIONS ON THE 15TH.

He &id not recall flying BARKER and other officers
over the operational area on the 15th (pgs. 63, 64). Had
he done so he thought he would have remembered it (pg.64).
2. THE ASSAULT ON MY LAI.

a., Actions in the early morning.

The witness flew 9.6 hours on 16 March and served
as copilot on Lieutenant Colonel BARKER's C&C ship
(pgs. 2-4). He did not see any incoming artillery rounds,
nor could he recall seeing gunships strafe the area
(pgs. 4, 5, 9). However, he remembered something said
about there being no restrictions on doorgunners (pg. 44).
They orbited overhead, watching the slicks make their
approach (pg. 4). He did not follow the actual operation
of the troops on the ground after the insertion (pgs. 5,
6). The witness heard over the radio that a 8hark gunship
killed two VC suspects and marked their location with
smoke (pgs. 6, 8, 46). BARKER helped get troops into
the area (pg. 12). A call was received that people were
moving out of the village down Highway 521 (pgs. 8, 48).
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He did not remember BARKER making body count transmissions
to the TOC (pg. 47). He could not remember receiving a
transmission from Warlord Alpha leader about dead
Vietnamese (pg. 74).

'b. Actions at the second L%.

While GARBOW did not remember BARKER arranging
an artillery preparation for the second LZ, he did remember
the insertion of B Company at an LZ to the northeast
(pgs. 10, 49). He could not bring to mind a discussion
of the number of lifts required for the insertion (pg. 49).
In fact, the C&C ship dropped yellow smoke to mark the spot
where the 1lead slick was to set down (pgs. 10, 51, 52).
He did not remember whether the slicks made a go-round
because the artillery prep was not lifted in time (pgs. 10,
11, 51). After this an 0-23 reported findirga mortar tube
on Hill 85. This later turned out to be only mortar
rounds (pgs. 9, 10, 53, 59, 61).

c. Return for refueling.

GARBOW had only a hazy recollection of refueling
at LZ Dottie (pg. 54). He did not know if he dropped
BARKER off at the VIP pad er the refueling pump (pg. 55).
He vaguely remembered BARKER saying that he would drop
in to the TOC to bring those people up to date (pg. 55).
Although he was not certain, he surmised that this occurred
around 0830 (pg. 55). He did not recall seeing or talking
with Warrant Officer COONEY, HENDERSON's C&C ship pilot,
at the helipad (pg. 88). He did not remember shutting down
the aircraft (pg. 59). If the aircraft was shut down
they could have been on the ground for 20 to 30 minutes

(pg. 59).

d. Further actions that morning.

(1) Generally.

He did not recall another C&C ship in the
operational area segregating individuals from a large
group (pg. 11). He did not remember any conversations
between BARKER and higher headquarters (pg. 11). He did not
see slicks from the 123d make an approach to Hill 85
(pg. 11). He did not recollect hearing casualty figures
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from the ground units (pg. 12). He did not recall the

CG of the Americal Division coming into the area (pg. 13).
He did not remember BARKER meeting with more senior
officers of the division (pg. 27). He seemed to remember
flying a reporter and a photographer from the My Lai (4)
area to the vicinity of the second LZ (pg. 29). GARBOW
could bring to mind no instance of BARKER being upset

by information he received from the TOC (pg. 41).

(2) Medevac of wounded GI.

He did not remember making a medevac to LZ

Dottie at 0930 (pgs. 16, 17). However, he did recall
dusting off a Negro soldier who was wounded in the foot
(pgs. 17, 18). He could not remember if BARKER was aboard
the helicopter at this time (pg. 18). GARBOW made his
.approach from the east and landed in a rice paddy just
south of the tree line on the edge of the village (pgs. 17,
18). The village was smoking at this time (pgs. 17, 21).
After he landed he remembered seeing a pile of at least
five bodies to his right front, 30 yards away (pgs. 19,
20, 39). The group was composed of women and children
(pg. 20). These were the only bodies he saw (pg. 21).

He did not see any other helicopters in the area as

they took off (pg. 40).

e. Actions in the afternoon.

(1) On the beach.

He remembered landing on a beach east
of Plnlelle on the 16th (pgs. 24, 25). Swift Boats
‘'were offshore (pg. 25). A number of civilians were
picked up and probably flown back to LZ Dottie (pg. 25).

(2) At LZ Dottie.

He did not recall seeing a lieutenant general
at LZ Dottie in the afternoon (pg. 27).

(GARBOW) 3 SUM APP T-343
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3. INQUIRIES AFTER THE ASSAULT.

. He did not remember a conversation about a large
number of casualties, and he did not hear about a
dispute between air and ground personnel (pgs. 40, 41).
GARBOW did not reccllect BARKER saying or doing anything
that made him think BARKER knew about Vietnamese casualties
(pg. 80). He did not talk with BARKER about it and
knew of no one who did (pg. 80). He could not remember
BARKER ordering the ground forces to stop the shooting
or killing (pg. 8l). He heard nothing about an
investigation of the operation (pg. 8l1). He did not feel
that the casualties he saw warranted an investigation
(pg. 82).

4, OTHER INFORMATION.

a. The witness described the layout of LZ Dottie
(pgs. 13-15, 54).

b. He thought the operation on the 16th was his
first experience in working in a C&C aircraft with a
battalion commander conducting a combat assault (pg. 45).

c. After hearing LEWELLEN's tape the witness thought
he remembered making a dustoff at BARKER's direction _
approximately a quarter mile west of the beach (pg. 50).
This was on the 16th (pgs. 50, 74). He did not remember
how many people he picked up (pg. 50).

d. He normally flew the C&C ship at an altitude
between 1000 and 2000 feet (pg. 61).
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EXHIBITS

EXHIBIT i
NUMBER DESCRIPTION NOTES - PAGES
' Wit did not recall
P-11 | Miscellaneous Scene scene. 18
' Identified LIND'S |
P-12 | Miscellaneous Scene crew chief. How- 18,22,
eéver, soldier
being evacuated 23
did not look
familiar.
T Wit could not _
__P-13 | Miscellaneous Scene specifically re- 29
‘ member area.
Wit could not
P-17 | Miscellaneous Scene specifically re- 29
member area.
Terrain did not
P-28 | Miscellaneous Scene look familiar. 72
Wit could not
P-39( Miscellaneous Scene specifically re- 38
m er ene. )
Did not Iook 1ike
P-41d Miscellaneous Scene same stack of 38
bodies witness
saw.
Wit identified as
P-199 Miscellaneous Scene photo of My Lai. 76
Wit identified as |
P-203 Miscellaneous Scene LZ Uptight. 77
, ’ Wit could not re-
P-204 Miscellaneous Scene cognize area. 77
_ Wit recognized as
—_P-20d Miscellaneous Scene area of 24 LZ. 77
Wit recognized as
—-P-207 Miscellaneous Scene area of 2d LZ. 77
(GARBOW) 5 SUM APP T-343

FOR OFFICIAL USE ONLY



FOR OFFICIAL USE ONLY

: (The hearing reconvened at 1645 hours, 6 February
1970.) '

LTC PATTERSON: The hearing will come to order.

RCDR: The following persons are present: Mr. MACCRATE,
LTC PATTERSON, and MAJ LYNN.

Sir, the next witness is Captain Christopher D. GAR-
BOW.

(CPT GARBOW was called as a witness, was sworn, and
testified as follows:)

: Captain GARBOW, for the record, would you please state
your full name, grade, Social Security number, organization, and
station? : _

‘A. ' Christopher Dean GARBOW, . , Hunter Army
Airfield, Savannah, Georgia. ‘

AR

LTC PATTERSON: Captain GARBOW, have you read the preliminary
information and instructions (Exhibit M-57)?

A. Yes, sir. I have.

Q. Do you understand thém?

A. Yes, sir. I do.

Q. Do you have any questibns concerning what is covered

in those instructions?
A. No, sir. I do not.

Q. ’ I'd like to introduce Mr. Robert MACCRATE on my left.
Mr. MACCRATE is a lawyer from New York City who has consented to
assist the Secretary of the Army and the Chief of Staff and spe-
cifically General PEERS in the conduct of the investigation of
- the Son My incident as it's now called. Mr. MACCRATE, of course,
will ask you questions or can ask you questions just as I can.

Would you state for the record, Captain GARBOW, when
you arrived in Vietnam and to which unit you were assigned?

(GARBOW) 1 APP T-343
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A. I first arrived in Vietnam at the 90th Replacement
Battalion in Bien Hoa. I believe it was 14 February 1968, and

I stayed at Bien Hoa awaiting transportation up to Danang where

I was assigned to the 16th Group. I arrived at Danang on approx-
imately 19 or 20 February, and was assigned further on down to
the 1l4th Battalién and to Chu Lai on approximately 22 February
1968. I was further assigned down to the 174th Assault Helicop-
ter Company in Du¢ Pho sometime around the 22nd. The 21st or
22nd I was assighed and arrived in.Duc Pho at the 174th.

Q. When did you start to fly with the 174th?

A, The néxt day, sir. I believe this would be the 23rd
if my memory servés me correctly. My flight records indicate
that this is the first day I flew in Vietnam. I did fly the next
day after reportlng into Duc Pho.

0. Do you recall the type of mission which you flew in
the early part of your tour, the first 10 or 15 days?

A, Just standard policy, sir, to give each incoming
pilot as many varied type missions as possible when he first
comes into Vietnam to try to build up his experience. I flew
such things as command and control, resupply, and just a general
type mission, also some tconbat assaults.

0. Have you checked your records for the amount of time
you flew on 16 Marc¢h 19682

A. Yes, sir., I have.

Q. How much»time did you fly? |

A. 9.6 hours.

Q. Is there any indication in your record as to the type

of mission you flew on 16 March?

A, No, sir. Other than the fact that it was termed com-
bat such as all missions are in Vietnam.

Q. ’ Was the entire period of 9.6 hours termed combat?

A. Yes, si¥. I beliéve it was as far as the records show.
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Q. Do you know Colonel Frank BARKER, or dld you know
Colonel Frank BARKER?

A. Yes, sir, I did. I worked with him several times
in the capacity as pilot of his command and control helicopter.
I really had no personal contact with him.

0. How many times did you fly C&C with him?
A. ‘ Somewhere in the order of a half dozen times.
Q. Right after your arrival in country Task Force Barker

part1c1pated in an operation north of the Song Tra Khuc River, the
Quang Ngai River as you know it I presume, in an operation in and
around Pinkville. Several American casualties were taken during
this operation. Do you recall anything about this operation or
hearing about it? '

- A. ' What was the date of this, sir?
Q. In the latter part of February.
A. ~ No, sir, not really. There was some talk that prior

to my arrival in the company itself there had been quite a bit
of activity out there. The rest of the time I was in Vietnam
this entire area was known as being a rather rough area, that is,
enemy contact and mainly booby traps, heavily mined, booby traps,
. and this sort of thing.

Q. , Did you fly with Colonel BARKER in and out of LZ Dottie?
A. Yes, sir. I did.
Q. Do you recall the specific operation of 16 March 1968

when Task Force Barker combat—assaulted into the My Lai - Pinkville
area? :

A, ' Yes, sir. I believe I do.

Q. Would you tell us what you recall of that operation
on 16 March. What you were doing?

A. Yes, sir. To the best of my knowledge I've been able
-to piece together, I was serving in the capacity as "peter pilot"

(GARBOW) ' 3 APP T-343
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or copilot for Colonel BARKER's command and control hellcopter
on that specific day. Do you want me to start from the begin-
ning?

Q. Just what you recall now. Do you recall, on this
operation that you flew C&C for Colonel BARKER on the 16th? What
time of day did you pick him up?

A. No, sir, other than it would be early in the morning,
very close to first light. Most operations of this sort start ei-
ther right before daybreak or right at daybreak.

Q. Do you recall specifically picking him up?

A. Not that specific day, no, sir. I couldn't giwve
you an exact time. I could say positively without a doubt be-
fore 8 o'clock.: : :

Q. The company record indicates that your . combat assault
of a company , Cc/1/20, part of Task Force Barker, took place at

0730 hours in the morning just west of what is known as My Lai (4)
Do you recall being on station in the command and caontrol heli-

" copter during this 1ift? !

A. Yes, sir., I do,
0. How do you recall it? What do you recall of it?
A. I can remember now being in the command and control

helicopter, orbiting overhead, watching the slicks make their
apprcach. I'm sure the gunships prepared the LZ, but I do not
remember that. I do remember watching the aircraft, the slicks,
approach with the troops to the LZ.

Q. Were there a large number of slicks or a small num-
ber of slicks?

A. For that type of operation, I guess it would be av-
erage. We never really flew formations of more than 10 ships.
I can only recall one or two operations that we had that involved
more than 10 aircraft.

Q. Was this a large formation or a small formation, or
do you recall?

(GARBOW) 4 APP T-343
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A. Somewhere around, I'd say, three Vee's of three, which
would be nine aircraft, something along this order.

Q. Do you recail what direction they were approaching
the AZ from?

A, No, sir. I do not specifically remember.
Q. Or their direction of landing?
A. No, sir. From what you told me earlier I know now,

but I did not know that before you told me.

MR MACCRATE: Had you been on a combat assault mission before
that day?

A. Yes, sir. I had. I believe my second day flying
we had a small combat assault that was actually an extraction.
This was my first combat assault. '

Q. ' You had an extraction on about 24 February?

A. Yes, sir. That would be correct.

LTC PATTERSON: Do you recall seeing the artillery or being in-
volved with the artillery for the first assault into the My Lai (4)
area on 16 March?

A. No, sir. I cannot recall the artillery. I know there
- was artillery from what we talked about earlier, but prior to that
I did not actually remember. I mean there obviously must have

. been artillery, an artillery prep, but I did not remember the
actual fire.

MR MACCRATE: You have no personal recollection of this?

A. - No, sir.

LTC PATTERSON: Well, after the slicks landed, do you recall what
you saw or what you heard immediately thereafter as far as the

- C&C was concerned?

‘A. | After the slicks left, I really didn't. I don't re-
member anything concerning the actual operation of the troops on

(GARBOW) 5 APP T-343

FOR OFFICIAL USE ONLY



FOR OFFICIAL USE ONLY

the ground that were airlifted in. I do remember one of the gun-
ships, a shark gunship from the 174th, finding two Viet Cong
suspects, at that time suspects. They were shot, and the shark
gunship itself popped smoke and asked the infantry troops to
move over and pick up some of the equipment that these two Viet
Cong had on their person.

MR MACCRATE: Before we go on with the operation, can you recall
who was flying with you that day?

A. When Colonel PATTERSON first asked me, sir, I could
not. But through various other types of information, we've been
able to find out it was Warrant Officer LIND that was flying
with me that day.

Q. You have no specific recollection of talking with
him or associating him with that day in any way?

A. No, sir. I've been trying to think of something.

Q. Had he been in country longer than you?

A. Yes, sir. He had. How much longer, I'm not really
sure.

0. I gather this was the first time that you'd actually

flown in with an assault as the troops were landing or coming
in?

A, You mean the first time I'd been in a command and
control chopper during a combat assault?

Q. Yes. Do you remember being in that position before?
You mentioned the extraction.

A. Yes, sir. I was actually in one of the ships that
time, one of the slicks in the extraction. I can't remember if
I'd been in a command and control helicopter prior to that date
or not.

0. Do you remember who was traveling with Colonel BAR-
KER? Did he have several people traveling with him? Did he
have a radio operator?

A. He usually had members of his normal staff that would}

(GARBOW) 6 : APP T-343
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normally fly with him. I don't recall who was with him on that
specific day. ©No, sir. His sergeant usually flew with him. On
occasion he would bring along a small, portable FM radio, PRC-25,
-but I cannot recall on that date whether he did have one of those
radios on board or if he did have other people on board. I'm
sure he must have, but I cannot remember any specific people.

Q. | Do you have any recollection of Colonel BARKER's
driver, not being on the plane that day, but do you have any
‘recollection of his driver?

A. No, sir. I don't., His driver always used to drive
“him uvp from the TOC.

Q. Because it's our information that on this particular
day, his driver went on the operation. He was out winning his
combat infantry badge that day, and therefore you wouldn't have
seen him I assume around the command and control ship. I won-
der if this might have occasioned any comment that you might
associate with the day.

- A. No, sir. I can't remember the specific driver.

I'm sdre if his normal driver was out he must have had another
driver for that day. I really wouldn't think I would notice
any difference.

Q. ' You have no recollection of whether he had one, two,
or three people flying with him that day.

A, No, sir.

LTC PATTERSON: Did you usually, on the times you flew Colonel
"BARKER, go to LZ Dottie and shut down?

- A, First thing in the morning, yes, sir. We would fly
in, usually call up his TOC on their FM frequency, tell him that
we were on the pad, and ask them if they wanted us to shut down
or if they wanted us to keep it hot for an upcoming mission.
We'd always call in though to make sure what they wanted us to
do.

Q. Do you usually shut down?

A. Yes;'sir. "Usually I'd have to say we would. I can't
really remember.

(GARBOW) ' 7 APP T-343
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Q. Colonel BARKER could have arrived this morning in
an MP jeep, red light on it, perhaps being driven by an MP with
an MP armband.

A. I don't know if I would remember that or not. I
know definitely what a military police jeep looks like. Whether
he arrived in one I just can't remember.

Q. You indicated that you recall the Sharks engaging
a couple of Vietnamese and dropping smoke.

A. Well, going back up, sir,'I remember hearing this
on the radio. I actually did not see it.

Q. You heard it 6n the radio?

A. Yes, sir.

Q. You did not see it?

A. No, sir.

Q. What else do you recall as an initial impressidn

of what you heard or saw immediately after the 1lift? Did you
see any groups of people or large groups of people?

A. Yes, sir. We did after we received a radio call,
or Colonel BARKER actually received a radio call. People were
moving out of the city, the village, and moving down this
Highway 521.

Q. Did you see them yourself?
A, I cannot recall, sir, if I did or not. I'm trying
to get this straight in my own mind, and I cannot actually re-

member seeing these people.

MR MACCRATE: Would you have been tuned in on the same freguency
that Colonel BARKER was on at all times?

A. Yes, sir. To the best of my knowledge our one FM

radio onboard the aircraft which we used. Colonel BARKER was
using the same one, so it would have been tuned to the same fre-

guency .

(GARBOW) 8 . APP T-343
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Q. And with whom could he have spoken?

A. The frequency we were on was his command and control
frequency to the best of my knowledge, and this would be the fre-
quency that each one of his subordinate elements would be tuned to.

Q. So he could talk to his company commanders and they
could speak back to the TOC at LZ Dottie?

A, : Yes, sir. He did, of course, have an SOI with him.
He could get a frequency of a specific platoon. He did have
that capability.

Q. And when he got a platoon in that way, would you
have been on that line with him, too?

A. Yes, sir. In fact we would have been the ones up

in the front of the cockpit that would actually change the fre-
quency for him. ' '

0. ~ You would have done the switching?

‘A. -~ Yes, sir.

LTC PATTERSON: Do you recall seeing any gunships firing early
in the 1lift operation? ,

A. No, sir. I do not.

Q. Do you recall the second lift coming into the same
LZ in the vicinity of My Lai (4)°? '

A, No, sir. I don't.

Q. Do you recall hearihg anything with reference to
any activities going on in the vicinity of Hill 852

MR MACCRATE: Do you recall where Hill 85 is?

A, Yes, sir. Colonel PATTERSON already pointed it out
to me on the map. I believe it was during this particular op-
eration that Colonel PATTERSON reconfirmed what I thought, that

they had found a mortar tube on top of this hill. As it turned
~out, it was actually mortar rounds on top of this hill.

(GARBOW) ' 9 APP T-343
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Q. But they thought they had found a mortar tube at
first. :
A. Yes, sir. This is from a radio call I'm sureg. I

later found out. I did not remember how they had dispased of
these rounds. They had brought in an explosive ordnange detach-
ment to blow the younds in place.

Q. This was from the 123d Aviation Battalion?

A. Yes, gir. One of their 0-23's is the aircraft
that found the mgrtars.

LTC PATTERSON: BPg you recall Colonel BARKER in your sh}p
arranging for thg artillery preparatlon for a second Lz?

A. ' No, sir. I do not actually recall this at gll.

Q. Do you recall a second L2 being used in the 11ft,
a combat assault gorng into a second LZ?

A. Yes, sir. I do. The second LZ was a little dif-
ferent from the frrst. It was a dry area as opposed to the wet
rice paddy of the flrst LZ and it was further to the nprtheast.
I remember this L% because I do remember making the marking

run and dropplng yellow smoke on the LZ to mark the spot that
we wanted the lead shlp of the slicks to set down so tha troops
would get off in the right spot

Q. Why do you remember that marking run?

A, I think the reason I remember it is hecause at the

time I thought it was too low. I later through experignce re-
alized that this was not too low. It was a normal occurence,

but at the time I d1d think it was too low.

Q. Do you recall any difficulties with the slicks get-
ting in on that partlcular lift to that particular LZ?2

A. There was talk or it was mentloned that the artil-
lery did not get llfted in tlme or it ‘did not lift at the proper

time, and the sllcks had tg make a go-— around I can remember
this happening on two or three times in Vletnam, that SlleS did

(GARBOW) 10 APP T-343
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have to make a go-around before they could go into the LZ be-
cause the artillery hadn't been cut off in time. But whether
this was that particular day or not, I don't recall.

MR MACCRATE: Do you remember hearing Colonel BARKER and pos-
sibly one of the other unit commanders in conversation about

that?

1

A. No, sir. ©Not specifically I don't.
Q. - _ Do you remember any complaints about the artillery?
A, Whenever that does happen there are complaints.

Whether it was on that specific day--

Q. (Interposing) But you don't remember any specific
complaint?
A. No, sir.

LTC PATTERSON: Do ybu remember any episode involving another
C&C ship in segregating individuals from a large group?

A. No, sir. I don't really. You told me about that.
That's all I know about that.

Q.. - Do you remember hearing_any higher headquarters con-
tacting Colonel BARKER?

A, No, sir, not specifically. I'm sure they must have.
I don't remember any specific radio calls.

iQ;’ Do you remember seeing any of the Warlords, 1234
slicks, making an approach to Hill 85? :

Al No, sir. I do not.

Q. : Do you remember going to refuel on the morning of
the 16th?

A, No, sir, not that specific morning. Whenever we

worked up in that area, we always refueled at LZ Dottie. I'm
sure we must have, but I don't remember.

- (GARBOW) ' 11  APP T-343
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Q. Now, let's go back to your marking round. If you

can picture yourself making the marking run, do you remember

the actions of the ship after the marking run, where you went
or what you did? Did you watch the landing?

A, I just can't remember, sir.

0. Do you remember hearing any transmissions between
Colonel BARKER and any of the ground elements, specifically
Charlie 6 or Bravo 67

A, Not ¥ight offhand, sir. I believe that he was con-
cerned about the statement I made earlier, about the gunships
shooting the two men and wanting them to come over and pick up
the equipment. He was in on this conversation, trying to co-
ordinate a little bit. That's the only specific one that I
can remember. : ’

Q. - Do you remember hearing any casualty figures being
sent up from the ground units?

A. No, sir, none whatsoever.

Q. Do you remember making any dustoff, medical evacu-
ation, on 16 March?

A, I'm not really sure about this, sir. I remember
flying into the Ky Ha medevac pad which is up at Chu Lai. I
cannot remember on this specific day if I was flying with Mr.
LIND or not, the day I'm talking about, going into the pad.
The reason I remember this one day is that whoever was flying
in let me fly back out. When I went to take off, I neglected
to roll the throttle back up to operating RPM. When I pulled
up on the collective to lift the aircraft back off its skids
and get airborne, of course, we were still at flat idle, and
the sound and light or low RPM warning came on. That sticks
vividly in my mind because the pilot in command grabbed the
control. It was simply something I overlooked on my part. But
this is why I do remember that one specific instance. Now, if
this was on 16 March, I really cannot remember if it was.

Q. Was anybody else in the ship with you?
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A. 'Other than the normal crew, sir, I cannot remember.
We did bring someone in, a wounded GI.

Q. A GI?
A. . I can't remember if there were one or more than
one.

MR MACCRATE: Do you have any recollection of the commanding
general of the Americal Division coming into the area that morn-
- ing and hearing on the radio that he arrived at LZ Dottie?

A.. No, sir. I do not. I don't remember any general
~officer ¢oming in at all.

'~ LTC PATTERSON: Did you usually land at the VIP pad there at

',Dottie?

" A. I'm not sure which one you mean. If I remember

’j}‘correctly,there was a refueling pad here. The road came up

-something like this. The TOC was down here, and the VIP
or the pad we always landed at was right here, that being in

a northerly direction.

Q. Well, let me show you Exhibit 0-4, which is a sche-

Z:'matic drawing of LZ Dottie. This is Route 1 over here.
 A.‘:>. Yes, sir.
Q. And the north orientation is as you have it there.
A, I don't remember.
 'Qa  - Can you poinﬁ out the refueling pad?
" a. | If I'm not mistaken, the fueling pad was at the south-

. ern end.

MR MACCRATE: You have down here along Highway 1l--
A, (Interposing) Penaprime area--
Q. (Interposing) An area where you would have the

- combat assault leaving from there. Then you have the command
" post up here on the hill. Can you place--

(GARBOW) © 13 o APP T-343

FOR OFFICIAL USE ONLY



FOR OFFICIAL USE ONLY

A. (Interposing) This is not as I remember Dottie at
all, sir. For 6he thing; when I was there, I don't recall any
guns at all on the southern end of Dottie. There, of course,
was a bunker line. I assume these are 105's or higher type
calibers.

LTC PATTERSON: Well, they might not have been there exactly
that day. What about the CP pad, two helipad areas?

A. I doa't ever remember this helipad here.

Q. Wherée did you refuel at Dottie?

A. At th-is end.

Q. The southern end?

A, Now, I'm not sure exactly what the boundary of Dottie‘g

was. There was a raised-up area. I remember the pilots always
complained about it because it was elevated, and especially heavyj
gunships. When they took off, there was about 2 or 3 feet of con
certina wire over the edge of this elevated refueling area, and
they were always afraid they were going to catch a skid on it
when they took off. And, as I remember they finally did simply §
mowed the concertina wire down. And, as I remember, the refueling
pad was at the end of the southernmost end of the LZ. I don't 4
remember an FDC here. Now, there was a small, little shack here |
that the men that you worked with for resupply and who were workif
at Dottie stayed in during the inclement weather. They had a .
small radio in there, and you would call him when you were in-
bound. He would use his radio also to call the troops that you
were taking a resupply of material, to alert them that you were
on your way. :

0. Where did you land to pick up your resupply?

A. Well, if I can use this labeled FDC, if I c¢an use
this shack to mean the small, little shack the men stayed in,
it was right on the edge of the refueling pad. In other worxds,
this shack would have been somewhere right here. Later on, I
believe it was after 16 March, they established a rearming point;§
cased rockets and minigun ammo for gunships, so they could rearm§
here instead of having to return all the way to Duc Pho, Quang
Ngai, or to Chu Lai.
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. MR MACCRATE: Do you remember the van of the 123d Aviation Bat-
- talion there at LZ Dottie?

A. The wvan?
Q. Yes.
A. What type van?

LTC PATTERSON: Probably a two and one-half ton truck with a
regular van, a mobile van. It was not a removable van body.
It was built onto the truck. -

. A. Like a signal van.
- Q. That's correct.
A. No, sir. I do not‘remembér that.
Q. We have reason to believe that on this day, 16 March

the rearming point was, in fact, set up.

A. I may have my dates wrong, though. On the other
hand, they could have brought in ammo just for that specific
date. But this rearming point that I am speaking of was set
-up to be a permanant type rearming point that was used not only
by the 174th qunships, but by any other gunshlps that were sup-
portlng themn.

Q. Well we assumed that you, in fact, were in the C&C
aircraft that day What time would you, to make a 7:30 LZ time,
have departed Duc Pho?

A, That's hard to say, sir. It would have been well

-‘i ‘1n advance of the CA. You're talking about the LZ time or the
~.§ PZ tlme? 7
0. LZ time.
‘a. | LZ time?
'Q- Yes, 7:30. The PZ time would be somewhere about 7:15?
A. ( Yes, that's right. Well, I can't give an exact time,
- (GARBOW) o 15 - , APP T-343
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but it would be well in advance of that L7 time.
Q. Could you give it to me within one-half hour?

A. I would only be guessing, but .I'd say it would be
generally within 45 minutes to a half an hour, dependiiig on
how much prior édordination has to be done.

Q. Okay. Let's assume then you were to take off some-
where arcund 6:30 or 6:45 in the morning. Is that a reasonable
assumption or a ¥easonable guess?

A. Yes .,

Q. How fitich fuel did you carry onboard for a C&C mission,
not in pounds, ih time?

A, Time: For a C&C mission you could usually €arry
more thanh if you were on a lift mission: I wouldn't kriow exactly,
2 hours probably. S

Q. Physically then, you would have had to refuel after
approximately 2 hours of flight time?
A. Yes, 8ir; approximately.

- Q. If you hHad flowih your aircraft continuously from

the time you took &ff at Dueé Pho, what is the latest time that
you could have refueled at LZ Dottie?

A. Somewhé¥e around 8:30. Now,; it's possible and it

is sometimes done,; that if the mission required, you would 51m—
ply fly until you¥ 20=minute warning light comes on. I can't
remember this acdtually happening that day.

Q. Captain; we have reason to believe that Colonel BAR-
KER, on 16 March; made a medevac pickup somewhere just to the

west of Pinkville itself., Thé unit on the ground marked with

smoke, ahd the C&C ship that Colonel BARKER was in flew in and
picked up three wounded. Timewise, this was about 9:30 in the
morning. Colonel BARKER decided that rather than him proceeding F
on to the medevaec pad at the hospital, he would be dropped off
at LZ Dottie for Yeasons of a meeting or for some other reason,
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and the ship then and the crew would carry the medevac with the
. wounded on to the hospital and return to LZ Dottie. Do vou re-
call any such incident?

A, Not specifically, sir. I'm trying to piece together
information. I feel, myself, that this one medevac I spoke of
earlier up to Ky Ha pad was with Mr. LIND. But I cannot actually
remember. I can remember making dustoff pickups in that general
area quite a few times.

Q. We have reason to believe that there was a dustoff
requirement about 1030 in the morning 16 March which involved
a colored soldier who was shot in the left foot, not seriously.
It wasn't critical. He was alive and well, but he was shot.

Do you recall? '

A. Now that you mention that he was shot in the foot,

I remember something of this, because he had to be carried on
down. His foot was shot up but, like you say, not real bad.

It wasn't nice to look at. The more I think about it, when

I spoke to you earlier about landing to the south of the village
in question - -

Q. : (Interposing) Do you recall landing south of
- the village?
© A, ~Yes, sir. I do. I do remember landing to the
. south.
Q. ' I'd like to just pursue this for a moment now. Do

you ‘recall making the approach for a dustoff or for the land-
ing to the south, or thinking about the situation on the

- ground or thlnklng perhaps about going into somewhat of a hos-.
tile area?

A, I remember, the village was still smoking at this
time.
Q. Was the village to your left or to your right

'after you were on the ground?

A As I remember it would have been on the aircrafts,

- left side, although I'm not sure of this. It seems to me that
we made our approach to the east.
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Q. To the east?

A. It would have been into the rice paddy, just‘south
of the tree line on the edge of the village.

Q. Do you remember when you touched down whether you
were on hard sand, or, in fact, in the rice paddy?

A, It seems to me that we were in a rice paddy, but
I'm not sure about that at all.

Q. Do you remember anyone being on board, any passen-—
gers? Was Colonel BARKER with you, for instance?

A. I tried to think about that too, sir, but I can't
remember. Now that you mentioned this man being shot in the
foot, I do remember that.

Q. Do you remember him being colored?

A. Yes, sir. It seems to me he was colored. Once
again, I cannot be absolutely sure about that.

Q. You indicated that whoever you dusted-off there
was being carried out to the aircraft?

~A. Yes, sir.
Q. Did one man bring him out? Do you recall?
A. | No, sir. I don't recall.
Q. I'd like to show you Exhibit P-1l. You might

want to take the photo out of the acetate.

(The witness did as requested.)
A. No, sir. It is my recollection that at this par-
ticular time we were in a shallow rice paddy with dikes around
it. I'm not sure. Seeing this picture, I can't remember par-
ticularily seeing this. It appears to be a plowed field.

Q. I'd like to show you photograph P-12. 1I'd like you
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to especially look at the crew chief.

A. Yes, sir. I think I recognize the outline of his
face. He wore a clear plastic glass. I believe he has it on.
I don't recall his name, but he was Mr. LIND's nuormal crew
chief who normally did fly with Mr. LIND.

MR MACCRATE: Can you recognize Mr. LIND? It's a rather in-
distinct picture of the left-hand seat.

A. If you told me it was Mr. LIND knowing that, I
" could probably take his facial features.

Q. It is not inconsistent with - -

A. (Interposing) Right, sir. But if you just show-

ed me this picture, I don't think I could say that is Mr. LIND.

Q. | We recognize that 1t is not a very distinct 1mage
in the picture.

LTC PATTERSON: What do you recall, or do you recall seeing
anything on the day that you dusted-off an individual south
of the V:Lllage'>

A, I remember distinctly séeing bodies piled up.

Q. In what relation to your helicopter? Did you see
them on your approach or after you were on the ground?

A. I think I initially saw them after we had actually
set down. They would have been to the right front.

Q. If you landed to the east as you indicated, they
~would have been to the southeast of your position?

A. They would have been more in an easterly direction
than south. They were in front of our aircraft but off to the
right, to the south.

Q. Why do you remember seeing bodies? What makes you
recall them? '
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A. I guess it was because it was the first time I
really seen any casualties, at least this number.

Q. What was the number?

A. I couldn't give you an exact figure, but I remember
they were piled up. Thexre were more than--gosh, I don't know.
They were stacked up.

Q. | Would you estimate how many? Can you make ampy kind
of an estimate?

A. Actually, more than five. It would have had to
have been more than five to be gathered in any kind of a stack
at all. I remember seeing them because when we took off they
weren't right on the side of the aircraft as I remember.

Q. Did you make any kind of determination in yowr
mind as to their age or sex?

A. I remember seeing some women there and children.
How many I don't know, or what I thought were women and chil-
dren.

MR MACCRATE: How far ahead of the aircraft were these bodies
when you were down on the ground?

A. I don't know, sir. I'm not very good on judging
distance,somewhere in the neighborhood of 30 yards or some-
thing around this.

Q. About 100 feet away, maybe 200 feet?

A. Yes. I wouldn't say they were much over 100 feet.
Now, once again I'm not positive at all, sir.

0. And you say that you did take off in that direction
and so whatever you saw you had an opportunity to observe closer
as you took off?

LTC PATTERSON: Do you recall seeing any other bodies on your
approach or departure, or while you were on the ground?
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A, " No, sir. Those were the only bodies I saw.
MR MACCRATE: Was the village smoking badly at that time?

_A. I don't know if I could really say how much smoke
was coming. out of the village. It was more than smoking.
You would see if there were cooking fires going. There was
quite a bit of smoke.

- Q. Did you have a clear view over to the other side

" of the aircraft? 1If you were going out on the south side of
the village heading east, and you were flying in the right
seat, as you looked across the village, I realize it would

be an obstructed view, but were you aware that there was smoke
over on that side which obscured the end of the village?

A. No, sir. Of course the wind would have been the
factor here, and I don't remember which way the smoke was
blowing that day. The wind was blowing the smoke.

LTC PATTERSON: Well, let's analyze this a little bit from
the technical aspect. Why did you decide to land to the
east?

A. It would have been because of the wind.
Q. . Would it always have been that case?
A. No, sir. In this case if the wind would have

been out of the north, let's say, we probably would not have
approached that way because of the trees.

Q. You don't remember the smoke, which way it was
blowing?

A. No, sir. I don't.

Q. Do you remember on your approach on in to the dust-

off that you had pretty good vision as far as your flight path
was concerned?

A. Yes, sir. I .don't remember the smoke being a factor
in our visibility into that one landing area.
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Q. You don't remember it being a factor in setting up
an approach into that landing area?

A. By that, of course, we could have used the smoke
to determine wind direction. Like I say, I don't recall at
all which way the smoke was blowing and if we did use it.

Q. How about the smoke from the smoke grenade that
probably marked your touchdown point?

A. Yes, sir. This is what normally would be used
both to mark the position for landing and to give you an
indication of wind direction.

Q. Do you remember seeing that smoke?

A. I don't remember them throwing it or seeing it
or anything.

Q. You'll notice photographs P-12.
A. ' Yes, sir. I see it.

Q. What is that object?

A. It appears to be a smoke grenade.

MR MACCRATE: Captain GARBOW, I assume you did have a chance
to see the soldier that you were evacuating at that time and
possibly if you saw him head-on you'd recognize him. This
scene would have been taken presumably before you touched
down as he was being moved on the ground prior to being
brought out to the aircraft--

A. (Interposing) This is not the LZ area there.

Q. That is not the immediate LZ area but it would be,
possibly, the individuals who carried him out to the air-
craft and it would be the wounded soldier who was evacuated
at this time.

A. No, sir. None of those faces look familiar at all.
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Q. Do you think you would be able to recognize the

face of the individual whom you evacuated?

A. No, sir. I dnubt it.

0. So that this could be the individual, but you re
just unable to identify him?

A. Yes, sir.

Q. I see.

A. I was looking also at the bandage trying to remember

how his foot was bandaged. I can't remember, but it
seems to me that he still had his boot on and the boot was
ripped, but this could have been another case.

LTC PATTERSON: Did you fly with your doors on or off on
.your helicopters, Captain GARBOW, or was it a policy within
your unit? Did you have a policy with reference to your
doors?

A ' The doors, if they were still attached to the air-
- craft, had to be locked with a safety and pin in the open
‘position. . _

Q. -~ That's the big doors?

- A. Yes, sir, the big cargo doors. The doors you're
- talking about are--

- Q. (Interposing) Either one.

A, On some of our aircraft on a CA we would take the
small cargo doors off because it would facilitate the entry
" and exit of the infantry troops out of the aircraft. Mr.
"LIND's ship, if I'm not mistaken, was fairly new. He was
proud of it, as was the crew chief, and would get very upset
if somebody would bump into one of his doors or otherwise
make it unusable.

Q. - The small doors or the big doors you're talking
~about? : .
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A. Well, anythlng really. Anything on the airéraft
that happened to it.

Q. : Can you tell me ahything about the condition of
the aircraft in P-12?

A. Yes, gir, the main cargo door is off from the air-
craft. They're ®pen. I believe you can make out the gafety
pin that does losk the door in an open position. The small
cargo doors on both sides of the aircraft are on the aiveraft
and secured in a t¢losed position.

Q. Can you indicate anything about the age of the
alrcraft?
A. : It's a newer Delta model because of a roof=iounted

PO tube. I don't see any painted over spots or anythifig on

the aircraft. The exterior looks to be in good condltibn. One
other thing I just noticed. It was a policy for us to paint

the company numbers on the door, and on the tail boom wWe painted
a white band, actually it was a three-colored band, white on
both outsides and a blue band in the center. It was the iden-
tifying color of our aircraft. Now, it could be that this is

a new ship and we had not had time to paint on the deo¥. This
is what makes me think it was a new=--

Q. (Interposing) We would like for you to look at the
condition of the gun mount on P-12. Can you tell about whether
or not people have tramped across that gun mount?

A. Yes, sir. But that's not really an accurate judgment
of the aircraft's age because the gun mount usually doés not
come with the aircraft. Sometimes you will det an airdraft that
does have gun mounts on 1it.

Q. To fly 9.6 hours as you indicated you did on 16
March, you would have had to have been kept fairly busy: Do
you recall any other landings in this area or perhaps over
on the beach?

A. I recall one landing, sir¥, on the beach. Whether
it was on this specific day or not, I don't actually regall.
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- I have reason to believe that it was on this day because we had
been operating along the beach directly about where that sign
says My Lai, Pinkville, and along that general outer line.

Q. You're talking about to the east of Pinkville itself?

A, Yes, sir. The swift boats were offshore. It seems
to me we landed, or if it was on this one day we did land, and
picked up several civilians and loaded them onboard the aircraft.
It was memorable because of the number of civilians, the number
of people who were put onboard the aircraft. It was quite a
few. It was probably something like 10 or 12, maybe even more,
South Vietnamese, small children as well. So the weight factor
wasn't as really bad as it would have been if you would try to
load, say, 12 Americans onboard.

Q. Where did you take these people?

A. ' I do not recall, sir. I would assume we would
have taken them to Dottie. It seems to me we took. them to
Dottie. I don't remember.

MR MACCRATE: Why were you evacuating the children?

A. ‘ I don't know the specific reason, sir. I can

- remember landing on the beach and picking them up. Now even
if it was on this specific day, I can't even remember that.
Q. . Had they been interrogated there? Was there an
interpreter present? Do you remember any of the circumstances
of who was with them, who brought them onto the aircraft, and
who aCcompanied them? :

- Al. I'm trying to think, sir. I honestly have to say
- that I don't remember. :

Q. ' You just remember an unusually large group of Viet-
“hamese with some children among them being lifted from the
. beach area.

A, And it was right on the beach. Yes, sir.
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Q. You have no picture of them at the other end get-
ting off and dispérsing or being led someplace by anyone in
particular?

A. No, si¥. I do not.
LTC PATTERSON: Do you know Mr. COONEY?
A. Yes, sir. I do know Mr. COONEY.

Q. Mr. COONEY indicates that he was flying Colonel
HENDERSON on this day, the C&C for Colonel HENDERSON.

A. Yes, g§i¥. Mr. COONEY was the standard pilot
for command and &ont¥ol for the 1lth Brigade CO. In faet,
his aircraft was kept apart from the rest of our compahy
aircraft although it was one of our company aircraft. His
ship was fitted with a command coasole that would allow
him to carry, I'm §peaking of the brigade commander now;
two FM radios with him so he could operate or listen to
more than one fregiehcy at a time. It was quite a hastle
as I remember, betause I was avionics detachment commander
at the time. Whenever this ship had to go down for main-
tenance, it would be just about an all-night job trying
to move this consolé to another ship s6 that the brigade
commander would have his console for the next day's mission
in a different ship.

Q. Do I undérstand that the 11lth Brigade didn't
have organic Huey's?

A, Yes, si¥. They did. But I believe it was ohe
Sf our ships that he actually flew.

Q. I'd like for you to think back now. On any of
the times that you flew C&C for Colonel BARKER, do you
recall being on the ground and talking to Mr. COONEY at any
particular time?

A. No, sirs I do not.

Q. You dén't recall landing your ship or landlng the
C&C ship that you were flying at any given timeée and seeing
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COONEY's ship, the brigade commander's ship, and something
telling you that the brigade commander was where you were also?

A. ‘ No, sir. I don't remember this. You mentioned

earlier there was some time during the day when all the C&C
ships were there together. If this was the case I did, no

.doubt, see Mr. COONEY, but I do not remember.

Q. Do you recall at any time when you were flying
Colonel BARKER on any one of the missions that you recall,
Colonel BARKER meeting with or engaging in conversation with
or going to meet somewhere any one of the more senior officers
within the division?

A, " No, sir. I recall nothing of this.

Q. : Do you recall seeing a lieutenant general at any
time in the afternoon of 16 March in the vicinity of LZ Dottie?

A. No, sir. I do not.

Q. When you flew C&C for Colonel BARKER, did you

‘also perform other missions on the same day such as dustoff

or resupply or anything along this regard, or were you strictly
C&C?

A. Yes, sir. Occasionally, if one of his subordinate

echelons out in the field needed something of an urgent nature--

- I remember one particular case where an outfit needed some bat-
teries for their PRC-25 radio, and we used the C&C ship for

that mission. Several other times individuals would like to

‘go from one point to another, and the C&C aircraft would go

on missions, not particularly with Colonel BARKER on board.
Perhaps his S$3 would go along. It would still be a C&C

Eype operation but without the actual commanding officer on-
oard.

- Q. References these batteries, do you remember that
mission?
A, I remember doing it. We also carried out such

things as microphones that would be possibly damaged, things
of this sort.
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Q. Do you remember where that mission was?

A, The batteries? It seems to me we did that one
for the 1/6.

Q. ‘ I see. Not for Colonel BARKER.

A. No, sir. I think it was for the 1/6, down at the

LZ. I looked up in my notes. I was trying to think of that
colonel's name. It was Colonel FRANKLIN.

Q. We also have reason to believe that somewheéereé around
1130 in the morning, Major CALHOUN, with a southern acc¢ent, went
onboard the C&C aircraft and took 1t down from Dottie down

in the area of My Lai very briefly and turned around and came
right back. Perhaps didn't even get all the way to My Lai or
the operational area.

A, Did Major CALHOUN smoke cigars, sir, or do you
know?

Q. I don't know.

A. I just said that because there was one of Colonel

BARKER's subordinate officers did smoke cigars, and I think
they were probably the worst smelling cigars I've ever smelled
in my life. This is why I mentioned this. On occasion,; this
man when he took the aircraft would bring these cigars and it
was sort of a running joke, you'd have to fly with your air-
craft out of trim to keep the wind circulating through the
cargo dooxrs to keep the smell of cigar smoke down. This

was simply a joke, it wasn't done in practice. Now whether
this was the particular man, I have no way of recallind.

MR MACCRATE: We have some photographs here of people yvou
will recognize. This will at least refresh your recollection
as to how Major CALHOUN appeared. You would see him in
fatigues.

A. Yes, sir. No, sir, the man I'm thinking of, I
can't remember his facial features, but I can remember that

he had more hair than that. Of course, he could have been
wearing his hair longer in Vietnam.
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Q. Do you recognize anyone else on there?

A. I'm looking at Colonel HENDERSON, sir, but I

don't think I would recognize him. I don't know. I remember
flying one day in his command and control ship, the one with
the command console. I remember flying for whoever was the

brigade commander that day. This also was with Mr. LIND,

that particular day's mission. I don't know if it was Colonel
HENDERSON or not, sir.

MR MACCRATE: Do you remember Captain KOTQUC? He was the
S2 of the task force.

- A, His face looks familiar, sir, but I don't remember
his name..

'LTC PATTERSON: We have reason to believe that someone went in
- and picked up a couple of photographers and reporters or a
photographer and a reporter, picked them up in the vicinity
of My Lai (4) -and moved them a short distance over into the

 ‘v1c1n1ty of the second LZ area. ;
- A, : That sounds familiar. That sounds very fémiliar,
 sir. '

Q. Do you remember the type of area where you landed,

-or if this were you do you remember that area? Dry or wet?

AL ' No, sir. I don't.
Q. Were there people around?
A. I don't remember, sir. Just the idea of picking

up photographers or somebody of this nature does ring a bell.
MR MACCRATE : Well, I show you P-17 which is a photograph
‘that we understand was taken by the photographer as he was

lifted off the ground, and ask you if that looks like any-
- thing you recall having seen.

@. That could be so many places like I have landed
in the past.

“(GARBOW) - ) 29 APP T-343

FOR OFFICIAL USE ONLY



FOR OFFICIAL USE ONLY

Q. This would have been early in your tour now. Re-
member, it was in the flrst morith.

A. -Right, sir. You'll remember also from my reco¥ds,
sir, that I left the 174th in May. I got approximately, I don't
know what my records would show, I think it was some 200 Rours.
And after that, I didn't get very many more hours at all. When

I moved up as the bdttalion signal officer, I really didn't get
as much experience 85 say a nhormal slick pilot would have gotten
if he'd stayed with ah assault helicopter company the whele

time. I cannot say for sure. Let me say this, I don't retognize
this specific area:

LTC PATTERSON: Perhaps on landing they might have been 8gated
on a bank watching the approach. I will show you photog¥aph
P-13 which we believe is the area right along in here. this
individual is the individual there. This one is this ong& and
so on.

A. I am trying to find the other man holdlng the plotting
chart. I don't see him.

0. . Well, he'd be back down over here. Orientatish of
the picture would be that these people oh this dyke would be
coming out this way.

A. It looks to me like this man is this man. No, that
can't be right.

MR MACCRATE: The manh with his eibows behind his head is 1gcatéd
¥ight there.

A. The helmet's on his knee. Yes, sir.

a. Yes. Then the Vietnamese is next to him and then
the man without his helmet and then the man clesest to the
camera in P-13 is the one to the extreme right. The others
whose faces you cannot see have drawn back as the helicopter
takes off.

A. Once agdin; I just do not remember thie specifié
place.
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Q. - Did you ever meet Captain MEDINA?

A. Never met him as to be introduced to him. I can
remember a person talking on the radio with a Spanish accent.
I'm sure it was Captain MEDINA since I've seen him on TV and
interviews with various people on TV. This is the person
that I'd seen in Vietnam. At that time I did not know his
name was Captain MEDINA.

Q.. Did you ever see that individual out on an operatlon
that you can recall?

A. Yes, sir. I can remember working with him a few
times. _
Q. This-individual has been indentified to us as

Captain MEDINA, the one who is pointing at the camera or
pointing at the liftoff.

A I cannot specifically remember working with Captain
MEDINA on that particular day.

. Q. Do you have any recollectlon of the code names which
was used on that day?

‘A, No, sir. But I remembered them when Colonel PATTERSON
mentioned them. Coyote was the headquarters callsign.

Q. And the numbers would indicate the units of the task
force.

A, Yes, sir. This was not the last time. Later on

because I was battalion signal officer, I was in charge dissem-
inating and making SOI. The callsign system was drastically
changed. I can't remember what the month was. Of course,

- they were normally changed over a period of time simply to

- keep the enemy from associating numbers and names, call signs
'~ with people. A 6 was always the commanding officer. A 1
would be the S1, 2 the S2, and so on down the line. This was
' changed giving nonsense-type names usually two-letter--two-
word callsigns with in most cases two digits. In other woxds
the CO might be something like 98 so that the enemy could

not know that 6 was going to be the CO. I do remember one
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other callsign that Colonel PATTERSON made me remember Wa&s
the swiftboat's, Sane Drake. I believe that was the cail 51gn.

Q. Do you remember the callsign of the brigade?

A. Brigade? You mentioned it earlier, sir, but it've
forgotten it already.

MR MACCRATE: Do you remember the callsign of the commanding
general of the Ameftical Division?

A. No, si¥: I do not.

Q. Did you use a 1:50,000 map as you were flying or
did you use a pictomap?

A. Usually 1:50,000 or 1:25,000. The normal typ&
- map we did use was the 1:50,000, I believe.

Q. I1'd like to show you plctomap 1:25,000 (MAP=4):
Are you comfortable with that map? You'll notice Route I

is just off to the left edge of the map. At the very bottom
there you see the Quang Ngai River, Song Tra Khuc.

A, ' Yes, sir.

Q. ~ We're talking about Uptight to the north of the
Quang Ngai River.

A. if I can find Uptight. I'm not sure. One of these
two hills was Uptight.

Q. Okay. I'd like to go through tlie operation HoWw

in as much detail as we feel we know it and at least as far
as you're concerned a8 an aviator and perhaps as the C & €
pilot for Colonel BARKER, with the hopes that maybe the facts
as I relate them to you, as we believe they occurred, céa
refresh your memory even more. We're attempting to pull in-
formation from you that we recognize is old, it's been seme

'~ time ago. We have reason to believe thé 1ift was a nine=ship
1lift and the 174th Aviation Dolphins were the lead, furnished
the lead and furnished a goodly number of aircraft for thée
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nine-ship lift but not all of them. And on the morning of 16
March about 0645 hours, the slicks departed Duc Pho. It would
be an assumption on my part, but it would seem that the C&C
~aircraft would have left prior to the slicks.

A. Yes, sir. It would have.

0. And that if you were C&C, you would have been at
LZ Dottie when the slicks arrived at L% Dottie, somewhere in
the vicinity of 0705, 0710, 0715 hours. The Dolphins were
joined at LZ Dottie by some Rattlers and perhaps en route to
Dottie by a Primo aircraft from the 1lth Brigade.

A. Yes, sir. I remember one Primo did support us.
-~ They usually gave no more than one ship. They had two Hueys
I belleve.

0. It's an assumption on my part, but it seems like
© you were in a place where you could have seen or at least
‘recognized that the Dolphin aircraft arrived at the PZ.
Probably you took off prior to the time that the Dolphins
took off. 1It's an assumption on my part but because of the
timing involved as we understand it from records the Dolphins
probably did not shut down but went to flight idle.

A. Yes, sir. This would be standard procedure for
that time frame.

Q. The artillery preparation for the LZ, first 1LZ,
‘was fired out of LZ Uptight located at coordinates approximately
. 728851. The gun-target line was almost due south, a little
southwest, into an area just to the west of what's identified
on your map as the hamlet of My Lai (4).

A, Yes, sir.

Q. The slicks in Vee's of three, three Vee's, nine slicks,
joined at altitude over somewhere in the vicinity of Route 1,
southbound, linked up with the two Sharks which had been over-

*  heagd, orbltlng over Dottie waiting for the slicks to pull off.

- And the C&C aircraft would have been in the pre-operational

- - area getting the artillery 901ng and firing into the LZ area
1tse1f
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But the formation of slicks approached from the south to

the west side of Hill 85 and landed in the open rice paddy
immediately west of My Lai (4). It was preceeded by the two
gunships, one on each flank of the formation, suppression
runs. The ships touched down and the doorgunners were firing,
permission having been received from Colonel BARKER. There
was no mark. The request for a mark or the information was
relayed from Colonel BARKER to Dolphin lead, asking if he
needed a mark, and Dolphin lead replied: "Negative mark
required, I see the artillery."

A, I don't remember that actual request. Neither
do I remember making a marking run.

Q. The slicks departed, cold LZ, and the Sharks made

an orbit generally in a clockwise fashion. It started to make
orbit and picked up a couple of VC suspects, males to the

north of the village of My Lai. I show you an aerial photo-
graph (P-1). We feel that the two Vietnamese were somewhere

in the northern part, the open area just to the north, this
being the LZ. They engaged them by doorguns, relatively low
level in slow tight c¢ircles one of the ships, and marked with
smoke in an attempt to get the ground troops that were securing
the LZ out to police up the gear. The ground troops were hold-
ing at this time because the second lift was going to come in

in a few moments and they were going to secure the LZ. The
Sharks then went south and engaged a lone individual and had
some trouble locating him, but it was to the south of the LZ

in an area just across or to the south of Highway 521 in a tree
line. While this was going on, the Warlords, Company B of the
123d, was on station, having arrived a little late, indicating
at about the time LZ was going that they were going to be a
little late into the area. They were only late by 3 or 4 min-
utes perhaps. But they had discovered something worth firing

at on the northern--north-eastern edge of Hill 85 and were making
gun runs, rocket and minigun passes, from northeast to southwest
along the northern edge of 85. The second lift touched down
about this time. Time was now about 0751 hours in the morning.
And as they departed on the second touchdown, one of the Dolphins
replied that there was some fire taken from one of the villages.
Colonel BARKER questioned this indicating that it wasn't hot,
then getting a confirmation. Right after the second lift went
in when the activity of at least two people being segregated by
the Warlord element somewhere to the southwest on 521 began.
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'So we have no reason to believe that Colonel BARKER or the
C&C was anywhere where they could have seen this operation,
but another C&C aircraft did become involved and did in
fact pick up two Vietnamese males. The second LZ had been
planned for a later time, which was moved up because of the
availability of nine slich aircraft for the 1lift, making in-
sertion of C/1/20 west of My Lai a much quicker operation
than originally planned because of the additional aircraft.
We have reason to believe that Colonel BARKER cranked up the
artillery out of LZ Uptight and started the LZ prep for the
‘second LZ sometime right after 8 o'clock. In fact, the first
rounds fell about 0811 hours in the morning. Colonel BARKER
indicated a planned touchdown in the second LZ for 0815. The
artillery did not get shut off in time, the ships did have
to make a go-around, and for their final insertion Colonel
BARKER's ship did make a marking run. We believe according.
to our evidence that the mark was yellow. Two lifts went
into this particular LZ which was just to the southeast of -
- Pinkville as we know it in a dry, open field, LZ cold. Right
after the lift we have reason to believe that Colonel BARKER
'in his ship went back to LZ Dottie. Time wise, it was some-
time after 0830 hours in the morning.

A. Low on fuel.
Q. Fuel was about exhausted and the ship would have

returned for needed fuel. We know that Colonel BARKER was
- back airborne at 0855 hours in the morning which would have

~~made this refueling operation at Dottie a quick operation,

- but not extraordinary so.

AL No, sir.

- Q. There would not have been time to shut down. We-

- also have reason to believe that while Colonel BARKER's ship
- was refueling, Colonel HENDERSON's aircraft came in and refueled,
- either behind or beside, and it is possible that Colonel
'BARKER and Colonel HENDERSON did see one another. At any rate

at 0855 hours Colonel BARKER was again airborne and talking

to his ground elements. The information concerning the land-

ing of the Warlord element on top of Hill 85 and the mortar

- rounds was taking place at this time. In addition, Bravo 6

- Yequested from Colonel BARKER permission to fire his mortars.
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Bravo element was the second LZ element in close proximity to
Pinkville and he desired to fire his mortars onto the peninsula
to his east. Coyote 6 gave him permission to fire. Bravo

also at this time had a requirement for a dustoff, and the dust-
off requirement was just in the area immediately west of Pink-
ville proper. This dustoff was accomplished by a medevac ship,
number 252. The swift boats were also engaged at this point

in time off the gpast and their mission was blocking any sea-
ward movement. The mortar rounds found on Hill 85 were blown
and there was considerable discussion over the air by several
sources, Warlord, Coyote 6, Colonel BARKER, and the Sharks
concerning the large number of evadees on 521 going to the
southwest and alse some coming out of the north-northeastern
part of My Lai (4). The Sharks even identified these people

to the effect that they were men, women, and children. The
Sharks had gone off station at about 9 o'clock to refuel them-
selves. They were back on station at 0915 or 0920 when the
call for a dustoff again came from Bravo 6 element. Colonel
BARKER decided to make the dustoff himself in his own air- -
craft, and on a mark after the area was secured another dust-

- off was made from the immediate area of Pinkville by Colonel
BARKER and his aircraft. We believe three wounded were brought
aboard. : '

A, | May I interrupt, sir?

Q. Yes.

A. Was Captain MEDINA in the immediate vicinity of that
medevac?

Q. No. Captain MEDINA was the commander of the company

in the My Lai (4) area., This medevac was made by Colonel BARKER'
in his aircraft while he was aboard. En route back or en route
after departing from the dustoff, taking off from the dustoff
site, Colonel BARKER decided to have the aircraft drop him off
at Dottie and the aircraft proceed on with the wounded to the
hospital, evac hospital. Colonel BARKER departed the aircraft
at Dottie. We have reason to believe that at this point in
time General KOSTER had arrived and was present at Dottie.

His ship could have been refueling or it could have been shut
down on the VIP pad. Colonel HENDERSON's aircraft we feel was
also present at LZ Dottie at this time. However Colonel BARKER'S
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C&C went on, deposited the wounded, came back, and requested
-instructions from the Task Force Barker TOC, Coyote 65. It
received instructions to land and shut down.

A. Excuse me, sir. Was this dustoff that Colonel BARKER's
aircraft made, the C&C aircraft, did they go in fact to the
medical receiving station on Ky Ha pad at Chu Lai?

Q. We believe they did. The events after this time
frame now put us about 0950, 10 o'clock in the morning when
the C & C aircraft arrived back at Dottie. At about 1020 or
very shortly thereafter there came a call for another dustoff.
~And a dustoff aircraft, the slick you saw in the picture, not

a medevac ship was dispatched to the field from the TOC at LZ
Dottie to pick up the wounded colored soldier with the shot
left foot. This occurred somewhere in the vicinity of 1020
or 1030 hours.

A, Was this pickup to the south of My Lai (4)?

- Q. We fell that that pickup was made from this area
right here.

A. No, sir. I remember going in somewhere to the
south of the village but I could not pinpoint it exactly - -

0. (Interposing) Because of the orientation of the
photographs that you looked at of the individuals coming out
from the rear of the picture to the aircraft, from the south-
ern edge of the village to the aircraft, with the aircraft
facing to the left in the picture indicating facing to the
east.

A. _ Yes, sir. I agreevwith that.
Q. The events after this time are a little hazy, but

somewhere around 1130 Major CALHOUN went out and climbed in the
airplane and took this short flight that I mentioned earlier.

- He got down almost to My Lai (4) and turned around and re-
.- turned.

A, . Without landing?
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Q. Returned to Dottie and landed.
A, He just flew out and came back.
0. Right. Do you recall his landing there? We do

not know whether he did or not.

A. No, sir. I was asking you to see if maybe this
would jog something in my head, but I don't remember.

Q. Anything that I've covered here, do you seem to
recall any of it?

A. Yes, sir, bits and pieces. I have to go on what
I stated earlier. I don't think you mentioned anything new
that we hadn't covered earlier.

MR MACCRATE: I'd like to show you four pictures that have
been marked Exhibits 31C, 38C, 39C, and 41C, and ask you if
in your flight on this day in Colonel BARKER's C&C you
recall seeing any scenes such as these.

A. That particq;ar scene, no, sir. Wasn't this
publicized? I think I saw it somewhere.

0. Which one are you looking at?

A, . At 39C.

Q. Yes. I believe that has been.

A. I do not remember, sir. I'm trying to remember

if 41C is the same stack of bodies that I remember seeing when
we did come in and land south of My Lai. I don't think it is.
It seems to me that the bodies I saw were orderly stacked, not
just like they've been thrown in a pile like these appear. I
don't think that's the same. It could be, though I don't
think it is, to the best of my knowledge.

Q. Well, can you fix in relation to the road along
the south side of the hamlet about how far south of the ham-
let line you think you saw the pile of bodies?
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A. : We landed, as I recall, fairly close to the tree
line, somewhere in this general vicinity. As I stated earlier
the bodies were to the right front of the aircraft so they
would have to been, judging from the scale of this photograph,
about halfway between the tree line of My Lai the south end of
‘My Lai, and this small a hedgerow or whatever.

Q. The small tree line below the rice paddies.

A. Yes, sir. They were approximately equidistant from
either side.

Q. Were they on a road or other pathway?

A, I can't recall. As I stated earlier I remembered
landing in a rice paddy. Apparently I did not. They were not
in water, they were on dry land. '

Q. Well there are rice paddies 1mmed1ately adjacent
to the area where you might have landed in various directions
so that you could have found solid footing for the aircraft
and at the same time been very close to a rice paddy.

LTC PATTERSON: Do you recall seeing any friendly forces when
you made this medevac on which you saw these bodies to your
front as you departed or do you recall overflying any friendly
troops?

A, I remember troops in the area. Whether we overflew

 them or not I could not say, sir.

Q. On your departure do you recall the general flight
path? You were light probably so there wasn't concern about
power. I assume you were not flying.

A. I don't recall, sir, if I was flying or not.

Q. Do you recall clearing orvany other aircraft in the
area, any necessity to clear your flight path?

A Not any other reason other than would be normal,
Just as you do all the time, really.
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Q. Well, do you recall seeing aircraft?

A. No, sir. I don't,

Q. Taking notice of any other helicopters in the area?
A. I don't remember any other aircraft in the area.

Q. Or after achieving some altitudé do you recall

looking down and seeing any friendly troops or helicopteks
anywhere else? "

A. No, sir. I don't. It seems strange to me that

this was the first time I'd actually seen casualties. I can't

remember making any statement to that effect. I can't ¥émember
that evening talking about it as I think I probably would have.
This bothers me a little bit that I can't remember that.

Q. Do you recall after anyone of the opérationé that
you were involved in talking about casualties or large number
of casualties or incidents that occurred?

A, Yes, sir. Simply I guess as a matter of pride,
gunship and slick doorgunners when they did kill an enetiy
and it was confirmed to be an enemy, talked about it after=-
wards. ‘

Q. Do you recall any conversation about large numbers
of casualties not necessarily killed by the aircraft but killed
by some other means? .

A. No, sir, not on this specific evening. No,; €ir.

MR MACCRATE: Do you have any recollection of hearing any time
during this day of an unusual incident between one of the OH-23's
of the aero-scouts and the ground element? Any story of & hel-
icopter pilot having had some sort of a dispute with the ground
forces?

A. No, sir. Correct me if I'm wrong here, but I believe
his name was Warrant Officer THOMPSON.
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Q. Well, I'm not asking you about what you've recently

read. What I'm asking you to do is think back to anything you

may have heard at that time as you were listening on the.radio

of the aircraft or anything that you may have heard after you

got back to LZ Bronco that night about a warrant officer having

complained about the action of the ground forces or having landed
- and having extracted civilians from in front of the ground forces?

A. No, sir, nothing at all. As I stated earlier, it
seems odd to me that there would not have been any talk about
that. I don't recall any talk along that nature at all, either
of an incident such as you described or as pertaining to large

amounts of civilian casualties. I do not recall any conversation
whatsoever.
0. Well, you're trying to think back and against what

you heard in the meantime wonder why you didn't hear it at an
earlier time. But I'd rather you try and think of that what
you did hear and anything that may have been unusual at that
time that possibly you wouldn't have connected with any large
number of killings, but something that was unusual in the
flight operations of the day.

A. No, sir. I recall nothing of that sort.

Q. Do you have any recollection of Colonel BARKER in the
course of this operation being engaged in any sharp exchange in

~ any sharp exchange with the TOC or anything of that sort, where
he was talking to the TOC and getting some kind of report that
may have upset him and asking for more information? ,

A, No, sir. I do not, and I've thought about this prior
to today. I can remember nothing along those lines.

Q. Well, we do have a tape of some of the air traffic
that day, of the communications, and I'm going to suggest Colonel
PATTERSON sit down with you and let you hear the tape and see if
any of this refreshes you recollection as to things you may have
heard that are not caught on this particular tape but relate to
what is on the tape. We will recess at this time.

(The hearing recessed at 1835 hours, 6 February 1970.)
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(The hearing reconvened at 1130 hours, 7 February
1970.)

LTC PATTERSON: The hearing will come to order.

RCDR: The following named persons are present: LTC
PATTERSON and MAJ LYNN.

_ Captain GARBOW, you are reminded you are still
under oath.

Have you listened to the tape recording (Exhibit

M-20)?
A. Yes, sir, I have.
Q. Did the tape recording help you to recall any of

the activities of 16 March 1968?

A, Yes, sir, it did. It brought quite a few thlngs
to mind that happened that particular day.

Q. All right, would you start at the beginning. I
instructed you to make notes with reference to informatjign that
could help you recall any of the events or people. Would you
start at the beginning of your notes and indicate for thg re-
cord what you think you recognized or what means someth;ng to
you from the tape.

A. ' Yes, sir. To begin with, page 1, I recognized the
voice of Helix 33 as being one of the Air Force pilots, p;lot-
ing an 0-2~type alrcraft that we worked with at this perlpd of
time.

Q. Do you know Helix 33's name?

A, No, sir.

Q. Would you know it if you heard it?

A. I don't know, sir,

Q. Major GOLDEN?

A. No, sir, I'm not familiar with that name.
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0. All right.

A. And listening to the tape I've come to the conclu-
sion in my mind that the Dolphin lead, aircraft commander, was
Lieutenant MILLIKIN who was my platoon leader, that is the 1st
Platoon leader of the 174th Assault Helicopter Company. I don't
have a page number here, but I do remember hearing the parts of
this conversation.

Q. What type of conversation?

A. I remember distinctly the Dolphin lead asking for
a commo check there on page 1 and the aircraft called back.
Q. This is right at the beginning of the tape?

A. Yes, sir, it was. I remember also at this time 'I

was in the Charlie-Charlie aircraft and we were airborne at
this time.

Q. Did you know that Coyote 6 gave a time check?

A, Yes, sir. I beiieve he gave the time check as
0722.

Q. And you feel you were airborne at this time?

A. Yes, sir, I was. |

Q. Do you recall where you were airborne at, were you

over the My Lai operational area?

A, If we were not in the immediate vicinity of My Lai
‘we were en route from Dottie. I couldn't give you an exact lo-
cation, sir,.

Q. Do you remember now taking off from Dottie or de-
parting with Colonel BARKER from Dottie to the operational
area? :

- A.. No, sir, the actual takeoff I do not remember.

Q. Do you remember now whether or not you arrived at

- - Dottie and shut down and waited for Colonel BARKER and then
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cranked up again, or any of the-activities, your activities of
the early morning?

A, No, sir, this was a complete blank.
0. What next do you recall?
A. The next thing I remember was Dolphin Lead asking--

I'm looking for the area where he said--here it is on page 3--
when Dolphin Lead said he was 3 minutes out at this time.
Coyote 6, "Roger. No restrictions on doorgunners."

Q. Do you recall that specifically?

A. I remember something to this effect, saying there
would be no restrictions on doorgunners.

Q. Do you recall now who might have been riding in
your helicopter with you or with Colonel BARKER, other indivi-
duals?

A, No, sir. 1I've been trying to think of this, but

I really cannot remember.

Q. What else?

A, The next thing I remember was on page 4 when Shark

6 made his first transmission on the tape. Shark 6, I remember
the man's name, I can remember only his first name is Lanny. I
have since been told his last name was MCCRARY.

Q. Would that be MCCRARY?

A, I'm sorry, MCCRARY,

Q. All'right, Captain MCCRARY you identified as being
Shark 672 :

A. Yes, sir.

Q. ' What's the next thing you recall?

A, The next thing is that I recognized as hearing be-

fore the voice of Coyote 23. I've since been told that Coyote
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23 was the PZ coordinator. In other words, he was the person
to coordinate with the aircraft as to which infantry would get
into which aircraft for which 1lift. I remember hearing his
voice several times before as he did work in this role several

times.

Q. What was his location?

A. His location was at LZ Dottie.

Q. Do you recall seeing the slicks at Dottie?

A. No, sir. I don't remember seeing them at Dottie,

however I did make a small sketch which I believe will show the
position of the C&C aircraft, the position that I observed the
slicks approaching the LZ. I believe we were in approximately
- this location which would have been north of My Lai (4).

Q. I see. All right, you feel when the slicks were
inbound to the LZ that the C&C ship, your ship, and Colonel
"BARKER, was to the north of My Lai (4)?

A, Yes, sir, I do. 1I've élso come to the conclusion
that this particular day was my first experience to work in a
C&C aircraft with a battalion commander conducting a combat as-
sault.

Q. How do you come to that conclusion?

A, It just seems to me that it was; I really can't
- give any strong basis for this conclusion.

Q. All right. Let's go back to the individual items
that you recall.

A, On page 5, I seem to recall the radio call by

Warlord Alpha lead that he was making a rocket run. His exact
words were: "This is Warlord. We've got one rocket run in pro-
gress now. If you'll just stay where you are we'll go past you."
I believe he was talking to one of the Shark aircraft who was
working this area. The area was divided between the Warlords

and the Shark aircraft, divided simply so they would not inter-

- fere with each other.
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Q. Do you recall what was the general dividing area
between the two?

A, The tape reminded me. I would not have known if
I had not heard the tape, but the dividing line was the road
referred to as 521.

Q. . Do you recall, did the tape refresh your memory,
or did it implant the fact that 521 was a boundary, do you re-
call that as being the boundary at the time?

A. I do not remember exactly that road 521 being the
dividing line, however I do remember the Warlords working in a
generally southerly direction of the village and the Sharks
working north of the village. I do not remember the dividing
line exactly.

Q. At the time do you recall any dlscuss1on over the
air concernlng coordination between the Warlords and the
Sharks?

A, No, sir, I do not. Correction, I listened to that
in the tape. On page 6 I remembered the statement by Shark 6,
the actual radio call where he dropped some red smoke over the
area where he had killed two "dinks," and I gquote, "They got
weapons, handgrenades and all the web gear in the world right
out here in this rice paddy."

Q. . That was, I believe, to the east of the LZ?

A. Yes, sir, it was to the east of the first L3Z.

Q. Do you recall hearing that transmission?

A. Yés; sir, or a transmission to that effect.

Q. And you recalled earlier in your testimony seeing

or hearing something about the smoke. Did you see the smoke
or did you see the aircraft over the area?

A. I can't remember, sir. To the best of my know-

ledge, I did not see the red smoke nor the aircraft over the
area.
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Q. But you felt in previous testimony that this area
was to the north of My Lai?

‘A. Yes, sir. I felt that it was.
Q. All right, what's the next item that you recall?
A. On pages 7 and 8 there is a radio transmission by

Shark 6 referencing some ammo boxes. I recall, the tape act-
wally refreshed my memory, I believe, I do remember hearing
something about ammo boxes.

Q. If I'm correct, what you're referring to here is
when the Shark 6 is 1ndlcat1ng-—these ammo boxes and this in-
dividual wére due south of the LZ.

A. I do not remember them as to where they were.
Q. But the entry that you think you recall hearing,

something about ammo boxes, 1nd1cates that this point was due
south of the LZ.

A. ‘ Yes, sir.

Q. What next do you recall?

A. On page 8 there is a mentidn of number of KIA's,
enemy KIA's.

Q. By whoﬁ?

A. The conversatioh was between Coyote 6 and Coyote

65, Coyote 6 being Colonel BARKER, Coyote 65 being his TOC
radio operator. The mention was that he had a total of 15
enemy KIA's. I just noted this down because I don't remember
hearing this transmission at all. On page 9 there is mention
made of the call sign Rawhide 3. To the best of my knowledge

- I don't remember Rawhide 3. In fact I'm not even sure who Raw-
hide 3 is.

Q. This was when Rawhide 3 was talking to Coyote 672
A. Yes, sir.
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Q. This follows very closely with the other transmis-
sion which you do not recall, the 15 reported KIA's from Coyote
6 to Coyote 65. Is it possible that you would have turned down
the FM volume on this as far as you were concerned and been
talking air to air?

A, Yes, sir. There are several possibilities here.

The aircraft commander and I could have been carrying on a con-
versation over intercom or we could have been talking on UHF.
We could possibly have turned off completely the FM or turned
it down to a level where it would not interfere with our con-
versation.

FQ. These conversations took place after the second
1lift, I believe, or at least according to the transcrlptlon
here they did.

A, May I back up a minute here, sir, and check my
place. Yes, sir, that would be after the second sortie into
the first LZ.

Q. I believe you indicated in your earlier testlmony
that you recall seeing large numbers of people on 521, is that
correct?

A. Yes, sir, this is still a very hazy recollection
on my part. I remember seeing people but I can't positively
be sure that it was that decy.

Q. I understand. You notice, though, that Rawhide 3,
in the conversation that you do not recall, was talking about
large numbers of people moving out to the southwest along 521.

A.. Yes, sir, I do.

Q. What next do you recall? Captain GARBOW, you'll
notice on page 9 the call from Dolphin Lead to Bravo 6 indi-
cating that, "We'll have to wait until we return from this
sortie and see how many people we can take and we'll make a
determination then as to whether we'll make another sortie or
not." There apparently was some discussion with regard to how
many lifts was going to be required to put B/4/3 into the
second LZ. Do you recall hearing any conversations in this
light?
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A. No, sir, I do not. Page 10 towards the bottom of
the page references conversation between Warlord 6 and Rawhide
3, reference the Skeeter, the Skeeter being a term used to de-
scribe a small observaticn helicopter; the OH-23, as to some
"dinks" that they had spotted. We talked about this earlier.
The tape still did not refresh my memory. I still do not re-
member hearing anything of this sort.

Q. You'll notice there on page I0 that Coyote 6 was
~calling Charlie 6.

A. Yes, sir.

Q. Do you recall at any time having to switch the FM
frequency to get on to the company frequency?

A. No, sir. I don't remember switching frequencies.
Q. Of course, I assume that he could have talked to

Charlie 6 on the Barker command frequency.

A, Yes, sir, he could have. I'm not at all sure what
-was the procedure used this day.

Q. You'll notice also at the bottom of page 10 that
- Coyote 6 indicated the artillery had started for the second LZ
and that the touchdown is scheduled for 0815.

A, Yes, sir. Now, I do not remember this actual con-
“versation concerning the artillery. However, I seem to remember
that during the artillery prep the C&C aircraft was out over
~the beach or over the peninsula area which would put it to the
east of the second LZ.

Q. Would I be correct in assuming that it would be
logical that you would or would not have seen the activities

of Warlord and Skeeter with reference to the large group of
people and the segregation process that was taking place to the
southwest of My Lai (4) at this time? It would have been diffi-
cult for you to observe that in a position over the beach?

A:' - Yes, sir, both of these were happening at the same
time. It definitely would have been difficult to have seen
that from where we were.

Q. Do you recall about the altitude you were flying?
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A. No, sir, but it was standard operating procedure
to fly approximately in the neighborhood of 1,000 to 2,000 feet
principally to avoid danger from small arms flre.

Q. Do you recall at any time going lower than that,
getting down on the deck, so to speak, other than the marking
run which you testified to earlier?

A, Other than the marking run, no, sir. Let me stop
there and correct that. Upon hearing the tape I seem to remem-
.ber something that might possibly have happened during that
dustoff that Colonel BARKER took his command and control chop-
per into and picked up the dustoff himself. Do you want to
skip back to that page, sir?

Q. Yes, go ahead. You're speaking of the dustoff
that occurred over near the Pinkville area, I believe, the one
that Colonel BARKER's ship went into?

A. Yes, sir.
Q. What do you recall about that?
A. I'm not sure at all if this was actually the day

that this happened, but I do remember making a dustoff sometime
during my tour in this area. I also drew a small sketch of
this area. I believe the pickup point was approximately a
quarter of a mile inland tfrom the peninsula or beach area.

0. ' Which would have been west?

A. Yes, sir. It seems to me our approach was towards
the east. We made our pickup and then had to make a series or
actually two low level cyclic turns, an S actually, to avoid
some low trees after take off. Our departure was over to the
east. I do not remember specifically what we picked up there.
I believe it was a dustoff. I don't know how many people. I
do know that this was the particular day that we made this
dustoff.

Q. Generally, then, the approach and departure, as
you recall it, was to the east?

A. Yes, sir.
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Q. Which would have taken you out generally in the
direction of the China Sea?

A. Yes, sir.

Q. Okay, let's go back now to the artillery prep for

the second LZ, page 10 or 11, do you recall anything?

A. On page 12 there is a radio transmission from Dol-
phin lead stating that he had to make a go-around or the flight
had to make a go around because the artillery was still shoot-
ing while they were on their approach into the LZ. As indicated
in my first testimony I can't remember if this actually happened
on this particular day. I remember times when the Slicks would
have had to make a go-around on their approach into the LZ. I'm
still not sure that this was the case on this particular day.

It could very well have been.

Q. You'll notice the very next conversation there is
an acknowledgement by Coyote 6 of the fact of the go-around.
Also an indication that the artillery preparation was complete.

A. _ Yes, sir, I noted that.

Q. Then a gquestion as to whether or not Dolphin wanted
Coyote 6 to go in and mark.

A, Yes, sir, I remember that from the tape. Now

there's a question in my mind there. 1In my earlier testimony I
indicated that on this particular marking run it was rather low
level and I had thought it was too low. This was simply because
this was one of my first marking runs after I had gotten in
country and later on I realized that marking runs were made’ _
very low, this was standard procedure. The thing that bothers
me here is that there is a mention of violet smoke. If I may

- read direct from the transcript, Coyote 6 says: "This is Coyote
6. Roger. Out. Dolphin lead. Coyote 6. LZ marked. Over."
Dolphin Lead replies: "This is Dolphin Lead. Roger. Identify
marker." And the next few lines Dolphin Lead comes back and
says, "Yellow." Now I distinctly remember yellow smoke. I do
not remember violet smoke. There is another question in my

mind here, the next sentence after this, he continues to say:
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"Roger. The ones with rotating beacons on will take Six. The
rest take seven. Go ahead and pop smoke." Now I can't place
this in my mind as how this conversation came about because the
only time you'd really talk about rotating beacons as to re-
place troops on board is when you were on a PZ and presumably
here he is on his approach as he has just 1dent1f1ed yellow
smoke. :

Q. Well, you have to make an assumption that the tape‘
was running continuously.

A, Yes, sir, I realize this is probably what has hap-
pened that the man who was making this tape was simply activat-
ing the machine when he heard someone make a transmission. This
is also evident by the fact that several beginnings of trans-
missions are cut short.

Q. | So you would think then that Dolphln Lead-- "The
ones with rotating beacons on will take six. The rest will
take seven. Go ahead and pop smoke" --was made as he was ap-

proaching the PZ?

A. Yes, sir. I feel that the violet smoke was in the
PZ and the yellow smoke in the LZ.

Q. So that would indicate a break in the tape or a
break in the lapse of time here or some editing of the tape in
this area?

A. Yes, sir, there had to be really because they

were talking at the beginning of page 12 about having to make
a go—-around because the artillery was still shooting. It
wasn't until later on that he said he identified violet smoke
which indicates to me that the tape was edited, broken, or
spliced back together or something of this nature. It just
doesn't seem to fit the way it's written.

Q. You recall dropping yellow smoke?

A, Yes, sir, I do. I remember also, as I think about
it more, our marking run would have been made from east to west
at low levels. This corresponded to what I said earlier, that
- I thought we were orbiting over the beach to the east of the
LZ,
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Q. I understand, okay.

A. The next thing I remember is also on page 12, down
at the bottom where Warlord Alpha Lead reports to Coyote 6 that
he has spotted a mortar position and ammo on top of hill 85. I
remember a conversation to the effect that they found a mortar.
It was later found out that it was not, in fact, a mortar, but,
in fact, mortar rounds that they had found. I don't remember
the exact conversation, but I do remember that there was men-
tion of mortar and mortar rounds on this particular day.

Q. You'll notice Coyote 6 gave permission to go in
and get them.

- A, Yes, sir.
Q. Do you recall?
A. I do not remember that specific conversation nor

that granting of permission, but I do remember that Warlord
Alpha Lead did in fact go into Hill 85. 1I'd like to refer to
‘my notes for a second. Still referring to these mortars, the
actual conversation I'd like to refer to occurs on page 17 of
the notes. This was when the EOD people were taken to Hill 85,
and they blew the mortar rounds in position. I don't actually
remember the EOD was taken to the hill nor do I remember exact-
"ly when this was, but I do remember seeing an explosion on top
of Hill 85. It seems to me that this explosion was in fact the
mortar rounds being blown in place.

Q. Do you recall anyone advising aircraft to stay

.. away from the area or to give clearance?

A. No, sir, I do not. I heard this on the tape, but
it did not bring to mind anything.

Q- ' It would appear, then, that your position was not
in the proximity of 85 or you perhaps would have recalled
having some action to fly away from Hill 85.

A, Yes, sir. On page 13, Coyote 6 makes a radio
transmission back to his headquarters to the effect that he is
coming into or returning to LZ Dottie to refuel. He also makes
~the statement that he'd stop down in the TOC and bring the TOC
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up to date. I'm very hazy on this, but it seems to me I do
remember either the conversation or the actual act itself, of
going back to Dottie and refueling. I'm not sure about this at
all, sir.

Q. ‘Well, let's'look at that for a moment. Was the

refueling area in close proximity to the TOC?
A. It was within a couple hundred meters.
Q. Was there another pad closer to the Task Force

Barker TOC?

A. Not to my knowledge, sir. I also drew a small

sketch of LZ Dottie as I remember it, trying to get this par-
ticular point straight in my mind. As I remember, the refuel-
ing area was at the southernmost end of LZ Dottie. The gas pump
and the bladder containing the fuel, in this case JP-4, was
located just to the north of the refueling pad.

Q. The refueling pad was on the southeast corner?

A. Yes, sir. The VIP pad was directly north of the

gas bladder, or the refueling point. The VIP pad was where

we always landed whenever we were on a Charlie-Charlie mission,

a resupply mission for Task Force Barker, the ship would normally
land on the western edge of the refueling pad and this would be
the loading and or unloading point for resupply. There is an-
other pad directly across the road from the VIP pad leading to
the west of the VIP pad. However, to the best of my knowledge,
the pad was built after the day in question, March lé6th.

Q. Okay, let's go back now to this hazy recall that
you have about the refueling of your ship. Would you have
dropped Colonel BARKER at the VIP pad and then hovered over

to refueling and hovered back to the VIP pad, or would he have
hopped off at the refueling dump? ' :

A. This would have depended on the situation, sir.

The normal procedure was, ves, to land at the VIP pad. His jeep
was normally waiting for him, to take him back down to the TOC.
At this time we would either hover to the refueling pad or in
some cases it was necessary to actually fly, that is, to take
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off and come back around and land at the refueling pad, depend-
ing actually on the wind conditions or the weight of the air-

- craft. The reason for this is that the area between the VIP
pad and the refueling pad was unsuitable for a landing area,
plus the fact of the gas being there, was not very safe to hover
over this area. The road connecting the VIP pad and the refuel-
ing pad was too narrow, unsuitable for hovering.

Q. You can't seem to recall whether you dropped him,
though, at the VIP pad and hovered down to refueling and then
back up to the VIP pad? _

A. No, sir, I cannot.

Q. You seem to recall him saying, though, that he'd
drop down in the TOC and bring them up to date, or is this hazy’

A. This is hazy also, sir. This was normal procedure,
this would have happened just about any time that we brought
Colonel BARKER or actually any battalion commander back into

this area where he would get off the command and control chopper
and go into the TOC simply to keep them up to date. I don't
-actually remember on this day him saying that he was going to
the TOC.

Q. And you do not recall a jeep being there, an MP
jeep, perhaps?

A. No, sir, I do not.

Q. ' ‘What's the next thing that you recall? I believe,

by process of deduction, and physical evidence, technical evi-
dence, in that the aircraft would have required some fuel, could
you fix a time that this might have occurred?

A, Assumlng, sir, that we took off somewhere in the
time frame of 0630 in the morning, we would have needed fuel
some time in the time frame of 0830. I could not pin down the
exact time.

Q. I understand, all right.
A, There is a conversation on pages 14 and 15 between
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the Shark 6 pilot and Coyote 6, and also Coyote 3 got into this
conversation. I believe at this time Coyote 3 was at the TOC.
In other words he would have been in the same physical location
as Coyote 65. ©Shark 6's question in his mind was that he need-
ed to refuel and rearm. He thought from the tape that he would
have to return to Duc Pho. Or at least this is what I under-
stand from the tape. And Coyote 6 informs him on page 15 that
there is refueling and rearming capability at LZ Dottie.

Q. That's Coyote 3 that informs him of that.

A. Yes, sir. That was Coyote 3.

Q. Do you recall hearing any of this?

A. g I want to say I do, but I'm afraid that what I am

remembering is what is on the tape. I can't say that I do re-
member that. On page 15 there is a statement made and I quote,
"792. Roger. Will do." The person making this statement is
not identified. I was wondering if you had any further infor-
mation on this, sir, as to who 792 is.

Q. No.

A. Do we know the number of the aircraft that was
used for Charlie-Charlie that day?

Q. No.
A The reason I ask is that I wondered if 792 was the

Charlie-Charlie ship? I cannot remember myself if 792 was the
aircraft I was flying that day.

0. Was 792 an aircraft assigned to the 174th?
A, I cannot remember that either, sir.
Q. Does that call mean anything to you at all, or do

you remember any--does it ring any bell, or does it make any
sense to you?

A, No, sir, nothing more than the regular format, of
course our formal callsign would have been Dolphin 792, if that
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was the aircraft number. It is common terminology when you're
‘in a hurry and somebody knows who is talking to simply give
your number. On this particular day working as Charlie-Charlie
our call would not necessarily include those numbers. We would
simply be known as Charlie-Charlie and this would be our radio
call.

Q. Would it have been the same if Colonel BARKER had
not been aboard?

A. If Colonel BARKER had not been aboard the aircraft,
chances are our callsign would have been Dolphin 792 or Possum
123, whatever the numbers would happen to be.

Q. Well, if we assume here that you are, in fact, re-
fueling at this point in time on the tape, you'll notice the
lack of any Coyote 6 transmissions.

A. ' Yes, sir.

Q. And the fact that the Sharks are apparently re-
fueling or in the process of refueling. 792 could have been
you inasmuch as Colonel BARKER was not aboard and was still in
- the TOC.

A. Yes, sir.
Q. But I recognize that's all assumption.
A. Yes, sir. The reason I ask is I myself quite com-

monly used the phrase, "will do," rather than it is printed in
the statement as "we'll do."

Q. Which could have been possible on the transcription
oxr--
A, (Interposing) This piece of conversation could

very easily have been between two aircraft, the pilots knowing
each other, perhaps on the refueling pad one aircraft, another
élrcraft moved so he could get into this call simply would be,
"will do."

Q. You don't recall any such?
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A. No, sir, I don't. That's why I asked you the
question.

Q. Do you recall, perhaps, at about this tlme, that
this little conversation, "792, will do," any other C&C aircraft
inbound to ‘refuel or in the fuel dump?

A. No, sir, I do not. During the entire period of
that day I cannot remember seeing any other Charlie-Charlie type
aircraft.

Q. We believe that about this time, as far as the time
of the transmission that we're talking about, that it's possible
Mr. COONEY's aircraft arrived in the dump and he was C&C for
Colonel HENDERSON. And perhaps could even have joined you on
the VIP pad awaiting Colonel BARKER's return.

A, It still doesn't ring any bell, sir. On page 16,
reference the call sign Lobe 65, from my testimony yesterday, I
was asked if I recognized a major and I was shown his picture.
I did not recognize the major and still do not. I recognize
this Lobo callsign and I linked to it the major I was thinking
of at the time. The Lobo callsign, 65, was the callsign of

the battalion, I believe it was 4/3 that was headquartered on
an LZ to the west of Dottie. I believe this LZ was LZ Sue, but
I'm not sure of the name, sir.

Q. So you know that Lobo 65 was the TOC of 4/3?

A. I'm almost positive, I may be wrong.
Q. We have reason to believe that the'4/3 did provide

certain services in support of Task Force Barker. In the case
to which you're referring here, the request was for a dustoff,
and according to the way we understand it, Task Force Barker
would have gone to the 4/3 in their request for a dustoff. So
this in fact, what you've indicated, does seem to make sense.

A. ' The major that I did remember, the one I mentioned
yvesterday that smoked the cigars, his callsign was Lobo 3, his
position being S3 of the 4/3. So this would simply clear up
the question that we had yesterday of trying to identify this
major with the cigar. To the best of my knowledge, this
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particular major, Lobo 3, was not involved in this day's opera-
tions. Also on page 16, down at the bottom, a call made by
shark 6 Alpha, I do not remember the call itself, however I do
remember something concerning a bunker and a "dink" located
near a bunker. ,

0. Do you remember anything about the decorations or
the colors? '

A. No, sir, I do not. I noticed that also on the
tape. He was decorated as an ARVN with red scarf, et cetera,
but I do not remember this. @Page 17, this is the spot I spoke
of earlier where the Warlord Alpha lead had thought he found
mortar tubes and in fact they turned out later to be simply
mortar rounds. I don't remember this exact conversation as
taking place.

Q. - Do you recognize that here is the first place that
we see Coyote 6 after a period of absence?

A. Yes, sir.

'Q. If in fact you did refuel in the vicinity of 0830,
what time would you estimate Coyote 6 would have been back
airborne?

A, Assuming that we did not shut down after the re-

-fueling process, we could have been airborne again in 10
minutes knowing for a fact that Coyote 6 did go down to the TOC
- and bring them up to date. This could have been done in a
short period of time. Assuming that we refueled at 0830 we
would have been airborne again approximately 0840 or 0845,
somewhere in this time frame.

Q. If he had spend any time in the TOC and you had
to do any waiting, for 5 or 10 minutes, it could have been
some time a little later?

A, Yes, sir, it could have. If we had shut down the
aircraft it could have been as much as 20 minutes or half an
hour later.

Q, Did you notice on the tape whether or not in the
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background of the callsign, the call is by Coyote 6 here,
whether or not you could detect whether or not you were airborne?

A. No, sir, I don't remember. 1I'd have to listen to
the tape again. If I did listen to the tape I could determine,
I believe, from the sound of the rotor blades, whether he was
airborne or not. Listening to the tape, this would appear on
page 18, where in parenthesis Coyote 6 makes the call and I
quote, "Wait, out.” Listening to the tape it does not sound
the same as his previous conversation or his previous state-
ments. Therefore I don't believe that Coyote 6 actually made
this statement, "Wait, out." I have no idea who made it, I
just wanted to bring out the point that I don't think Coyote 6
made this statement. On page 19, the first call made by one of
the pilots on board the Charlie-Charlie aircraft was made. I
can definitely identify that voice as belonging to Warrant
Officer LIND. There is no doubt in my mind.

Q. Do you recall him making this call?

A. No, sir. I do not recall the actual making of the
call. Sir, I'd like to made a statement in regard to this. It
seems like there was something on the tape that does not follow
exactly the conversation at this particular point in time. 1In
other words there is something more on the tape than what's on
here. Than what's on the transcript. Nothing basic was really
left out, but I had to listen to it twice to pick it up.

Q. I see.

A, I have made a note here also, on page 19, that the
statement made by Coyote 6 to the effect that the ground troops
had, "better hold off on your mortar fire until you get the
dustoff in there, over." This statement rings a bell somehow,
but I'm not positive on this, sir. Page 19 is simply a continu-
ation of the conversation between Warlord Alpha Lead and Coyote
6 and Coyote 65 as to finally determining that these mortar
tubes that they thought they had, actually turned out to be
nothing more than mortar rounds.

Q. Do you recall that?:
A. No, sir, I do not. 2As I stated earlier, all I
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remember is that--something about a mortar was found on that

" hill and that someone, in this case I guess it was the EOD, I

do not remember the EOD exactly, they did come in and blow it.

. I do remember seeing the explosion. This is all I can recall.
On page 21 there is a little bit of confusion here as to co-
ordinates between Coyote 3, Coyote 6, and Warlord Alpha lead.
Something here is very familiar to me. I believe that Mr. LIND
was flying the aircraft at this time. He asked me to write
down these coordinates when we first heard them. That would
have been when Coyote 3 calls Coyote 6 and first gives the co-
ordinates over the air. Now these coordinates were given in
the clear. It seems to me that Mr. LIND asked me to write
down these coordinates. I did with a grease pencil on the wind-
shield of the aircraft. I remember this because a little bit
later Coyote 6 is trying to relay these coordinates to Warlord
Alpha Lead. He has to call back to Coyote 65 to ask him. to say
again the coordinates. It seems to me that I had these coordi-
nates written on my windshield. I was trying to tell Colonel
BARKER on the intercom that I did have these coordinates, and

. he would not have to make his radio call. But I was unable to
notify him of this. And he made his radio call anyway.

. Q. Do you recall where you were or just where the air-
craft was at this point in time?

A. We were trying to identify these coordinates, -sir,
as I recall.

Q. ' With a map?

AL I did not have a map myself. Colonel BARKER did
) have a map. It was standard procedure to carry a map on board.

Qe You don't recall where you were in relation to
- the beach or My Lai (4) or altitude?

A, Our altitude during this entire time, sir, would

be, as I stated before, somewhere between 1,000 and 2,000 feet.

- I'm thinking now, sir, that I mentioned the map, that this map
was in fact handled by another person other than Colonel BARKER.

- And when the first discussion of the coordinates came up, this

" person, whoever he might have been, handed the map to Colonel

" BARKER trying to indicate to Colonel BARKER where these
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coordinates were, their exact location. This is the first time
I've actually remembered someone else being in the aircraft,
but now I'm sure that there was someone else in the aircraft
other than Colonel BARKER, and the normal crew.

Q. Do you remember where Colonel BARKER was sitting?

A. : Yes, sir, where he usually would sit. That would
be on the left side of the aircraft and the furthest left pos-
ition close to the cargo door.

Q. In the hammock seat or jump seat?

A. In the hammock seat. This was standard procedure
to let the commander of his C&C aircraft sit on the left-hand
side of the C&C aircraft partly due to the fact that the air-
craft commander, the more experienced pilot on board, flew the
aircraft from the left-hand side therefore he could coordinate
much better with the colonel when they were flying orbits
around a specific area.

Q. Do you recall sitting in the right seat?

A, Yes, sir, I was sitting in the right seat.
Q. When you looked back, or within this coordinate

business, where was this individual sitting with regard to
Colonel BARKER?

A. He would of had to have been sitting to the colonel's
immediate right since Colonel BARKER did occupy the furthest left
position possible in that seat.

Q. And were you trying to get this individual's atten-
tion? v '
A, This is all very hazy to me right now, sir. Nor-

mally the battalion commander who was flying in the C&C ship
would be the only person who would have an aircraft crewman's
type helmet. Therefore the only communication between him-

self and other members of the crew would simply be by normal
voice means. I do not remember actually talking to this other
individual. However, as I stated earlier, if I had tried to get
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Colonel BARKER's attention, and it seemed to me that I did to
tell him the coordinates, I would of had to turn around in my
gseat and either wave to or shout at this other individual if
Colonel BARKER was busy doing something else as the transcript
indicates that he was.

Q. Do you recall whether or not now this other indi-
vidual might have had a radio of his own?

vA. No, sir, I do not.

Q. Can you picture this 1nd1v1dual in your mind, what
he looked like?

A. No, sir, I can see him sitting there, but I do not
think I could recognize him.

Q. How. about his rank, was he an officer or an en-
listed man? :

A, I don't remember, sir. Circumstances, normally

an officer did not fly with the battalion commander during this
‘C&C type mission. The usual person that would accompany him
would be his sergeant, sometimes a radio operator would accom-
pany the colonel and bring radios with him. However on this
specific day I cannot remember who this other person was. Many
times the colonel would simply fly by himself. Other times,
isolated cases, he would take another officer with him. For
example, he might take up a company commander, take him up for
an aerial recon and show this company commander from the air
exactly what he wanted him to do rather than simply try to tell
him on the ground what he wanted him to do.

Q. Do you recall flying any of those missions for
Colonel BARKER?

A, ~Not offhand, no, sir, I don't.
- Q. We have reason to believe one was flown on the
afternoon of 15 March in which Colonel BARKER took up his com-

 pany commanders, Captain MEDINA and Captain MICHLES, Captain
RIGGS, perhaps Captain KOTOUC.
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A. No, sir, I do not know specifically what I was
doing on March 15th. I think I probably would have remembered
an incident such as you describe with so many commissioned of-
ficers riding on the aircraft as this was not an every day
occurence.

Q. This individual that you recall working with
Colonel BARKER on the 16th, on the map, on the coordinate busi-
ness, do you remember seeing him before, did you know him?

A. Probably, sir, but as I stated earlier I don't re-
member the specific face of the individual if in fact he was
Colonel BARKER's sergeant. No doubt I had flown him several
times before and also seen him several times before. But I
don't remember who this specific person was.

Q. Do you remember now who Colonel BARKER's sergeant
major was?

A. No, sir. I do not.
Q. Did you know Captain KOTOUC?
A. Not by name, sir, I might recognize his face, but

I do not recognize his name.

Q. You were shown Captain KOTOUC's picture in previ-
ous testimony and did not recognize it.

A. Yes, sir, I seem to remember he was a balding--yes,
sir, I did not recognize him at that time. I still do not re-
member the name. I believe I said his face was familiar at
that time, I'm not sure, exactly, what my previous testimony
was. I'd have to see the picture again, sir.

Q. All right, let's go on for now and we'll come
back to that perhaps. You remember here now that the tapes in-
dicates there was some confusion about these coordinates?

A. Yes, sir. The confusion was that the coordinates
given in the direction from the village was southwest. I found

out later that it was not southwest, in fact. Amongst the con-
fusion, I remember earlier writing down the coordinates and
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“trying to tell Colonel BARKER what the coordinates were, a lot
of confusion here. I can't definitely say that I remember the
confusion between whether this was southwest or some other di-
rection from the village.

Q. Those actual coordinates put it to the north of
the village of My Lai (4).

A. Something in there, sir, is very familiar, but I
can't pin it down. Perhaps the problem is, in Vietnam, quite
a bit it's very simple to mistake one spot on the ground for
some other spot and very easy to give wrong coordinages.

Q. These originated from the TOC, where Coyote 3 was.

A. Yes, sir. It seems that Coyote 3 would have had

to receive these coordinates from someone else or not actually
coordinates, maybe the position, and plotted the coordinates
on their map.

Q. The tape indicates he received these from whom?

A. Charlie 6 reports this. Like I say, sir, there is
something very familiar here but I can't pin down whether or
not I actually remember this conversation as to the confusion
as to where these coordinates were.

Q. Do you recognize hearing Charlie 6 giving these
coordinates or trying to give these coordinates to Coyote 6 and
Coyote 3 coming in and Charlie 6 could not give them to Coyote
6?

A. It would have been in this time, sir, that I would
have written these coordinates down on the windshield with a
grease pencil. I do not remember who actually gave the coordi-
nates the first time they were mentioned.

Q. You recall writing some coordinates down?
A, Yes, sir. I'm trying to find a specific spot in
here when reference was made to mortar fire and the person

making the call was wondering where the mortar fire was coming
from. I cannot find it on the transcript at this time. I had
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it--here it is, it's on the top of page 23. The call is from
Sane Drank Delta Mike which I recall their call sign being
Sane Drink instead of Sane Drank. I could be mistaken. In
any case the call from Sane Drank Delta Mike and I quote: "This
is Delta Mike. Do you have somebody firing a mortar here on
the beach. Over." Coyote 6 returns and says: "This is Coyote
6. We have .a mortar down in the beach area. He's going to
fire. I don't think he's fired yet. Over." Delta Mike re-
turns and says: "This is Delta Mike. I spotted two rounds
looks like maybe sixty mike mike in the vicinity of coordinates
742785. Over." 1If possible, sir, I'd like to have a map to
look at these coordinates.

Q. I show you Exhibit MAP-5, 1:50,000 scale, sheet
6739, 742785 are the coordinates.

A, ' Yes, sir, that corresponds to what I recall upon
hearing the tape. I made a note that I remembered seeing these
moxrtar rounds. There was gquite a bit of concern on board the
Charlie-Charlie ship as to where these mortar rounds were coming
from regarding the fact that we were flying in the area and did
not want to fly through the GT line of these mortar rounds.

Q. This would indicate that your position that this
point in time was generally over the beach, generally in the
area of the unit that had gone into the second LZ which was

B/4/3.

A. Yes, sir. ©Now my general recollection here is that
our position at this time would have been between the second LZ
and the beach where the mortar rounds were impacting. As I re-
call I was the one that spotted these mortar rounds. I brought
it both to the attention of Colonel BARKER and Mr. LIND. And
Mr. LIND did a rather sharp move to bring the mortar rounds
- around to the left side of the aircraft where Colonel BARKER
could see them. Now I notice in the tape there is none of this
conversation. However this conversation could have been inside
the aircraft on intercom and therefore it would not be on the
tape. However it seems to me that Coyote 6 would have wanted
to know where these mortar rounds were coming from. In fact he
does make a statement, "Roger, I'll check it out." He then
makes a call to Bravo 6 and asks him if he has begun to fire his
mortars yet. This is the end of the conversation as far as the
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tape is concerned. The next.thing that Coyote 6 says is, "Did
your dustoff come in yet?" I assume he is still talking to
-Bravo 6.

Q. : Bravo 6 you do not see or was not present on the
tape and any conversation from Bravo 6--

A. (Interposing) .No conversation from Bravo 6, sir.

Q. Do you recall Bravo 6 indicating whether or not
his mortars were firing?

A. No, sir, I do not. There's something missing out

of the tape here! This is understandable since the tape was
being run at LZ Dottie which quite possibly would not have been
within FM communication range of Bravo 6 which would clear up
‘that problem. I do remember there was quite a bit of concern
on board the aircraft as to where these mortar rounds were
coming from.

Q. Do you remember how it was reconciled?
A, No, sir. I do not.
Q. You don't remember whether they were coming from

- the mortars or coming from the swift boats?

A. No, sir, I don't remember who was firing the mor-
tar rounds.

- Q. Back just prior to this time there was some con-
versation on the tape with regards to the Sharks indicating
they were getting ready to leave the station. »

- Al Yes, sir. I made also a note, I believe this ap-
peared on page 22. I noticed on the tape in the background it
sounded like a doorgun was firing from the Shark 6 aircraft.
This seemed unusual to me since he was making a statement that
he planned to be leaving the area, that they would be firing
the doorguns. That's what it sounded like to me.

Q. Might it have been the flap or the flap of the
- Yotor blades?
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A, No, sir, I don't believe so, it sounded on a much
hlgher frequency than the flap the rotor blades would make.

Q. Could this firing that you thought you heard
could it have been caused for any other reason that you know of?

A, Yes, sir. It could have simply been the rotor flap
of the aircraft. I don't think I'd be able to make a determin-
ation between the two.

Q. This dustoff request from Coyote 6 to Bravo 6, does
that mean anything to you? Do you recall hearing or remember—
ing--

A, (Interposing) 1I've been trying to think of this
for the last 2 days, sir, as to whether or not I was actually
making that dustoff.

Q. Now this dustoff here, time wise, would have been
the dustoff that he had called for from Lobo 65, approximately
or some time preceding this. Does this seem to fall into place
all right?

A. Could I have a page number to refer to that?

Q. Page 16.

A, Yes, sir, that was the first dustoff, if I'm not
mistaken. :

Q. That's correct.

A. I misunderstood you, then, I was referring to the

second dustoff.

Q. This dustoff on page 16, according to the log, oc-
curred, or the requirement for it occured, during the approximate
period that you could have been refueling. The call originated
from the TOC to Lobo, TOC to TOC. If in fact you were on the
ground at Dottie at this time, you would have heard this, and

the fact that Colonel BARKER did not know whether or not the
dustoff had arrived some time later. We believe the time frame
that this query was going on and the mortar rounds on the beach
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and so on is somewhere shortly after 9 o'clock or 0915, 0920.
It would be conceivable that in the interim period if you did
go to refuel at 0830, 0835, 0915 would not have been an un-
reasonable time for a query as to whether or not the dustoff
had come in especially if your ship had been off station.

A. Yes, sir. I believe as I indicated yesterday, I
did not remember this first dustoff.

0. Which would be entirely plausible inasmuch as
while this occurred while you were off station, perhaps refuel-
ing or perhaps waiting for Colonel BARKER.

A. Yes, sir. This might also indicate that we had

in fact shut down after refueling. If we had not shut down
after refueling, kept the engine running, it was normal pro-
cedure to keep your radios turned down and in most cases
expecting to take off immediately you would, of course, keep
your helmet on, and therefore keeping yourself tuned on the
same frequency that you were on, probably, when you landed.

It is possible some times when you set down, you've been flying
for a long time, your head hurts a little bit from pressure in
-the helmet, you will take a short break and take your helmet
off. However, assuming that we didn't take our helmets off, if
we were still keeping the engine hot, not hearing the transmis-
sion would indicate that we had, in fact, shut down for this
period of time, say between 0830 and 9 o'clock awaiting for
Colonel BARKER.

Q. Or could it have been, if you'll look back on page

- 19, you'll notice the transmission from Dustoff 252 to Coyote
Bravo 6 apparently being on the Bravo or could have been on the
Task Force Barker command net, but also could have been on the
Bravo command frequency. You'll notice just up at the top of
page 19, just prior to this transmission is when the Charlie-
Charlie is involwved 1nd1cat1ng the Sharks are refueling and the
indication that you're going to stay west of the mortar firing
which-~or the demolition of the mortars on 85. So it's entirely
pPossible that even though you were airborne, the dustoff took
Place further to the east of your position and you did not hear
the transmission or Coyote 6 did not hear the transmission of
the dustoff doing in to make the pickup.
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A. Yes, sir, that would sort of indicate that because
I believe that Coyote 6 would remember if he had heard that
transmission.

Q. Okay. I believe we were back over here on page 22
or 23.
A. Yes, sir. I do remember Sane Drank Delta Mike or

Sane Drink Delta Mike, as the case may be, the swift boat, at
any rate, saying that he did have one 81 Mike Mike if you needed
it, Colonel BARKER needed it.

Q. Does the callsign News Boy India 20 mean anything?

A. : No, sir, not on that particular day or any other
particular day. I cannot remember hearing that callsign at all.

Q. It would appear, inasmuch as News Boy India 20
was talking to Sane Drank Delta Mike that it could be an-
other swift boat.

A. Yes, sir, the tape would indicate that. I inferred
that from the tape.

Q. What's the next thing you recall?

A. In my, notes I have reference to a Charlie 81, I

believe it appears on page 25. I was just going to ask who
Charlie 81 was. I do not recall at this time ever hearing

Charlie 81 call sign. :

Q. We think Charlie 81 was the relay statlon at LZ
Uptight, ground to ground relay.

A, Right, sir, I don't remember Charlie 81 at all.
Q. On page 24 the tape indicated some wounded.

A. Yes, sir.

Q. Now, this is the second dustoff.
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A. The second dustoff, the one that Colonel BARKER
made himself with his own Charlie-Charlie aircraft.

0. The journal log indicates this event took place in
the vicinity of 0920, 0925 hours in the morning.

A. I am trying to find that diagram that I showed you
earlier, sir. I seem to have misplaced it.

0. Well, we discussed it earlier and you indicated
an approach to the east and a cyclic turn.

A. ' Yes, sir. In addition, concerning this particular
dustoff, I stated yesterday in my testimony that I remembered
making a dustoff at Ky Ha medevac pad and that the person, the
aircraft commander I was flying with, had flown the aircraft in,
made the approach for the dustoff to the medevac pad and he had
allowed me to fly it out. I stated that I had neglected to run
the throttle back up to operating RPM and attempted to 1lift the
~aircraft to a hover without doing so, as a result the engine
rotor RPM was not sufficient to give us 1lift, therefore the low
RPM warning light and audio came on. The AC, whoever it was,
.grabbed the controls, took them away from me and--simply a mis-
take on my part. Also I recall this same instance, whether it
was the day, March 16 or not, I do link it with the same time
that I did pull pitch accidentally. I remember that there were
not enough stretchers provided by the medevac people for the
wounded that we had on board I believe I stated yesterday I did
not know how many wounded we had. I seem to remember now there
were more than one. I could not state one, two, or three, but
I do remember that there were not enough stretchers available.
One man had to be handcarried.

Q. I'd like to take you back, now, to this approach
that you recall making for your dustoff. As I understand it
you made an approach downwind going to the west and then- ap-
proached on final to the east.

A, Yes, sir, this is the way I remember it. Let me
clear up a point here. I don't remember this as having taken
Place on this particular day.

Q. I understand that. Do you remember the color smoke
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or identifying the positions, landing, or seeing the terrain,
you apparently can visualize the terrain a bit.

A. Yes, sir, I can visualize the terrain. It was
basically open to the west with a tree line to the north, or to
the left of our aircraft as we approached. I remember that it
was a low-type area, that the ground was either a rice paddy or
a wet area. I shouldn't say that. I can't remember it being
wet or dry. I can remember it being a rice paddy type or area.
Immediately to the front of our aircraft, when we set down and
made the pick up, there was a dike and some low trees therefore
requiring us to go around these trees for our pick up. This is
where I indicated the low level cyclic turn. Trying to remem-—
ber the smoke-~seems to me it was violet smoke or red smoke.

Q. You notice the tape indicates violet.
A, I better clarify that, that's where I remember it

from, that it would be violet. I don't remember seeing violet
that day.

Q. Would you recognize the terrain if you saw it
again?

A, I think so, yes, sir.

Q. I'd like to show you photograph Exhibit P-28. Does
that terrain look familiar?

A. Not as I remember it, sir, on this specific day.

Q. I'm not saying that that's the area. Notice there

is violet smoke in that particular picture.

A, No, sir. I believe I see off in a distance a watexr-
way of some sort. I cannot tell if it's a river or the area near
the coastline.

Q. Then there's no way to determine direction, north or
south or east or west?

A, No, sir, not to my knowledge.
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Q. What's the next thing that you recall?

A. The next thing I remember, sir, was on page 26.
Maybe I shouldn't say that I remember it. I note here on the
tape the callsign Primo 687. Just for the record this Primo

is not spelled P-r-e-m-o, it is P-r-i-m-o, this being the call-
sign of a Philippine beer, that's where the name came from. I
don't remember the actual callsign being made at this particu-
‘lar time. Another thing, on page 26, the callsign--

0. (Interposing) What is Primo 687, how do you know,
what does this indicate? '

A. Primo 687 was probably--I can't even say that. It
was an aircraft from the 1lth Brigade's organic aviation. Of
course there was one Primo aircraft on the 1lift that morning to
supplement the 174th. '

Q. You don't know that for a fact, do you?

A. From what you told me. Also on page 27 I have
reason to believe that the callsign there, and I quote: "We
are heading on our way down the coast. You got any messages
you want to pass—--want us to pass on to Movements Control at
An Khe?" This callsign is attributed to News Boy India 20
who I inferred was a swift boat. I have reason to be-

liefe this transmission was not made by a swift boat but was
made by an aircraft. That's all I noticed there, I did not
actually remember hearing that conversation or that statement.

Q. Is there anything else on the tape that you recall
hearing? :
A, Let me review my notes here rapldly, sir. No, sir,

that s all I remember.

Q. I'd like to refer back to page 25 the top of page
25, you'll notice, and on the bottom of page 24, where some con-
- vVersation between Coyote 65 and Coyote 6 with a reference to the
plckup of these wounded and the cancellation of the dustoff re-
quirement.

A, Yes, sir, I noted that.
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Q. And the indication that Coyote 6 was going to pick
them up themselves, and then Warlord Alpha Lead indicates to
Coyote 6 that report of some dead Vietnamese, or as he calls
them, "dinks," eight or nine "dinks," subsequently improved to
ten to fifteen, and Coyote 6 was apparently rogering that and
understanding that. Do you recall hearing anything like that? .

A. ' No, sir, I don't. I don't recall that conversation
regarding the dead "dinks" at all.

Q. You'll notice that, continuing on, he called Char-
lie 6 with reference to getting someone over there.

A. ’ Yes, sir. I remember that's on the tape, but I
was trying to recall whether I heard it that day or not. I
simply cannot.

Q. You'll notice on page 26 the transmission from
Coyote 6 indicating that he is g01ng to jump off the chopper
here at Dottie and his chopper, I'm quoting, "This chopper will
go ahead north and take these wounded. Over." Coyote 65 an- ,
swers, "Six-Five. Roger. Be advised Saber 6 is at our location."

AL Yes, sir, if I'm not mistaken Saber 6 was the call-
sign of the Americal Division CO.

Q. CG?

A. Yes, sir. I don't actually remember hearing that
conversation as to Coyote 6 jumping off the chopper at Dottie.
Q. Do you have any ldea or do you recall making a drop
off and going to Ky Ha?

A, No, sir, I do not.

Q. Do you have any recollection as to time that you
saw or that you made this dustoff that you seem to recall?

A. No, sir. Other than the fact that this dustoff
and I'm still not really positive that this one that I'm re-

ferring to was--with the low level cyclic turns--did in fact
take place on this day.
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Q. Do you recall this time that you made this pickup
and the cyclic turns that it was a C&C operation?

A. No, sir. I cannot recall.

0. The log from Task Force Barker indicates that

' gabre 6 who was, in fact, General KOSTER, arrived at Task Force
Barker at 0935 hours on the morning of 16 March.

A. Does that fit in with the time?

0. Yes. You'll notice from page 27 a conversation
between the Charlie-Charlie and Coyote 65.

A. Yes, sir. I could again identify that voice as
definitely belonging to Mr. LIND.

0. With the indication to "Come on into the pad and
sit down and relax."

A. Yes, sir. But again I do not remember that exact
conversation. As I said--

Q. (Interposing) Time wise, if we assume that the
dropoff of Colonel BARKER occured some time after 0935, then a
~trip to Ky Ha and back, what time would this have occurred for
a normal aircraft, somewhere prior to 10 o'clock?

A, Yes, sir, we could have made that round trip with-
in 25 minutes very easily.

" Q. Then you recall in your previous testimony landing
in dustoff somewhere south of My Lai (4).

A. Yes, sir.

-Q. The log indicates that a dustoff was made by an

‘.alrcraft of one soldier shot in the foot somewhere in the vicin-

ity of 1020 and 1030 hours on the morning of 16 March. Would it
- have been possible, had you been the C&C, and in fact made the
Pickup of the wounded, three wounded, dropped Colonel BARKER off
at Dottie, gone to Ky Ha returned, could you have made a dustoff
at 1020 to 1030 hours south of My Lai (4)?
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A. Yes, sir. We could have.

Q. Do you recall at any time going low-level, either ,
in the vicinity of the beach area or in the vicinity of My Lai
(4)2

A. I believe I mentioned in my testimony yesterday

that I could recall at one time during my tour in Vietnam making
a pickup along the beach in the general vicinity of Pinkville,
the village known as Pinkville. I cannot get it straight in my
mind that this was the same day or not, sir. The other time--

Q. (Interposing) Do you mean other than making this
approach?

A. Yes.

Q. Any requirements by the commander aboard to go

down for a closer look at anything?

A, The request to go down for a low look was a common
request.

0. Anything you can tie in specifically with Colonel

BARKER?

A. No, sir.

Q. I'd like to show you photograph Exhibit P-195 and

ask you if you can recognize that scene?

A. If I'm not mistaken,'sir, this photograph con-
tains the village known as My Lai (4). I'm not sure exactly
which is the road referred to as Highway 521.

Q. Highway 521 is this road here. And this is the
trail leading out of the southern edge of My Lai (4).

A. I'm oriented now.

Q. North is to the left of the photograph.

A. Yes, sir, that makes sense.
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Q. Does that look to you as the village ox My Lai
(4) looked to you as you can recall it on the morning of 16

March?

A. I don't remember that much smoke, sir. As I
stated in my testimony yesterday our pickup for the single
dustoff was made in the approximate location just south of
My Lai (4).

Q. I'd also like to show you photograph P-203, 204,
206, and 207, and ask you if you can identify any of the ter-
rain features indicated therein.

A. This particular picture (P-203) looks like LZ
Uptight. Can you tell me the direction this photograph is
taken from?

Q. No, we have reason to believe that that is in fact
LZ Uptight. How about P-20472

A. I'm trying to find an identifying landmark. Right
now nothing makes too much sense.

Q. How about P-2067?

A. Yes, sir, I think I can identify this. If I may

refer to the map (Exhibit MAP-5) this picture would have been
taken somewhere in this approximate location with this being
‘the shoreline, peninsula, in this area. As to significant
points on the ground, I could make a guess here that I think
would be a rather educated guess, that this is part of the
village commonly known as Pinkville. This would have been
somewhere in the area of where the second LZ was located for
that day.

Q. You'll notice some type of an explosion on the
ground.
A, Yes, sir, I do, I can't identify it though.
Q. How about P-2077?
A. This is the same area, coordinating this partic-

ular land feature with this land feature here on P-206, and
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the violet smoke on the ground. I have no idea what that
might be from. The explosions I don't know, I assume those
to be artillery or mortar-type fire.

. Q. Captain GARBOW, is there anything else that you
can add to what we have been discussing, the incidents sur-
rounding the C&C aircraft of 16 March 19687

A, No, sir, I don't believe. I feel that if I could
talk to Mr. LIND, together, the two of us might be able to
remind each other of things that happened and possibly I might
be able to recall something else if he would remind me of it.

Q. Okay. You are directed that you are not to dis-
cuss this testimony or events of 16 March 1968 or any recol-
lection you have concerning 16 March 1968 or any testimony
that you have discussed here in this inquiry with any other
individual unless directed to do so by competent authority be-
fore a legally constituted administrative, judicial, or legis-
lative body.

A, Yes, sir.

Q. Do you understand what I've said? ,

A. Yes, sir.

0. | You don't have aﬁy gquestions about that?

A. I don't know, sir. I understand from your state-

ment that I'm not to discuss it with anyone which I will not
do. o

Q. , Unless directed to do so. Unless directed by com-
petent authority and that would be either before an adminis-
trative body or a judicial body, court of law, administrative
body such as the Peers Inquiry, or a legislative body which
would of course include any congressional or federal govern-
ment activity. If an occasion arises where you have some
guestion of a specific nature with reference as to whether

or not you can discuss what you recall or the events that you
recall, you can contact us here for clarification.
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Yes, sir, I undersand.

And also Captain GARBOW, you ére subject to recall.
I understand that.

Do you have anything yéu want to say at this time?

Nothing other than what I've already said, sir. I

would just be repeating myself.

LTC PATTERSON: We appreciate your coming to Washington and
assisting us and being as forthright and as honest as you have
been. Your contribution on the inquiry has been immeasurable.

1970.)

(GARBOW)

At this time this hearing will recess.

(The hearing recessed at 1310 hours, 7 February
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(The hearing reconvened at 1423 hours, 9 Febfuary
1970.)

LTC PATTERSON: The hearing will come to order.

RCDR: The following named persons are present: LTC PAT-
TERSON and MAJ LYNN.

Sir, the hearing is recalling Captain GARBOW.

(CPT GARBOW was recalled to add additional infor-
mation to his previous testimony and was reminded he remained
under oath.) '

LTC PATTERSON: Captain, as I understand it, you have thought
or can think of nothing further that will benefit this investi-
gation?

A. That is correct, sir, I don't think I can add any-
thing to my previous testimony.

0. Do you recall at any time discussing what you had
seen when you were making the dustoff for Private First Class
CARTER? I'm talking about the bodies that you had seen, dis-
cussing that with any individual.

A. v No, sir, I can not.

Q. Did you feel that Colonel BARKER was aware that
there were some casualties and some number of Vietnamese
casualties in My Lai (4)7?

A. I really couldn't say, sir. I don't remember him
saying anything about it or making radio calls or anything of
that nature. I personally felt that he would be made aware of
- it through his subordinate officers, but I have no direct
knowledge of this, sir.

Q. You did not talk with Colonel BARKER about it?

A, No, sir, I did not.

Q. Did you hear anyone talking with Colonel BARKER
about it?
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A. No, sir, not to the best of my knowledge.

0. ' Do you remember whether or not Mr. LIND talked to
Colonel BARKER about what you had seen?

A. No, sir, I do not. He did not indicate to me that
he had.

0. After you made this dustoff and returned to LZ

Dottie, we believe, or it is believed that Colonel BARKER then
went back down to the operational area. Do you recall showing
Colonel BARKER what you had seen or anything over the area, so
that Colonel BARKER could have seen what you had seen?

A. I remember flying over this area several times
during that day, but not for the specific purpose of showing
Colonel BARKER the bodies I had seen.

Q. ' Do you recall looking down and seeing them again,
- or thinking about seeing them again?

A, No, sir. I just had that one time that I did see
them, is all that I can remember.

Q. Do you recall anyone issuing any orders, or what

might be construed as an order to the ground forces about

stopping the shooting or stopping the killing, or, "What's

- going on?" or, "Get straightened out down there," or, "Watch
what you are doing," or something to this effect?

A. No, sir, I don't.

Q. Do you recall hearing any talk about an investi-
gation concerning the events that transpired at My Lai (4),
Son My area on 16 March? :

A, That day, sir?

Q. At any time?
A, Only when I first read about 1t in the papers, sir,
when it hit the news.

Q. . While you were in Vietnam you heard nothing?
(GARBOW) | 81 | APP T-343
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A. No, sir.

Q. : Did you personally report what you had seen to any
individual?

A. No, sir, I did not.

Q. Can you tell me why you.did not?

A, Well, the only thing I saw was the bodies. Like I

say, it was probably the first time or one of the first times
that I had ever seen any casualties at all, having been fairly
soon after my arrival in Vietnam. After that time I saw bodies
again. I don't think I ever made any reports or anything of
that nature. i

Q. But you indicated these bodies you had seen were
some young children?

A. Yes, sir.

Q. ‘ Which could have, I assume, caused you some anguish
of some sort, mental perhaps in recalling it as you did. Did
it seem right or wrong?

A. Well, anyone's death, I simply assumed that they
had been killed by the artlllery prep earlier. As 1is the case
with all artillery attacks on a village, there is prior notice
given.

Q. You assume there was prior knowledge given?
A, Yes, sir. I am not aware of; I simply assume it.
Q. So in your mind, you wrote it off as one of the

fortunes of war, so to speak?
A. Yes, sir. I did.

Q. And did not feel an investigation should be conducted
as to how or why young children were killed? s

A, No, sir. There wasn't any investigation warranted
on just what I had seen. No, sir.
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0. Do you have anything else as to whether or not
Colonel BARKER actually saw large numbers of dead?

A. " No, sir, no direct knowledge at all that he did
see them. .

0. I believe I asked this before, but will you just
make sure; do you recall any radio transmissions made by your
_ship, or any ship with reference to killing?

A, No, sir, I do not.

0. . Before we adjourn I'd like to give you an oppor-
tunity to ask any questions or state any information that you
might think might be pertinent to this inquiry.

- A. Nothing more than what I have alfeady said, sir.

Q. : - If you come across any documents, any physical evi-

" dence of any sort, letters, tapes, photos, or anything you think
'might be of pertinency, we'd appreciate you getting in touch
with us. Additionally, if you should happen to think of any-
thing that relates in any way with the purposes of this inquiry
and/or events surrounding the Son My Village operation of 16
March 1968, we'd also appreciate your contacting us.

A. . Yes, sir.

Q. Do you have any questions about the instructions
you received earlier about discussing your testimony?

‘A. No, sir, I do not. I understand completely.

Q. If there is nothing further, this hearing is recessed.

(The hearing recessed atil431 hours, 9 February
1970.)

(GARBOW) . 83 APP T-343

FOR OFFICIAL USE ONLY



FOR OFFICIAL USE ONLY

SUMMARY OF TESTIMONY

WITNESS: GIBSON, Glenn D., MAJ
DATE OF TESTIMONY: 10 December 1969
PLACE OF TESTIMONY: Pentagon
WITNESS SUSPECTED OF: N/A

COUNSEL: None

DUTY ASSIGNMENT ON 16 MARCH 1968: Commanding Officer,
174th Assault Helicopter Company, 1l4th Aviation Battalion.
GIBSON was stationed at Duc Pho, Battalion headquarters
at Chu Lai.

1. ASSAULT ON MY LAI.

The witness testified that he remembered nothing of
the operation at My Lai on the date in question (pg. 3).
Further, he d4id not recall hearing any rumors about any-
thing out of the ordinary having happened there (pg. 10).
He added upon questioning that he could not recall his
unit being involved in any operation that had such a large
body count as reported there (pg. 13). His personal flight
records did show that he had flown to Chu Lai on 16 March
1968 (pg. 5).

2. INQUIRIES CONCERNING THE ASSAULT.

The witness testified that he did not recall ever
being approached by Colonel HENDERSON concerning the events
of 16 March 1968 (pgs. 8, 18, 19), nor did he recall any
?ueries concerning the killing of civilians by gunships

Pg. 9).

3. OTHER INFORMATION.

He suggested to the interrogators that the records
of the 14th Aviation Battalion, which may have since been
redesignated, might reveal the extent of his unit's involve-
ment in the questioned operation, if any (pgs. 6, 16).
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EXHIBITS
EXHIBIT
NUMBER DESCRIPTION ' NOTES PAGES
Barker's combat action |[Shown to witness;
R=2 report not asked to 5
) identify.
. {Shown to witness;
M=6 ! Americal log not asked to 22
identify.
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SUMMARY OF RECALL TESTIMONY

WITNESS: GIBSO&, Glenn D. MAJ
DATE OF TESTIMONY: 10 February 1970
PLACE OF TESTIMONY: Pentagon
WITNESS SUSPECTED OF: N/A

COUNSEL: None

DUTY ASSIGNMENT ON 16 MARCH 1968: Commander, 174th Assault
Helicopter Company.

1. ATTENDANCE AT BRIEFINGS.
a. Generally.

The witness stated that when helicopters from his
unit were going to be used in a lift, he would send anyone
available to the ground unit'sbriefing; he did not necessarily
go himself (pgs. 24, 25). He would preferably send someone
who was going to be involved in the 1lift or the operations
officer (pg. 25). Under normal circumstances if a lift
involving a large number of helicopters was involved, the
briefing for the operation would probably be attended by
himself, the operations officer, or the lift leader (pg. 26).

b. Briefing of 15 March.

The witness stated that he recalled a change
of command ceremony held at Duc Pho, but could not remember
sending anyone to a briefing there or attending one himself
on 15 March (pg. 26). He stated that Lieutenant-
PETERS was his operations officer and Mr. MAGNO was the
assistant operations officer. Either of those or Lieutenant
MILLIKIN may have attended the briefing prior to the
operation (pgs. 26, 27).

c. Briefing of 16 March.
The witness testified that he could not recall the
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specific operation of 16 March (pg. 25). He added that he
normally would have attended the evening briefing of the

1l1lth Brigade, but he could not recall a briefing where a high
number of casualties, such as we are involved with, was

ever mentioned (pg. 30). He added that if he had not
attended the brigade briefing, possibly Mr. BANEK, the
intelligence officer, would have attended (pgs. 36, 37).

2. COORDINATION OF AVIATION UNITS.

The witness stated that he often talked with his
lift leaders and other pilots about situations where
artillery fire did not lift on time. This was not _
necessarily unusual (pgs. 30, 31). He noted that operations
with Task Force Barker were somewhat less organized than
the aviation people desired. He had mentioned this matter
to staff sections within the aviation battalion (pg. 31).
He testified that requests for helicopter support wer normally
coordinated through the aviation battalion, and noted that
his people would first have been briefed by battalion on
the requirements for a specific operation (pg. 32).

3. RULES OF ENGAGEMENT.

Concerning the rules of engagement for gunships,
the witness said that there was always a team leader who
had control over the gunships in the air. Only in
unuysual circumstances was anything engaged on the ground
without prior permission from the ground commander. This
situation might occur when there were no U.S. troops in an
area and the helicopters received fire from the ground
(pg. 38). There were several documents covering the rules
of engagement including USARV regulations, lst Aviation
Brigade regulations, the aviation battalion's SOP, and
his company's SOP (pg. 39).

4. KNOWLEDGE OF THE INCIDENT AND INVESTIGATIONS.

The witness stated that to the best of his knowledge
Colonel HENDERSON never asked him to check with his pilots
and make a report on an incident of the magnitude with which
we are involved (pgs. 36, 37). The witness added that he could
recall no report of an incident of this magnitude. How-
ever, he admitted that there was the possibility that someone
mentioned the incident to him, but did it in such a way that
he did not realize the seriousness of it. He did not recall
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this having been done (pgs. 28, 30, 35, 41). The witness
added that he had no knowledge of an investigation nor
did he ever receive a request to take statements from his
pilots (pgs. 35, 40).

5. OTHER INFORMATIQN.

a. Later incidents.

The witness stated that there was an incident in
July concerning indiscriminate shooting by the Sharks.
The witness added that he asked HENDERSON to contact the
infantry troops and ask if they had any knowledge of this.
He also requested his battalion to initiate a formal
investigation of this report (pgs. 35, 36).

b. Exhibits.

Exhibits utilized by the witness are noted infra.
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EXHIBITS
-EXHIBIT .
NUMBER DESCZRIPTION ' NOTES PAGES
Picture of aircraft Witness could not
P-12 and crew, recognize. 43
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(The hearing reconvened at 1501 hours, 10 December

1969.)
I0: The hearing will come to order.
RCDR: The following named persons are present:

LTG PEERS, MR WEST, MR MACCRATE, MR WALSH, COL MILLER,
COL FRANKLIN and MAJ COOP.

- The next witness will be Major Glenn D. GIBSON.

(MAJ GIBSON, , United States
Army, Headquarters, Sixth U.S. Army, Presidio, San
Francisco, was called as a witness, was sworn, and
testified as follows:)

I0: - Before we proceed with any questions, I shall
inform you of several matters.

This investigation was directed jointly by the
Secretary of the Army and the Chief of Staff, United States
Army, for the purpose of determining the facts and making
findings and recommendations concerning two matters:

(1) the adequacy of prior investig*tions and
inguiries into, and subsequent reviews and reports within
the chain of command, of what is now commonly referred to as
the My Lai incident of 16 March 1968; and

(2) possible suppression cr withholding of
information by any person who had a duty to report and
to furnish information regarding this incident.

This investigation is not being conducted to
1nvest1gate all facts and circumstances of what happened
at My Lai. It is directed to those specific purposes
which I have just stated.

A. Yes, sir.
I0: I have had made available to me and have reviewed
prior official statements obtained in other official investi-

gations of the My Lai incident, and that includes your
statement which you made in the inspector general inquiry.
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Your testimony will be taken under oath and - a
verbatim transcript will be prepared. A tape recording is
being made in addition to the verbatim notes being taken by

the reporter.

Although the general classification of the report
will be confidential, it is possible that testimony, or at
least parts of it, may later become a matter of public
knowledge.

There are several people in this room who may
ask you questions: Mr. WEST on my right, Colonel MILLER
on his right, and Colonel FRANKLIN have been designated
from Department of the Army as my assistants, and they are
authorized to ask questions. In addition, on my left is
Mr. MACCRATE, and to your left is Mr. WALSH, who are serving
as legal counsel to me and to the other members of the team.
They, too, may ask questions. However, I have the responsi-
bility of weighing the evidence and making the findings and
recommendations.

You are not to discuss your testimony in this
investigation with others, including other witnesses for
this investigation, except in the performance of official
duties, or as you might be required so to do before a
competent judicial or administrative body.

In addition, you are cautioned that if you
are subject to the order issued by the military judge in
the general court-martial case of United States wv. Calley,
your appearance here in no way changes the applicability
and the effect of that order.

A, I am subject to that, sir. I have received
that notification, sir, as a witness.

Q. That is to say there is no restriction whatsoever
as to your giving testlmony in this. 1nvest1gatlon, but the
mere fact that you have given testimony in this investigation
in no way releases you from the obligation which you have
been placed under by the military judge.

A. I understand, sir. .
Q. Do you have any questions?
A. No, sir.
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(Specialist Six Arthur B. REID Jr., the
appointed reporter, was duly sworn.)

Q. Major GIBSON, would you state your duty assignment
on 16 March 19687

A. Yes, sir. I was the commanding officer of the
174th Assault Helicopter Company, located at LZ Bronco, Duc
Pho, Republic of Vietnam.

Q. What unit was the 174th Assault Helicopter Company
assigned to?

A. To the l4th Aviation Battalion, sir.

Q. Where were your headquarters?

A. Chu Lai, sir.

Q. How long were you in command of this coﬁpany?

A. , I assumed command on the 2d day of February, 1968.
.Q. How long did you remain in command?

A. Until the 17th day of September, 1968.

Q. On the 16th of March, did your unit participate in

a helicopter assault landing in the area of My Lai (4)7?

A. I don't remember the 16th of March as a specific
date, sir. I am not aware of the exact activities of the
aircraft in the company on that date. I do not remember a
specific assault into that area on that date. If I may
elaborate on that, sir. We supported Task Force Barker in
-conjunction with other units in the 14th Battalion. One

of the helicopter companies was designated to supply some of
the choppers to accomplish tasks for Task Force Barker.
During that time frame it probably involved three or four
helicopters, and their major assignment in the task force at
that time was command and control aircraft, flying for the
battalion commander and other people who required command

and control aircraft, resupply aircraft, and any other speci-
fic types that they wanted on any appointed day. The mode of
operation, as I recollect, in Task Force Barker, generally,
was that all the aircraft assigned to the task force, aircraft
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from all the companies, quite often were required to report
to one of the landing 2zones. At that time, the task force
commander utilized these aircraft to reposition troops and
whatever he saw fit, including making small combat assaults
with maybe a platoon or a company minus, taking them off
fire bases and trying to position them for the day's activi-
ties. There was no preplanned, to my knowledge, any major
combat assault planned for that day.

I0: Would you give me the combat action report?

RCDR: Yes, sir.
(The recorder did as directed.)

I0: I have here Exhibit R-2, subject: "Combat Action
Report", prepared by the commanding officer of Task Force )
Barker, dated 28 March, and addressed to the commanding officer.
of the 11lth Infantry Brigade. I refer this to you, specifi-
cally paragraphs 1, 2, 3, and 7 on the first page.

(The ' I0 hands Exhibit R-2 to the witness.)
A. Yes, sir.

(The witness examines and hands Exhibit R-2 back
to the I0.)

As I stated, they identified these as combat
assaults and, in fact, they were small-scale combat assaults.
As far as a major preplanned assault like the night before--in
other words, two or three days, this type of operation they
were not.,

Q. In a situation like this, where they are going to
have nine or ten lift ships and supporting gunships, how
would they control that and organize it?

aA. Usually in a lift that involved as many aircraft

as you have mentioned, sir, you have, at least the day before,
a briefing of the personnel involved here, the mobile personnel
involved. Usually whoever is going to be the gunship flight
commander, and also the 1lift ship commander usually get with
the commander of the unit concerned, and they go down a
preplanned operation of what you are going to do and how

many ships this is going to take.
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Q. _ Did you normally support the 1llth Brigade?

A. Yes, sir. Normally we did. Our mission was a
direct support or general support of the Americal Division.
The fact that we were located in Duc Pho and with the
brigade made it more economical and easier for us to support.
We gave the majority of our support to the llth. However,

we did support other units in the Americal. This operation
here was actually closer to other companies in the Americal
Division. It was closer to Chu Lai than it was to Duc Pho.
This is the reason that all the companies in the battallon,
the l4th Battalion, support the task force.

Q. What I am trying to find out is who provided the
helicopters to support this operation, and who was in charge
of it? Would you have any idea? :

A. I can't tell you names, sir. No, sir. I don't.

I wasn't in charge of it, and I wasn't there, sir. I don't
remember this assault at all or this operation at all. As

I indicated, the commander, usually in the morning, went

up and reported to one of the LZ's, and he was told what they
were going to do. It might involve two or three 1lifts during
the day in repositioning platoons and sgquads, taking out night
patrols, and this type thing.

Q. Did you provide the gunships for this operation?

A. I don't even recall if our gunships were involved.
They probably were or possibly could have been.

Q. Where were you?

A, I assume I was in the company area. I believe

this date was a Saturday. Generally, on Saturday, the battalion
.commander has a staff meeting at Chu Lai. I checked my

flight record for the 16th day of March. I made a flight

to Chu Lai, so obviously I went there. I think this would
substantiate the fact that I was at the battalion commander's
meeting on the 16th of March in Chu Lai.

Q. Where would they have records as to what aircraft
were assigned, who were the commanders of the 1lift ships,
and who were the commanders of the gun elements?

A, We turn in a daily operational report, sir.
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Q. Who is "we"?

A. The company, sir. They turn in a daily operational
report to each company. This report indicated a number of air-
craft, OPREP 5, sir. This indicates the number of aircraft :
flown in support, and a very brief detail of the day's opera-
tions. They went to the l4th Battalion on a daily basis. This
report would probably indicate the number of aircraft that
supported this particular operatlon. Whether the gunships
supported it or not, it would give a very brief description

of the operation. At company level it seems to me that this
report is probably kept for 6 months. At battalion level

it was compiled for the whole battalion. The records

should be there.

Q. - The l4th Battalion at Chu Lai?
A, Yes, sir.
.'Q. | Were you present at the operational briefing?
A. : No, sir.
Q. Were you present at the operational briefing which was

reported to have been given on the afternoon of the 15th .
of March for this operation?

A. No, sir. I was not present for this briefing.

Q. Normally, if you had a 1lift of nine or ten ships,
how many gunships would be assigned to work with them?

A At least two, sir. One team. It depends on the
distance you are moving. If you just went a short distance, .
two might be sufficient. If it is a longer distance, you
might need more.

Q. | What if it involves also a combat assault?
That's what I am referring to.

A. It would be desirable to have two teams or four
ships, sir. '

Q. Two on each flank?
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A. Yes, sir.
Q. : What time did you return from Chu Lai on the 16th?
A. - I cannot tell you the exact time, sir. In fact, my

reasoning is right on that, sir. The only reason I went to
chu Lai was for two things; the battalion commander's meeting,
‘and usually on the same day to visit anyone who might have
“been in the hospital there. This depends on how long the
meeting was and how long my visit was.

Q. The pilot log does not indicate how long the
flight time was, and the time of return?

A. Sir, it indicates the total time that we flew on
that day. _

Q. On the 17th, did you have any part1c1patlon in

this operat:.on'>

A. Again, I don't identify, sir. I don't remember,
sir. I don't remember any particular event or anything in
this time frame of the 1l6th or 17th or the 18th, which was
another day. I do not recall ever being in a flight or
leading a flight in a combat assault in the area that we

are talking about. Later on, we moved troops out of the area
west of there and assaulted in an area below and south of

the Quang Ngai River into the hills west of Quang Ngai.

That was at least a battalion lift. This is the only 1lift

I remember participating in around that immediate area.

Q. Who normally were your flight leaders? You had a
nine or ten ship, helicopter, combat assault 1lift.

A. It would be one of my commissioned officers that
held the position of operations officer or platoon leader.

Q.' As company commander, what would you do in those circum-
stances when you have nine or ten of your ships in a lift?

A, If it was nine or ten of my ships, generally I was
the 1lift leader. That's the reason I am under the impression
that it wasn't nine or ten of my ships. If it was a three

or four ship operation, like they often run up there on the
spur of the moment, I always made sure that we had a lieu-
~tenant in that area that could take over and run the lift.
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Q. If you had a light company to put on the ground,
of approximately 105 to 110 men, and you had 9 or 10 heli-
copters, how many lifts would it take to put them in?

A. Two lifts, sir.

0. Did Colonel HENDERSON ever come to you in the time
frame of the 1l6th or the 1l7th and ask from you a report as to
what your gunshlps were doing? Did they shoot up any civilians, .
noncombatants, in the area of My Lai, and more specifically to
the south and along the road south of My Lai (4)7?

A. I do not remember any such a conversation. Surely,
I would have if he put a direct question to me as you have
here. I am sure I would have remembered it because I would
have looked into the situation and probably asked some people.
The records and operational report that evening indicated no
such thing.

Q. What did your operational report indicate?

A. " I don't remember exactly, sir, but it was a
routine report. I would have remembered. Now, there is

a possibility that in an informal discussion he could have
mentioned something like this, but it wasn't emphasized as
you put it: "Did they shoot up a village?", or something
like this. WNever do I recall him asking something like this.

Q. Did you ever check on such a thing within your
personnel and gun commanders?

A. No, sir. That's the reason I am under the impres- .
sion that I was never aware that he put such a question to me.

Q. Did you ever submit a report to him of the results
of such checking that you may have done?

A. ' No, sir. Not to my knowledge.

Q. Are you aware of the area that we are interested
in? We are talking about My Lai (4). This is the village
indicated on the map, just to the north of Highway 521.

A. (The witness looks at the map of the My Lai area
designated MAP-1.) Right. .
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Q. Did anybody ever ask you about your helicopters
possibly shooting into civilians?

A. | No; sir.

Q. Did you ever give a statement to that effect?

A. No, sir.

Q. Were you placed under cath? Did you ever submit

a written statement?

A. No, sir.

Q. Colonel HENDERSON never talked to you?
A. Not on a formal basis, no, sir.
Q. If this had been on a formal ba51s, would you

have recognized it?

A. I should hope so, sir.

Q. Did Colonel BARKER ever talk to you about it?

A. Not that I recall. : -

Q. Did any staff officers from those two headquarters

ever talk to you about it?

A. Not to my knowledge.

Q. Do you recall seeing Colonel HENDERSON on either
the night of the 1l6th or the evening of the 1l6th, late in

the afternoon, or the 17th?

A, Again, I don't recall specific dates. I generally
made a habit of attending the 1llth Brigade's operational
briefing which is held about 1600 every day. If I was in

the area at that time, I was in the briefing. I generally
saw the colonel on a daily basis.

Q. You would remember him particularly if he came to
your headguarters to see you?.

A. Yes, sir.
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Q. Did you ever hear of any investigation being made
of the activities which took place in My Lai on 16 March 1968?

A. I was not aware of any lnvestlgatlons, sir. I was
never aware of any, sir.

Q. Did you ever hear of any rumors to the effect that
something unusual occurred, perhaps a large number of non-
combatants were killed in My Lai on 16 March?

A. No, sir.

Q. Did you have any reason to suspect that such had
occurred? : :

A. No, sir.

Q. Did you ever hear anybody make a statement, gener-

ally, to the effect that they were not to talk about what hap-
"pened in My Lai (4) on 16 March?

A. No, sir.

Q. Before coming here, have you talked to anybody
concerning the events which transpired in that area?

A. I talked to the Department of the Army IG, Colonel
WILSON, sir.

Q. Do I have your testimony on that?

A. ' Yes, sir. | |

Q. That is the only one to whom you talked?

A. .Yes, sir.

Q. Since receiving your orders to report here, have

you talked to anybody?
Ao ' No, sir.
I0: Mr. MACCRATE, do you have any questions?

MR MACCRATE: No. I don't believe that I do.
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I10: Any questions, Colonel MILLER?

COL MILLER: No.

COL FRANKLIN: What were the call signs of your outfit? What
were you called?

A. The lift ships were called the Dolphins. The
gunships were called the Sharks. This was an accepted call
sign until the new ones came out. On a later date a new
system came out.

Q. 'You have a very poor recollection of just a
routine thing. It's our understanding that there were

nine lift ships, Dolphins, and at least two Shark gunships
involved in this. You're going to send up one of your
officers in the Dolphin lead, and that is the console ship.
How many slicks did you have flying a day, normally?

A. That was the next thing that I was going to
point out. During this time frame we had been hit quite
badly during the Tet and following Tet. The inventory of
aircraft at the company was low. At one time we only had,
I think, three gunships in the company. Out of the three,
we never had more then two of them flying. Quite often it
was only one for this time frame.

I0: Which time frame are you talking about?

A. I am talking about the March and later February
time frame after Tet, and the six weeks or so following Tet.
Q. What dafe are you giving for Tet now?

.A. The end of January, sir.

Q. : | So we are talking about roughly 45 days later?

A. About 6 weeks later, sir.
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Q. What happened to your unit at Tet?

A. We were mortared on at least two nights. The
second night was our first attack. As I recall, there were
seven or eight aircraft rendered unflyable. They had major
damage to them. Shortly after, in the space of 2 or

3 weeks, we lost possibly two gunships in the field.

One was shot down supporting another mission that we had

with the 10th Special Forces out of Danang. There were

two ships in the Duc Pho area shot down. Our inventory of
aircraft during the time frame that we are talking about

here in the middle of March was low, and probably our lowest.
It was about this time that we started getting new aircraft. .
It seems to me that about the middle of March we got our
first brand new aircraft. It was an H-model. We had B-

model lift ships. We were told that we would eventually

get all H-models. I believe we flew down to Cam Ranh and

picked up our first models sometime around the middle of

March, so our aircraft inventory was gquite low. During

that period I would say that it was quite low, and I would

say probably eight slick ships and probably one set of guns
or two guns, maybe on the outside ten slicks and three guns.

Q. If you were that low and had to put all your
helicopter assets in the helicopter assault mission on the
l6th, it would appear that you would be fairly well fixed on
that?

A. Yes, sir. If we did fly everything we had I
would think I would remember it, but I do not remember that
date as one specific date, or any event that happened that
date. I have given it considerable thought, too.

COL FRANKLIN: As you answered a while ago to General PEERS'
question, all your company was being utilized?

- A, - Yes, sir.

Q. One of the points on this "poop sheet" that you
fill out is the enemy situation. You're going into the
hottest area that Task Force Barker has been into. You
anticipate hot LZ's. One of your pilots reports a hot L3Z,
and you get the biggest body count that Task Force Barker
has gotten, which you supported, in both journal and radio
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publicity. It is sort of difficult to understand why
you don't remember anything about all this?

A. I agree with you 100 percent, sir, and I don't
‘remember a large body count. I am talking about more than
20 people. In a general operation, two or three or even
five is a large body count.

I0: You indicated that you normally attend the staff
briefing for the 1llth Brigade, and this was part of the
report that was submitted by the 1lth Brigade on the night
of the l6th, and it was probably wrapped up on the 1l7th. It
would seem to me that when you have a body count of 128, you
- should remember it?

A, Yes, sir. I would have remembered that, so
either I wasn't at that briefing or something. It is a pos-
sibility that I might have missed that one. It might have
been that I didn't get back from Chu T.ai until after the
briefing, but I do not recall that large a body count. Of
course, we didn't send in the body count for the whole bri-
gade.

Q. Do you recall what your report said that you did
say? :
A. It wasn't unusual, sir. This is what I say. As

far as credit for enemy killed, this is determined by the
person making the report who calls the brigade. They cre-
dit whatever the field commander says the aircraft kills.

In other words, they credit the gunship with two, three,
four kills in the operation today. A half a dozen would be
a lot. I don't recall any report reflecting anything out of
the ordinary.

Q. For the record, would you indicate, when you were
absent, who would have been the logical one to have directed
the operation of your company, and who would have received
the reports coming in from your units in the field?

A. My operations officer, sir.

Q. Did your operations officer also serve as your
executive officer?
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A, No, sir.

Q. ‘ Did you have an executive officer?

A. Yes, sir.

Q. What was his name?

A. BOSWELL, sir. That was Captain BOSWELL, sir.

The operations officer handled flight operations. The exec-
utive officer handled mostly company operations. If anything

came up while I was gone, the flight operations officer would
have taken action on it. If it was anything of any conse-
guence at all, he would have called me. I wasn't that far
out of communications with the company. I was constantly
with it. If there was anything that he thought I should
know, he would immediately get hold of me. I was at the bat-
talion. In case I was at the battalion, he could get me on
the hot line to battalion operations and immediately let me
know.

0. I think you can see the contradictions that we
have here. All the indications that we have, at least up

to the present time, is that your unit provided the lift and
guns with you as the commander. With the unit being pulled
down, as you indicated, in its available lift capability,
and with a major operation such as this, even though you

had to report to a battalion commander's meeting, I under-
stand battalion commander's meetings don't normally last too
long. With the interest and the magnitude and importance of
this operation, it would appear that you should have far
more knowledge of it than you profess to have? ’

A. | Yes, sir. That's the reason I - - apparently

the magnitude of the operation wasn't stressed to me as such.
Q. Do you know who the flight leader was that day?

A. I can't tell you precisely, sir. It had to be

one of about four people.

Q. Would that have been indicated in your report that
you submitted to battalion?

A. Not the flight leader. I don't believe so, sir.
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Q. - Not the flight leader?

A. I don't believe so. I don't belive they put the
names of personnel on this report.

Q. Did you have to submit any kind of operational
after action report?

A, Not other than the OPREP 5, sir.

0. One thing about aviation that I have always noted,
and I have had many aviation units assigned to me, is that

if there is anything that they know, it is what is going on,
and they've got records to show what is going on. At the
present moment, all I am getting is that "I don't know." It
would seem to me that there is some place that this infor-
mation is available, and that is what I want to know?

A. There are records that are kept on the aircraft,
sir. The crews are listed on the aircraft, by aircraft.
Now, there is a 2408-12, and the crews are listed there.
Those records are maintained, and this is where the crews
are recorded. You could probably go to these records, if
they are available, and find out what specific crews were

on specific aircraft. Each mission chief told the crew what
the assignment was, where they were to go, and this type
thing. At the end of the day they completed it, and there is
a section that the aircraft commander filled out to include
passengers carried, cargo, and a general description of what
he did that day. This was turned back in to operations.
There is a possibility that these reports are still avail-
able in the company.

Q. I understand your alrcraft log, and I understand
this kind of report. But, I am talking about unit reports of
where you submitted a report to your battalion, where the
aircraft was assigned, who was in charge of these aircraft,
~what they were doing.

A, Sir, the battalion told us what to do with the
aircraft. The aircraft were assigned from battalion. Maybe
this is the problem here, sir. The battalion operations
center received the missions from the Americal Division on
‘a daily basis. They would, in turn, break down the missions
and assign them to the companies. We, in turn, told them
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the tail numbers assigned these missions, to include the

- crew. The battalion knew. They monitored the operation,

and when a ship came back in off an operation, we called
battalion on a direct line to the battalion operations cen-
ter and told them the ship was back and the mission was com-—
pleted. They constantly monitored the operation of each air-
craft, so there was no reason for any report to be made to
them. They knew what was going on.

Q. Who was your battalion commander?

A. Colonel CARSON.

Q. Lieutenant colonel?

A. Yes, sir.

Q. Where is he now?

A, I'm not sure. I am not sure of his assignment

now, sir.
Q. : Raymond CARSON?

A, I believe his first name is Ray. I don't

believe it is Raymond, sir. He completed C&GS in July

of last year, and I don't know what his assignment was after
that.

I0: We ought to be able to track that down fairly easy.
MR WEST: Who was the executive officer of the battalion at
this time?

A. I can't think of his name right now, sir. Lieu-
tenant Colonel - - I can't quite recall.

Q. Let's try the operations officer in the battalion
while you are thinking of the other one? :

A. I knew you were going to ask me that. My mind
just draws a blank on it. I .can see his face.

Q. Try to think of it and give it to us at a later
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time. Do you know Captain BOSWELL? Was it Captain BOSWELL,
the executive officer?

A. Yes, sir.

Q. Do YOu.knswhhis initials?

A. : George. I think his middle initial is an "E".
I'm not sure.

Q. How about the operations officer at company?
A. : Captain PETERS, P;E—T—E—R—S. His first name

.was Kenneth.

Q. : Was it possible that some other company furnlshed
- the 1ift or gunships for this operation on the 1l6th?

A. Not only do I think it is possible, but I think
it is likely that there were other ships involved.

Q. If I understood you correctly then, it's possi-
ble that another company furnished the 1lift and gunships,
but that you might have had one or two aircraft--

A. (Interposing) Three or four.
Q. Three or four aircraft in it?
A, Yes, sir. Our gunship team might have been

involved or could have been, but during this time, as I

- stated, the availability of our aircraft was such that, in
the mode of operation, Task Force Barker had all the aircraft
assigned to them. They pulled them in when they

- wanted to. You never really knew if they were going to or
not. Any time during the day they might put out a call and
move a unit.

Q. You made a statement - - could you give the com-
panies in the 1l4th Battalion?

~A. 176th was a Huey company. Thé 171st was a Huey
company. Those were the two Huey assault companies.

Q. Where were they located?
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A. In Chu Lai.

Q. ' Those two in Chu Lai, and your company in Duc Pho?
A. ‘ Yes, sir,

Q. Dld you ever hear a report of a number of civil-

ians killed by gunships at My Lai (4)?
A;_ No, sir.

Q. ' We have ev1dence that the gunships that supported
the 1ift made 'a gun run on about 50 civilians on a road or
trail leading out of My Lai (4). This occurred just before
the troops moved into the hamlet, and killed an unknown num-
ber. They were described as Sharks.

A. This was never reported to me.

0. Getting back to Colonel HENDERSON. The evidence
shows that General YOUNG, the ADC of the division, directed
Colonel HENDERSON to investigate a report of indiscriminate
shootings of civilians at My Lai (4) on the morning of 16
March 1968. We have had testimony from Colonel HENDERSON,

in the course of this investigation, that on the evening of
the 17th he talked to you at Duc Pho, and in answer to a
question he said: "I returned to Duc Pho and met with Major
GIBSON, the commander of the 174th Aviation Battalion."”
Question. "174th"? Answer. "Yes, sir. This

was the outfit that provided the gunships for this operation,
the so-called Sharks. They call their gunships the Sharks.

I asked him to survey all his pilots who participated in :
this operation, both the Dolphins' slicks and Sharks' gunships,
and find out if any individual or pilot observed any wild
shooting or killing of noncombatants, and advise me if there
was any truth to thlS. I also informed him what the alle-
gations were.'

A. I do not recall any conversation like that.

Q. Subsequently, Colonel HENDERSON testified: "That
night, following my staff meeting, I called Major GIBSON
aside, who was the commander of the 174th, and asked him

what he had found out from his pilots. He told me that he
had talked to all the pilots that had been involved in that
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operation, and not a single one of them observed any non-
combatants being killed, nor were his gunships out of con-
trol, nor did they observe any troops on the ground."

A. I do not recall such a conversation as that, either.
Q. You realize that he is quoting you?

A. Yes, sir.

Q. You can understand our questioning you on this
point? _

A. I certainly can. And if the colonel had've
presented it in such a way as he has presented it there, I
would - - if he had - - I would have remembered it, undoubt-
edly.

0. I'm sure you appreciate the seriousness and the

fact that you are under oath?
A. Yes, sir. I certainly do.

Q. Can you think of anything else that would help
us in determining exactly who provided this 1lift and gun-
ship support during this operation?

A. I do believe that probably the operational
records of the 1l4th Battalion would probably indicate - -
there may still be remaining within the 174th a record or
daily mission sheet record that we use. They may go

back that far. I don't know if they have kept them that
far or not. That would indicate what each pilot did and
this type thing.

Q. Is the battalion still committed in Vietnam?
A. I believe they have been redesignated, but
they are still in Chu Lai. There has been a reorgani-
zation there. I think it all comes under the Americal
Division.

Q. It's organic?

A, Right. That is my impression in talking with
persons that have recently come back.
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Q. Has there been a change in the unit designation?
A. I don't know if it is still designated the 14th,
or if it's still under the - - someone said that they formed

an aviation group at Chu Lai with all of the Americal organ-
ic, plus the 1l4th Battalion. You see, the 1l4th Battalion,

in addition to the two or three assault helicopter companies,
had two Chinook helicopter companies. So, there were five
companies there in the Americal battalion. In talking to
someone that returned after I did, I believe they said that
they combined the whole thing. It may all be organic to the
brigade now, but the unit is still there, to the best of my
knowledge, sir. I believe that their records might or should
reflect something on this. Now, also Captain PETERS might
be able to reflect something on this. He was the operations
officer.

Q. Could we ask you where he is?

AL It seems like he was at Fort Monmouth the last
thing I heard. I really don't know, sir.

I10: If I may refresh you on your previous testimony
which I do not have with me, but as I recall, you indicated
quite strongly that you thought he was, when you talked to
Colonel WILSON, he was at Fort Meade.

A. Maybe it is Fort Meade.

Q. What is his first name?

A. ‘ Kenneth.

Q. And he is a captain today?

A. Yes, sir.

COL MILLER: Can you tell us what armament the slicks and the

Dolphins had? How many rounds when they went on an assault?

A. The slicks were armed with two M-60 machineguns,
door guns. The gunners usually carried four ammo canisters
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of chain-link ammunition. The exact number of rounds, I
~don't know.

Q. Could Ybu estimate?

A. I would estimate approximately 2000 rounds, or in
excess of that maybe, on each side.

Q. ' This was a normal load. Any other armament?

A. Not on the slicks, sir.

Q. How about the Dolphins?

A. The Sharks?

Q. The Sharks, right.

A. ; There were two or three different configurations.
I0: This is plain data and I think we can get this.

I think if we are going to ask, I think the gquestion should
be what kind of armament these particular Sharks had on them.

COL MILLER: Right, sir.

A, One more bit of information that might aid you.
Someone that might know, and I don't believe this has been
indicated before as you haven't asked, but the gun platoon
leader at that time was a Captain NEUMANN. That's N-E-U-

M-A-N-N. I believe his first name was Alfred.

MR WEST: Have you thought of the exec officer yet?

A, The lieutenant colonel that was there left short-
ly, and. I am still trying to think of the operations officer.
I0: Do you have the names of your normal flight lead-
ers?

A, Lieutenant KAUFMAN, K-A-U-F-M-A-N.

Q. What was his first name?
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A. L.eonard KAUFMAN, sir. He was a Signal .

" Corps type. Wait. I have to retract something here. I

made a mistake with the changeover in personnel there. The
time that we are talking about, the gun platoon leader was a
Captain MCCRARY. The Lieutenant that I mentioned, NEUMANN,
was a slick platoon leader at that time. So, it was NEUMANN,
KAUFMAN, MCCRARY, and a Lieutenant MILLIKIN. I believe his
name is spelled M~I-L-L-I-K-I-N. His first name completely
slips me.

MR WEST: How about MCCRARY?

A. Lanny, L-A-N-N-Y. Those were the three fligh
leaders that were designated, actually four. :

I0: I'd like to refresh your memory. I'd like to
come back to the log for the Americal Division for the 16th
of March. 1I'd like to show you entry number 94, particu-
larly starting with Operation Muscatine, and see if that
doesn't help your memory?

(The IO hands Exhibit M-6 to the witness.)

A. I still can't remember this specific mission.
No, sir. We have missions similar to this every day and
sometimes twice a day.

Q. Wait a minute now. You say you have missions
like that. When did you have a body count of 128?

A. I was about to make an exception. We never had
a body count as high as that day, 128 or something like that.

Q. I believe that gave 128 for Task Force Barker?
A. Yes, sir. I grant that point, sir.

Q. Shouldn't that have stood out in one's memory?
A. It certainly would, sir.
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Q. Axre you sure you were not on leave, R&R
or something like this during the period?

A. No, sir. I was not. If I wasn't at che
battalion, I was at operations monitoring the operation
on the radio.

Q. Did you hear anything on this radio transmission?
‘A, No, sir. I did not.
Q. There was much going on. I'd like to give you

this opportunity to provide any additional testimony, to
make a statement, or anything which, in your judgment,
would contribute to the purpose for which this investi-
gation was initiated?

A. I have no such statement, sir. Everything that
I have given here today is to the best of my knowledge
on this particular mission.

Q. If you have any documents, notes, membranda,

photos, or any other document or material which would
contribute to the purposes of this investigation we would

like to have them?

A. No, sir. I have no such documents.
I0: Are there any additional questions?
| (Negative response)

The hearing will be recessed until 1700 hours.

(The hearing recessed at 1615 hours, 10 December
1969.) :
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(The hearing reconvened at 1831 hours, 10 February
1970.) -

LTC PATTERSON: The hearing will come to order.

RCDR: The following persons are present: LTC PATTERSON
and MAJ LYNN.

The hearing recalls Major Glenn D. GIBSON.

(MAJ GIBSON was recalled as a witness, was reminded
he was still under ocath, and testified as follows:)

LTC PATTERSON: Major GIBSON, the reason we recalled you back
here is that since your testimony on or about 10 December 1969
before this inquiry, we have had an opportunity to talk with
well over 300 different people concerning the Son My or My Lai
incident of on or about 16 to 18 March 1968. Talking to that
many people, we have ascertained a good many additional facts
and we've seen some documents and studied them. In an attempt
to clarify a few points to which you testified on or about 10
December, we've asked you to come back here. I'm going to ask -
you a few very specific questions. First, to provide somewhat
of a feel for the 174th Aviation Company which you commanded
on 16 March, can you explain why you as the commanding officer
did not apparently attend the briefing conducted at LZ Dottie
by Task Force Barker on 15 March 19687?

A. Well, I don't~-I'm not familiar with specific dates
or a specific operation. I can't tell you specifically why I
didn't attend. However, I was--I will state that the--as I
said before, we run a lot of operations which were considered
minor as opposed to major operations on a day to day basis.

We run these sometimes two or three times a day, and it was the
accepted procedure to have a representative from the company,
a designated representative, attend various briefings. Quite
often this--~if a briefing was going to be during the last por-
tion of the day or the late evening in an area in reference to
some kind of lift the next morning, then a pilot that had been
flying in that area that day would attend the briefing and
bring the information back. Of course, we would give him the
information--all of our missions came down from the 1l4th Bat-
talion., We would get the battalion notification and informa-
tion pertaining to the 1lift from the battalion. Now the com-
pany representative, like I say, could be anyone. It could
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have been anyone within the area that afternoon, but preferably
a person who is going to be in a 1lift late the next day. Some-
times if the opportunity presents itself, we send specific peo-
ple out depending on the mission and the difficulty of it, anti-
cipated difficulty of the mission. This was an accepted proce-
dure in the way we operated, and this is probably what happened
on--on this particular occasion. Probably somebody that was
working in the area that afternoon took the briefing on the next
day's operation and brought it back. Or we could've--I could
have dispatched the operations officer, platoon leader, or some-
thing like this up to take the briefing. I did not go to every
briefing we had for every lift we had. If it was considered a
‘major lift, battalion lift or something like this, I did attend.

Q. Well, the information that we now have, of course,
indicates that this was, in fact, a true company lift of the
three companies of Task Force Barker that were being combat
assaulted. The entire battalion at Task Force Barker, three
companies, was, in fact, to be involved in the operation. One
- was walking in position and two were being lifted in.

A. Right.

Q. Under the assumption that no one was in the area on
15 March in that there were no combat assaults by Task Force
Barker on 15 March, as I have understood what you just said in
testimony, you indicated you would've sent an operations offi-
cer and perhaps whoever was going to lift or to be the lead of
the 1lift. '

A, Yes, sir. Providing that we were notified and re-
quested to do this. Now, battalion, 14th Battalion, was sent
down the mission and told us that we were going to be lead lift
for the mission tomorrow in this case. There were other cases
like this. Again, not remembering this specific incident we
are talking about here, I don't know, maybe--maybe you have
evidence that shows that we were designated as the lead lift
-or to run this operation. I don't know; I don't remember. '

Q. Okay. The 15th of March. On the 15th of March at
0930 hours in the morning, General LIPSCOMB had a change of
- command ceremony at Duc Pho and departed.

A, I remember such a ceremony, yes, sir.
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Q. And it was later in the afternoon that this brief-
ing was being conducted at LZ Dottie.,- The 174th, we believe,
was designated by l4th Aviation Battalion as the lift company.
Can you venture a guess or can you recall as to whe on this
particular day, change of command and new brigade commander,
might have gone to LZ Dottie?: Can you see that the--

A, (Interposing) I remember the 15th. This was the
day that General LIPSCOMB left, because I remember the change
of command ceremony that morning. He was on the other ramp
on the helipad. I don't remember, I can't recall any associ-
ation that day of sending anybody or directing anybody to go
to a briefing or receiving a request to attend a briefing.
But this is not unusual, because we had them-~I mean they're
very frequent, and.it wouldn't be something that stands out
in your mind.

Q. Who would have gone then?

A. Well, a--like I said, if it was a large 1lift, and
depending on what was going on the next day, I would have
gone. If it was considered a routine lift, and these happen
continuously in that particular area up there, I would have
either sent the operations officer or whoever else we would
designate as 1lift lead the next day to lead the operation.
Those would be the preferable people.

Q. Or?

A, ‘ Well, whoever--again, availability of the indivi-
dual. Maybe the person that's going to be the lift lead is
out on another mission. "Charlie" is doing something that
day and isn't available at the briefing time.

Q. Would it be unusual for you to have sent your
operations officer and the lift lead together?

n

A, No. That would have been desirable.

Q. Who was your operations officer?

A. At this time I believe that Lieutenant PETERS was.
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Q. And what position did MAGNO hold?

A. Mr. MAGNO in March was in the gun platoon. That's
the best I can recollect.

Q. | Was he brought into operations at--

A. _ (Interposing) Yes. It's a possibility, let's see.

Okay, the reason I believe he was in a gun platoon or I thought
he was, is because during Tet he was involved in an operation
at Quang Ngai. I very specifically remember him being involved,
flying with the gun platoon on this operation. MAGNO was as-
signed as the assistant operations officer. Now, it was along
about this time that this happened.

Q. Well, before--

A. (Interposing) I don't know, but he--you're right,
he was designated as assistant operatlons officer for some
time. No, I--at the same . time, I can't recall exactly. He
was either in a gun platoon or he had been in a gun platoon.
I believe this is how it was. He had been in a gun platoon,
and we made him assistant operations officer and he continued
to support the gun platoon. That was his flying--the majority
of his flying was done with the gun platoon.

Q. We have reason to believe that Lieutenant MILLIKIN
was the lift lead on the 1l6th of March. Would it have been
unusual, then, for Mr. MAGNO and Lieutenant MILLIKIN to have
gone to that briefing?

A, No--No, sir, that would have been standard procedure.
Q. And you have no reason to believe that your absence

or not going to that meeting was for any other reason than a
prior commitment of some sort on your part? :

A. No, sir.
Q. Nonavailability on your part?
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A. It depended on the activities and what was going
on, and again the routineness or the complicated--if complica-
tions are expected in relation to the 1lift. Since I don't
remember, and I remember most lifts that anticipated complica-
tions of this type, I would consider that this must have been
a routine lift. It was our standing procedure that either
operations and the lift lead or both were representatives at
these briefings.

Q. Was Mr. DOERSAM a member of the gqun platoon, Sharks?
A. DOERSAM, yes, sir.
0. He flew on the 1l6th of March in support of the Task

Force Barker operation, and Captain MCCRARY flew the other
Shark gunship. Those two individuals were the aircraft com-
manders. : '

A. Yes, sir.
Q. Mr. DOERSAM has testified--
A (Interposing) DOERSAM or DORSMONE?
Q. DOERSAM has testified to essentially the following,

and I quote:

"Q. Do you recall making any report to anyone
about what you had seen?"

Prior to this he was discussing having seen some things on the
ground and referring to large numbers of killed. He answered
that question, and I quote:

"A. Well, I told Captain MCCRARY about it. He
talked to our CO, Major GIBSON, I think. I know
there was talk about it back at the company. I
know I talked to Captain MCCRARY about it. I
don't think I went any further than that."

A. My comment on his statement is I don't ever recall
DOERSAM or Captain MCCRARY and, for that matter, anybody else
in the company bringing to my attention any incident comparable
to the one we're talking about. The fact is, I don't recall
anybody or any discussion about DOERSAM seeing a lot of cas-
ualties up there today or anything like this. No one brought

-1
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anything of this nature to my attention during that time or
during any other time.

Q. Captain MCCRARY did not discuss what he had seen
with you?

A. Not to my recollection. If he did, it was on such

a minor--it was in such a way that I didn't understand what he
was saying to me. I don't remember him discussing anything. I
don t recall at any time, at this time, during this time frame
we're talking about here, or any other time over there, where
anybody, Captain MCCRARY or anybody else, dlscussed operations
on the ground that would indicate the thing we're talklng about
here, this 1nc1dent

Q. To your recollection, Mr. DOERSAM never talked to
you about it?

A. No, sir.

Q. Captain MCCRARY never indicated to you that Mr.

' DOERSAM had reported something to him, Captain MCCRARY, and

he was reporting on up the chain of command?

A, Not a--not in a way that I understood that this is
what he was doing.

Q. I understand there were some card players in the
174th. S ’

A, . Sure.

Q. Do you recall any conversations over the card table

with reference--

A. (Interposing) There was all kinds of conversations.
If he heard anything such as scuttlebutt or rumors in the com-
pany, that's probably where he heard them. :

Q. Did you hear any such--

A, (Interposing) I did not hear any such conversation
at this time, at least none that would bring me to believe that
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anything unusual had happened. Now, you hear--you know, they
got into some deep stuff up there on these operations, or some-
thing like that, which I probably had already talked to the

1ift leader or somebody about, and probably already knew what
had happened or attended the briefing at brigade. I had it
nearly every day, the brigade briefing, and had a general idea
of what had happened during the day's activities. By attending
the briefing and putting in details--at no time did I ever get
from a briefing or from any individual any indication that any-
thing unusual or wrong had occurred. The fact is, I testified
before, I don't ever recall a tentative brigade briefing where
a casualty number as high as has been indicated in this incident
was ever put out at the briefing.

Q. The 1nd1catlons we have are that on the 16th of
March, Lieutenant MILLIKIN flew Dolphin lead, and that in that
fllght of nine aircraft there were aircraft from the Rattlers
augmenting the 174th, perhaps even a Primo. The evidence that
we have indicates that during the lift, which was, in fact, as
‘'you indicated, quite routine, both LZ's were cold. Two lifts
went into each LZ. Near the first LZ on the second lift, there
was some discussion about possibly receiving fire from one of
the villages. It was the second lift into the first LZ, and
the second LZ went cold, both lifts. The only operational prob-
lem as far as the lift elements of the 174th was concerned, or
hitch in the operation, could possibly have been if the artil-
lery did not get shut off for the second 1lift for the second

LZ and the slicks had to make a go-around. The area in which
‘they were working was, of course, reported to be a hostile

area and was not one that you would call secure.

A, That's right.

Q. It was expected that the infantry: forces on the
ground were running into a formidable VC force. The fact that
nine ships were involved augmented by the Rattlers in a hostile
area with a go—-around, all of these facts deny the fact that this
was a normal, routine operation. Indeed, some of these things
could, in fact, be called common by themselves, but when taken
together perhaps it was not common. Do you recall hearing
Lieutenant MILLIKIN or any of the lift pilots discuss their
operations of 16 March?

A. Well, again, the procedures or the shortcomings on
the operation, as you have indicated, are not what you call an
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ideal 1lift, but these things often happened on lifts, and I
have--1I do recall talking to MILLIKIN and to the other lift
lead, the other lieutenant, about such operations. They came
back and briefed me on what had happened. Their comments were
generally that everything went guite well, and maybe they had
to make a go-around or something like this, which is a little
unusual. But we sure don't like to make go-arounds and come
back and land in the same area. There was complaining that

the artillery didn't get shut off, and we had to make a "360"

- or something like this before landing. But again, this wasn't
one isolated case. This happened quite often in the operations
up in that area. Usually I took it up, we discussed it, and if
no serious complications arose from this, the 1lift went on and
was satisfactory, I would usually bring it up with the--if it
involved the 1lth Brigade people, I would bring it up with the
aviation officer at brigade, Major SMITH, and discuss it with
him informally, not complaining. In the Task Force Barker

area I have made comments to my battalion, to the S3, about the
operations being somewhat less organized than we desired it to
be, not specifically about any one incident. It seemed that
what you described happened more often there than with other
units we supported, for some reason. But again, I don't speci-
fically remember MILLIKIN coming back on this one operation and
- saying that. He probably did in his debriefing. If he went
around, I'm sure he did bring it to my attention.

Q. You don't recall, and I thought perhaps you might
recall because you had aircraft from other units in the forma-
tion, especially on a go—-around and not being familiar with the
tight turns, sleekness of the turns, air-speed on climbouts,
and a host of other technical aspects, whether or not there was
some additional concern? I am of the belief that these other
aircraft augmenting the Dolphins were probably sandwiched in
the middle of the formation, or perhaps even in the rear.

A, Well, we usually--when there were augmenting forces
we used to put them in the rear. But during this time, as I
said before, lifts using combined ships from two or three dif-
ferent companies or one or two companies were not unusual, and
the basic formation that we used and the procedure we used was
standard throughout the battalion. I don't think that this
would cover the go—-around. Now, of course, at a later date
the people in the two or three ships from the 7lst, these are
the Rattlers, they would harass us a little bit about making
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go-arounds on CA's or something like this, strictly a joking
type thing rather than a procedure. They understood this
operation and they flew quite often with us. I don't think
that this would have made any big difference.

Q. - Who would have made the decision as to how many
gunships were required to support this 1lift?

A, This comes down on the instructions from battalion.
They request--well, the total amount usually, I guess, is re-
quested by the infantry. It goes through the division and
comes down through the battalion; two teams, six teams, how-
ever many they desire. It comes to us, to the company, to
support it for one team. The lead would find out if there

was going to be another team from Rattler or from wherever
else, who was going to support it. Then the two gun leaders--
the two team leaders would get together before the 1lift.

Q. As I understand it, you go up and get a briefing.
A, Yes, that's it.
Q. You are assigned a mission first from battalion.

You go up and get a briefing and you get the details.
A. Yes, sir.

Q. And the determination is made at that time as to
which area you are going into specifically, how you are going
to land, and an evaluation or an assessment is made of the
type of situation that's going to confront you on your mission.
This information is brought back in. I don't want to assume
anything here, but did I gather from your testimony correctly
that any decisions about whether you need additional gun sup-
port for this particular area and this specific mission is
made by battalion?

A. Well, battalion ccnsolidates the mission, and they--
battalion looks the mission over, as well as I do, and tells
you how many guns are available for it. Now, if I--if they
came down with a number that was less than desirable for me

for that mission, I would definitely bring out my point of it.

Q. This is a lot of area, supposedly. This was an

area that was reported to be hot. 1In fact, in February, when
they went in, the Task Force Barker personnel got into a very
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serious engagement, and they rather expected to get into one
on the 16th. This fact was presented at the briefing.

A. Right.

Q. This fact was, of course, known by the 174th people,
- and they knew what to expect in going into the area.

A. Let me say this. I don't know how many gun teams.
that were on this operation, but from the description of the
operation that you have presented, I would say the

minimum was two teams to operate with this. If there was
any less than that, I would have definitely objected to it.
Preferably, there should have been possibly three teams, but
the gun situation throughout the battalion and the division
wasn't real good at that time. I would estimate at that time
the 174th was puttlng up three guns a day at the most. We
had lost several in ground attacks on the installation there
during Tet, anrd later on we were mortared.

Q. Your operatlons report on the 16th of March indi-
cates that you did, in fact, have only three guns operational.

A. That's about right.

Q. All available evidence indicates there was only one
gun team supporting this operation, and we have no evidence to
- indicate that any additional gunship support was requested.

A, ' I have no answexr for that except the fact that
there must have been some other indication that there were
more guns. I almost remember as we talk here something
about--I don't know whether it was this operation, but it
had happened on operations up there, not frequently but oc-
casionally, where the augmenting gun team or the other gun
team, if we were going to have two, didn't show up for the
operation. But generally, if this happened, when they told
me about it or I knew about it, we made ingquiries and wanted
to know why they didn't show up. Possibly this happened here,
I don't know. It seems strange to me that we flew an opera-
tion that you described here with only one team. I can't
tell you why there was only one team.

Q. You have no recollection of receiving the informa-

‘tion concerning the type of mission I described and, recogniz-
ing that you only had three guns available, making any requests
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or going to battalion to get another gun team and being
turned down--

A, - (Interposing) No. That's the reason I--if I-~in
looking at this mission and briefing on this mission, if there
had been only one gun team available, I believe I would've
remembered it, because I would have done something about it.
So it is not impossible that I was under the impression, or

we were under the impression that there would be two teams.
Obviously we couldn't support two teams. There would be a
team from somebody else, from some other unit there.

Q. But you can't recall anything specific?

A, No, no specifics on it. I do, like you say, recall
a couple of isolated cases, but again, I don't know when they
happened. I can't tell you when they happened, where another
gun team was supposed to show up, and when the operation was
ready to go there was no other gun team there. I recall re-
porting back through battalion and asking why in the heck we
didn't have the support we were running with or planned on.

Q. The l1lift in both LZ's was completed at 0827 hours.
The first touch~down in the first LZ was at 0730 hours. The
entire 1lift, then, took in the wvicinity of 1 hour, approxi-
mately 1 hour. But the Sharks, a two-gun team stayed on sta-
tion an additional period of time. They went somewhere to
refuel, and they came back. They were on station and in the
immediate area in support of the Task Force Barker operation
for about another hour, maybe 1 hour and 20 minutes or so.
You've indicated that you received no reports of any sort
from the lift people. I've indicated that Mr. DOERSAM and
Captain MCCRARY and their crew indicated they did, in fact,
see something that was unusual during the time that they were
on station after the slicks departed. You've indicated that
- you knew nothing of the reports from the slicks. Did you
know of any type of reports from any member of the guns?

A. I recall no such report, nobody doming and bringing
anything to my attention that would cause me to believe that
anything unusual happened.

Q. Now, we're going to cover another subject here that
I believe has been covered before. The 16th of March 1968 was

a Saturday. The 17th of March was a Sunday. Before the brief-
ing on the night of 18 March, Monday, Colonel HENDERSON had
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received some reports to the effect that something had occurred
~on 16 March that required some investigation. Colonel HENDERSON

has stated in testimony that he contacted you after the briefing
on the night of 18 March and ordered you to survey your pilots
with reference to "wild shooting" at My Lai, Son My, and the
"pinkville area during the operations of 16 March. Do you recall
him asking you this? ’

A. - I do not. As I said before, I do not recall a con=-
versation that involved what you say the colonel has testified
" to. :

Q. Do you recall him at any time asking you on any
occasion to check with your pilots as to any wild shooting?

A. No, I do not. Personally, I don't recall he and I
talking about anything like this on any occasion during the
whole period of time I was there.

‘Q. " Did he ever ask you on any occasion to survey your
aviators, your pilots, with reference to any 1nc1dents 1n which
they might have been involved?

- A. No. He never at any time presented me w1th a questlon
of surveying my pilots with this intent.

Q. You hesitated, Major GIBSON. Is there something that
you-- oo
A. ‘ (Interposing) Well, no. There was an ihcident, the

only incident that I remember in the whole year I was in Vietnam
~involving people from the 174th. There was a later incident, this
was in July or something like this. You said did I at anytime
have a discussion with Colonel HENDERSON over alleged operations.
This has no bearing on this particular incident that we're talk-
ing about now. It was 4 or 5 months later and at that time, I
believe, I do recall a conversation with Colonel HENDERSON. In
fact, he ended up making a--I was requesting that he contact his
people and find out what the situation was, and he did end up
making a written statement for the investigation that occurred.
This incident--

Q. (Interposing) Who made the written statement?
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- A, Colonel HENDERSON. This is much later and has no
bearing or nothing on this, what we're talking about here to-

day.

Q. Was this discussion that you had with Colonel
HENDERSON at this time, was this after a briefing?

A. More than llkely it was, yes, sir.

Q. I guess what I'm trying to ascertain is could

Colonel HENDERSON have confused this discussion that he had
with you with the one that he seems to relate back to 18 March?

A. I wouldn't a--I don't know what he could do.
Q. The roughness of the conversation?
A. Well, the tables were turned so to speak. I was

‘requesting the he--I had a report--I had received a report of
‘an incident of much less magnitude then the one we're talking
about here. I requested from him to contact the infantry that
went in the area there and see what they could come up with.

I requested our battalion to initiate a formal investigation

on this and took statements from the infantry, and also Colonel
HENDERSON provided a statement.

Q. | Weren't the Sharks involved in some shooting?

A. Yes, it was, yes. If he's thinking of this conver-
sation, it wouldn't seem likely. Because it was in July, I'm
sure, it was well into the summer. It wasn't in the spring at
all. I'm positive. ‘ -

Q. Colonel HENDERSON alsc indicated in testimony that it
was the day following the 18th or maybe even the 20th that you

- reported to him and gave him an oral reply that you had talked
with all your pilots. None of them had seen, heard, or partici-
pated in any indiscriminate shootlng Do you recall making any
such--

A.. (Interposing) I do not recall making such statement.
Q. ~ It's a question of time.
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A. The point that I would like to make in reference

"~ to the conversation between Colonel HENDERSON and me-~-the

recollection of such conversation is that if he would have

come to me and explained that there was an alleged wild shoot-
ing or something like this during an operation, and how about
checking each and every one of your pllOtS and let me know if
they know anything about it, he wouldn't have had to wait until
after some brleflng for me to reply to him. I guarantee you
that, and this is what makes it even more confusing in my mind.
He wouldn't have had to wait until after some briefing and say,
"Hey, what'd you find out?" because I would have found out that
day and given him my reply.

Q. I want to be very sure now. I made it sound like
it was a very formal direct type confrontation. It might not
have been quite as formal as I've indicated. It might have
been an offhand or a casual reference to a formal request. Do
you have any recollections? ‘

A. I don't recall that either. 1In fact I don't know--I'm
sure the the colonel believes that he made such a statement or
made some kind of request like this to me. If it was made to me,
it was in such a casual and informal basis that I didn't under-

- stand what he was talking about. The reply portion of it, I

just don't ever recall making a reply like that because I don't
ever recall surveying each and every aviator in my company for
such information. I know I didn' t do this.

- Q. a Even the Sharks?"
A. ’  . Even the Sharks.
Q. Not every aviator, but perhaps the gunships?
A. No, I don't. Now, the only other thing I can add 

~to it, which adds to the confusion of the darn thing, is it
possibly-~now Colonel HENDERSON had just taken over. Of course,
~"he had been the X0 of the brigade and I knew him. I mean, we
were recognizable acquaintances at this time. If I didn't
attend the briefing, I had a representative. I had an intelli-
gence officer and I dont't recall who it was now. It was an
extra duty. The XO, Captain BOSWELL, would go to the briefings.
Very seldom was there not an aviation company representative

at the briefing.

Q. BANEK was your intelligence officer?
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A. Yes, Mr. BANEK, warrant officer. He was--I assume
he was at that time. He was for a time. The only thing I can
think of is the colonel asked this individual, maybe he was
the one at the briefing and he asked him. This individual al-~
ways came back and briefed me, and at no time was it made known
to me.that.they wanted a survey. I don't recall. Well, T
never--let's put it this way.- I never surveyed the company
under the conditions that we're dlscu351ng here, and I never
made a reply saying I did.

Q. Could you give me a brief description of the rules
of engagement as far as the Sharks are concerned? '

A. We covered this constantly in briefings and with
people going into the Sharks and into the gun platoon. Number
1 is that there was a team leader always appointed. He was the
coordinator of the gun team and the ground force commander,
either the battalion commander flying a Charlie-Charlie ship
or our company commander or our platoon leader or what on the
ground. He's the coordinator and leads the team, and both
ships did what he desired. Always, with minor exceptions,
obtain permission from the ground force commander whose area
you are in before engaging anything on the ground. TIf there
are friendly elements in the area or friendly personnel, non-
military personnel in an area, you ascertain from this commander
where their location is. And if there's any doubt-~in other
words, when your working with an infantry outfit that's in
position in the field, you have a signal, a visual marking or
something, where the boundaries are of this. And I ascertain
what is off~limits or where you can't fire. The only other
time you engage a target is if you are .in an area where you
are not in immediate contact with the ground force commander
and you are engaged from the ground or somebody fires upon
you, and you can specifically indentify the source of this
fire. You are authorized to engage it in order to suppress it
and move on out, not prolong engagement on it. These are
basically the rules of engagement that we worked under and we.
stressed those all the time to all the people that worked with
the gun platoon. I'd like to say there was one incident in
the whole time I was there that might have been a violation,
later on like I had indicated before in July. It was not too
serious a violation, but it was in my opinion a violation.

Q. | '~ Did you have confidence in Captain MCCRARY?
A. : I had.
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Q. Did he and DOERSAM adhere to the rules of engage-
ment. ‘ ‘ .
| A. | Yes;bsir, they did, two very dependablé people.
Q. Did you have a company SOP in writing?
A. Yes, sir.
Q. Did it cover rules of engagement?
A. Yes, sir. I believe that several documents covered

rules for engagement starting with USARV or at least the brigade
aviation SOP, lst Aviation Brigade SOP. I know the battalion
SOP contained it and I know our company SOP did.

Q. Why do you suppose or how can you support or justify
- Mr., DOERSAM's testimony that he believed you to have been in-
formed of something unusual in.the vicinity of My Lai (4) on or
about 16 March?

A. I don't. I don't know why he believed that unless

he had talked about it and he had assumed that I had heard about
it or somebody had told me. But they--they did not. That's a
fact. ,

Q. Well, as I understand it, these card games took place
in the unit at night?

A. Yes, sir.

Q. You were part of these card games?

A, I quite often played in them, yes, sir.

Q.‘ , ' Were there warrant officers ihvolved?

A. Sure.

Q. Did Mr. DOERSAM play cafds?

A; I don't believe he did, he may have. I don't recall
'if he did or not. ‘

Q. Mr., BURTON? |

A. I think probably BURTON did, yes.

(GIBSON) - 39 APP T-15



FOR OFFICIAL USE ONLY

Q. You do not recall any conversation at any of the
card games between any of the individuals I've mentioned and
yourself concerning any such actions?

A. No, sir, I do not. There was more than one card
game. Sometimes they play in the gun platoon. Quite often
they played cards at night; bridge, poker, anything else.

Q. Well, I was wondering or trying to ascertain if
perhaps this subject had not been brought up at a table at
which you sat Wlth some members of the gun platoon or other
personnel? «

A. That wouldn't have been unusual if something like
this had been brought up, but I do not remember anything like
that being brought up.

Q. Did you hear anything about any investigation?

A. : I did not. Again, this goes back to the fact that
I don't--I think that everyone that has been in Vietnam re-
members Vietnam by incidents that happened, incidents out of
the ordinary, other than routine, people caught going in hot
CA's, people getting shot, losing aircraft, losing personnel,
mortar attacks and so forth. You don't remember the days,

or the month, or even hardly the year over there. I can tell
you--I remember aircraft being shot at and crashes, this type
of thing, and I could hardly tell you what day in July it hap-
pened. At the time of the My Lai incident that we're talking
about here today, if something had been brought to my attention,
an investigation, a newer investigation, anything that would
have made it stand out as other than routine or other than an
ordinary operation, I would remember it. I wouldn't remember
the 1l6th of March, but I would have remembered this going on.
I do not remember any investigation at all. To my knowledge
no one ever came to my company, no one ever came to me, or to
my knowledge anybody in the company, and asked any dquestions
about this,

Q. Or made any statements or requests of any state-
ments?
A. Right. Now the only--the only thing that could--I

say this is to my knowledge, maybe when the people were out
supporting the--flying Charlie-Charlie or something like this,
somebody might have approached them. Probably they would have
come and told me. Maybe they didn't, I don't know.
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But I at no time was ever approached formally or informally
for that matter by someone coming in who says, "I'm investi-
gating an alleged incident," explained it, and took statements
from me or any of my people at that time. And I believe if--
if this had happened I-~I'm not saying I don't remember this.
I don't believe--it didn't happen; it didn't happen. I would
have remembered it because this is how you remember the events
of Vietnam, not by days or months or anything like that, but--

Q. (Interposing) You would have remembered the event
of an investigation?

A. Sure; yes.

0. Well, I'll assure you, Major GIBSON, that had you
‘or if you had heard the allegations concerning the My Lai in-
cident, I would hope you would have remembered.

A. Well, I'll assure you, sir, that I would have re-
membered. This is the reason if-—-if anybody ever approached

me on this subject it was at such a low key, not explained.
Maybe someone said:. "Anybody report anything unusual in the
last week?", or something like this. No one ever came to me

and said that, "On so and so operation the following allegations
have been made. What do you know about it, and how about find-
1ng out something about it?" They did not at no time.

Q. Does the name Frank DAILEY, Spe01allst Frank DAILEY,
mean anything to you?

A, . DAILEY, DAILEY, DAILEY. No.

Q. Could he have been a crew chief in your unit? Could

he have been a crew chief?

A. Could have been, but I don't--I think most of the
crew chief's names I would have remembered.
Q. How about Mr. LIND?
- A, Mr. LIND was a warrant officer, I think.
Q. ’ . Was he one of your C&C pilots?
(GIBSON) 41 ‘ . APP T-15
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“A. He was for a time, yes, sir. I believe that he
transferred down south. I think he extended in what....

Q. ' Down to the 335th?

A. Yes, down south, but he was an aircraft commander.
Q. He had a pretty new aircraft, did he not?

A.  During the time he was there. We was getting in--
Q. ’ (Interposing) In March?

A. As I explained before, we lost a large number of

-aircraft during the end of June, during the end of--
Q. (Interposing) Do you recall whether or not he had--

A. - (Interposing) We started getting in H-models, new
H-models, and he probably had a new H-model, yes, sir.

Q. , We have reason to believe that Colonel BARKER's C&C
aircraft on 16 March was flown by Mister LIND and Captain GARBOW.gg
A, Mr. GARBOW. Had a GARBOW, warrant officer, at that :ﬂ
time had a Mr. GARBOW.

Q. ' You didn't have a Captain GARBOW in your unit? Lt
A, No, sir, I didn't have any éaptain in my unit until

the lieutenants--

Q. (Interposing) Well, perhaps he was a lieutenant at

this time? :

A. Mr. GARBOW was a warrant officer in Vietnam. I think--

I do believe that he applied for a commission, in fact I made a
statement on it. In fact, I know I did. He probably is com-
missioned, but he was a W-2 at the time, possibly a W-1l.

Q. Now, they've indicated that their crew chief was
named DAILEY.

A, It's a possibility. The name I don't--
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Q. (Interposing) I'd like to show you photograph
P-12. I'd like you to take a look especially at that crew

. chief.

A. On this photo I don't recognize him, but the photo
is not that good. He doesn't stand out as somebody that I know
in this photo.

Q. Do you recall who the crew chief of Mr. LIND usually
was. Mr. LIND indicated that he flew this ship with this crew
chief for some time.

A. "~ No, I don't. I couldn't match up the pilots and the
crew chiefs. The crew chief usually flew on the right side of
the airplane too. That guy is probably the gunner if it's from
the 174th. The AC flew in the left seat, the crew chief on the
right side, and the gunner on the left side generally, not always,
but generally speaking.

Q. Can you identify the patch on that man's left shoulder?
A. It looks like a brigade patch, lst Brigade patch, but

I don't say that that's true.

Q. Is it a 23d Division patch?

A. I couldn't identify it as definitely any patch. The

fact is, I can't tell you what the 23d Division--oh, you mean
the 11lth Brigade. 1lth Brigade--

Q. (Interposing) 1llth Brigade patch?

A, 1l1th Brigade had a--

Q. (Interposing) Blue with stars?

A. Yes, and had an arrow in it or something. ©No, that

was the Americal that had blue with stars. 1llth Brigade was our
own patches too.

Q. Would you recognize .the 1llth Brigade or the Americal?
. A, I can't make it out. It doesn't look like it. It

doesn't look like it's blue with stars. .

Q. Okay.

(GIBSON) © 43 . APP T-15

FOR OFFICIAL USE ONLY



FOR OFFICIAL USE ONLY

A, May I ask a question, sixr?

0. Yes, I was just going to say I'd like to give you
an opportunity to ask any questions or make any statements
that you'd like to make.

A. Okay, sir. First thing I ever heard about this in-
cident that we're talking about here now, My Lai, I never heard
the name My Lai until it broke in the news here in the fall.
First thing I--inkling that there was any unusual incident
happened was when the Army inspector general investigator con-
tacted me last summer and asked me questions. I came here

and testified for his investigation. At that time, he didn't
explain to me anything about what the incident was or anything
like this. It just was obvious that something had happened.
He did tell me where it was, identified the area, but even
when I left his office, I wasn't under--I had no idea of the
magnitude or anything of what was going on. I really didn't
know--maybe American troops had been killed or what. Then I
was--the next thing on this that I got was a letter from the
judge advocate at Fort Benning, Colonel KENNEDY. It was in-
dorsed for him by the defense counsel or the trial counsel,

I gquess, stating that I was not to discuss this with anybody.
Well, the colonel that took my testimony at the IG told me
that I was not to discuss this incident with anybody and all
this, and I have not. This letter also directed me that I

was not to discuss this with anyone, and I came here in December
and appeared before the general. Of course at this time, the
news had broke so I knew what they were talking about. But
still, I had no recollection in Vietnam of any of this. And
a--I saw more today, kind of what you're getting into on the
thing and how you had tied in my company, the fact that we
flew these people in there and probably brought them out at

a later date. I had no--there weren't any allegations made
against my company at all on this. And I still really don't
--except I can see the investigation here is to determine if
this incident was known by individuals in Vietnam and the in-
formation was suppressed or not investigated or something like
this. Again, as I've stated over and over and over, during
the time I was in Vietnam I heard nothing of this, I knew
nothing about it. I don't-~-there was no investigation that
involved my people to my knowledge. I do not believe that

any of my people were involved in any wrongdoing in it. If
they were, I was not aware of it, and if they were, somebody
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should have reported this to me, because I would have definitely
taken action if I thought they were. As of a later date, there
was a little minor violation of standing procedures involving
a similar thing and action was taken. I wouldn't have stood
for it. And if somebody from the 174th, my company at the time
which I commanded, is responsible for something like this,

I wonder why it wasn't brought to my attention while I was

in Vietnam, not 2 years later. And it was not--and that's

the emphatic point now. I realize what Colonel HENDERSON

says. I don't know why Colonel HENDERSON thinks--I'm sure

he believes that this conversation he discusses here tock
place. I don't remember it. It's either because it was

at such a low key and was not explained to me in any detail,

or he's mistaken. And I--the point that I wanted to make on
it-~since I don't remember any of this--only your statement
about General LIPSCOMB retiring actually gets down to a de-
finite period when this happened. 1I'd be willing to get into
a room with people or Colonel HENDERSON or anybody else and
discuss this. Perhaps this will bring back recollections

to us, things that happened, but not talking to anybody about
it. I think you will agree that it's hard to recollect and
‘bring out specific incidents that happened over there unless

it was something big that you remember. :

Q. Well, you're not sure. General PEERS and those
associated with this Inquiry have talked to some 350 people
between late November and today. If something had not oc-
curred there, or at least if there were no allegations that
something did occur, we would've been wasting our time.

A. Yes, sir, I understand that.

Q. Whether or not you heard anything over there about

it and whether or not it was made or the allegations were made
known to the proper people or not is what we are attempting to--
A. (Interposing) Right, I understand that.

Q. It's a little difficult to understand that so many
commanders of the units that directly involve you, Colonel
HENDERSON, Colonel BARKER, and so on can be directly involved,
and vet you have such a small recall.

A. Right.
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Q. And any guestions that we've asked you or any facts
that we've attempted to obtain from you are for the specific
purposes to which the Inquiry is addressed.

A. Yes, sir.

Q. The involvement of your unit in it has yet to be
ascertained in specific detail and with any conclusiveness.
General PEERS will make that determination. We are obtaining
all the facts that we can. The Sharks and the Dolphins were
present on that day.

A. Yes, sir.

Q. They were airborne. As both of us know, there's
no place to see better than from the air.

A. Than from the air, that's right.

Q. Do you have anything to add?

A. No, sir, I can't think of anything.

Q. I'd just like to remind you about the direction

that you received earlier about discussing your testimony.
A. Yes, sir, I underxrstand that.
LTC PATTERSON: The hearing will recess.

(The hearing recessed at 1936 hours, 10 February
1970.)
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SUMMARY OF TESTIMONY

WITNESS: HEALY, Prancis T. PFC
DATE OF TESTIMONY: 12 February 1970
PLACE OF TESTIMONY: Pentagon
WITNESS SUSPECTED OF: N/A

COUNSEL: None

DUTY ASSIGNMENT ON 16 MARCH 1968: Doorgunner, 174th
Aviation Company.

1. BACKGROUND INFORMATION.

The witness usually flew on a Dolphin 203 with
Specialist MAGNO as his crew chief (pg. 2). He flew
daily on all types of missions with various pilots until
about 12 April 1968 when he returned to the United States
on emergency leave (pgs. 3, 4).

2. KNOWLEDGE OF THE 16 MARCH INCIDENT.

The witness thought he remembered the formation as
described (pg. 7). His ship marked the first LZ with
smoke (pg. 8). He thought that a lieutenant colonel and
an interpreter were on board (pg. 11). He recalled that
the colonel stated that the LZ would be hot and that his
M-60 jammed when they approached the LZ (pg. 8). He did
not see any people on the ground from his seat on the right
side (pgs. 9, 10). The "colonel” and the crew chief sat
on the left (pg. 10). He recalled medevac'ing a "colored
guy" that "was shot in the.leg" ,but did not remember where
he was dropped off (pg. 12). He did not see any dead
Vietnamese when they picked the man up, but said that it
was a "hot area" (pg. 13). The witness also recalled
landing on a beach but did not know what they did (pg. 19).
He also recalled an incident where he saw a seven or eight
NVA swimming across the Quang Ngai or the Son Ve River
and firing at them (pg. 21). He recalled seeing a general's
ship in the vicinity of LZ Dottie, but did not know whose it
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was (pg. 23). He did not recall reading or hearing of the
incident, nor did he hear of any investigations (pgs. 24-26).

(HEALY) 2 SUM APP T-359
FOR OFFICIAL USE ONLY



FOR OFFICIAL USE ONLY

" EXHIBITS

EXHIBIT - 3

NUMBER DESCRIPTION NOTES N PAGES
Photo of a he o _

D11 and CARTER being brought| Wit did not recally 15

e to it.
. Wit recognized
pP-12 Photo of helicopter SMITH or STEWART. 16,26
(HEALY)

3 SUM APP T-359

FOR OFFICIAL USE ONLY



FOR OFFICIAL USE ONLY

(The hearing reconvened at 1400 hours, 12 February
1970.)

LTC PATTERSON: The hearing will come to order.

RCDR: The following named persons are present: LTC PAT-
TERSON and MAJ COQP.

Sir, I have a document to enter into the record.
It is a fact sheet. Subject: Attack at Kham Duc, Republic of
Vietnam in May 1968. This is addressed to the Department of
the Army. Review of the preliminary investigation into the
My Lai incident. (Peers Ingquiry). It is dated 10 February 1970.
The document is signed by Brigader General Donnelly T. BOLTON,
director of operations, ODCSOPS. The document has five inclo-
sures. It is entered into the record and identified as Exhibit
M-115. This document is confidential.

The next witness is Private First Class Francis T.
HEALY.

(PFC HEALY was called as a witness, was sworn and
testified as follows:)

Will you state your full name and grade, Social
Security number, branch of service, organization and station?

WIT: PFC Francis Thomas HEALY, Company D, 18th Engineer
Battalion, Fort Devens, Massachusetts. Social Security num-—
ber .

RCDR: United States Army?
A, Yes, sir.

LTC PATTERSON: HEALY, as I understand it, you have served in
Vietnam?

A, Yes, sir.

Q. During what period of time, please?

A. April 1967 to April 1968,
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Q. And during that perlod of time, what unit were you
assigned to?

i

A. My last 5 months of duty 1n Vietnam I 'served in the
174th Aviation Company.

Q. The last 5 months?

A. Yes, sir.

Q. So you were assigned there when, November, December?
A, Yes, sir. |

Q. What were your dutiés in the 174th AViation Company?
A. Doorgunner, sir.

Q. Doorgunner?

A. - Yes, sir.

Q. Was this per your own request?

A. Yes, sir.

Q. bid yéu fly on any one particular aircraft? ‘With

any one particular crew chief or were you rotated?

A. Well, our ship was Dolphin 203. It was . a fairly
new ship. I flew most of them. Sometimes I flew—--once on
Dolphin ship 999 25 and Dolphin 209 which was a new ship.

Q. And who was the crew chief or did you have several
crew chiefs that you worked with?

A. Just one crew chief, Specialist MAGNO.
Q. How do you spell that name?
A, o I don't have the slightest idea, sir. I believe

he's ETS'd by now. He was a U.S.
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And how about pilots on this ship? Did you fly

with a particular pilot?

A.

No, the majority of them. Just about everybody in

the company.-

Q.
A.
Q.
A,
Q.

A.
Charlie

Q.
A,

Q.

not you
A,
Q.
A,

0.
not you

A.

Qc
DEROS?

A.

Q.

(HEALY)

Were you-familiar with a Mr. LIND?

Mr. LIND, yes, and Mr. HOLCCMBE, Mr. PATE.

Did you fly with Mr. LIND on several occasions?
Yes.

What type of mission did you fly with Mr. LIND?

Well, it's hard to say, sir, between resupply and
Charlie's and CA's.

You flew all types of missions?
Yes, sir.

Do you have any way of knowing, HEALY, whether or
flew on 16 March 19682

I believe I did, sir.
What makes you believe you did?
Because I flew everyday.

Well, you have no records that indicate whether or
flew?

I know I kind of got cut in on some flight pay.

Well, March 1968 would have been just prior to your

Yes, sir.

When in April did you DEROS?
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A. The 19th.

Q. So the 16th would have been about the last month.
You were under 30 days? ‘

A. But, like I went home on emergency leave when my
father died. So they moved my ETS up a month or my DEROS.
I didn't know anything about it. I figured I had another
month left and I flew up until about 7 days prior to
leaving.

Q. When did you go home on emergency leave?
Al In June.
Q. Of 1968 or 19677
A. Of 1968.
Q. Other than what you heard in the newspaper, and on

the television, and in other forms of public communications
media, have you heard or are you aware of an alleged incident
that occurred on 16 March 1968 in the vicinity of what I
believe was called by the troops as "Pinkville" or My Lai (4)7?

A. Well, so far as flying goes, when I got on a ship,
I didn't know what LZ, like they said we were going to the
Son My Valley. 1It's the Son My Valley. It could have been
any little village in there. But other than that, I didn't
have an awareness of where I was going, if it was My Lai or
Chu Lai.

Q. -Did you hear anything about an operation, a partic-
ular operation within the last month or two of your tour
there, after it occurred or something going on?

A. No, sir.
Q. Do you .know General LIPSCOMB?
A, Yes, sir. I flew Charlie Charlie for him at least

four or five times.

Q. On 15 March 1968, General LIPSCOMBE had a change
of command ceremony, right there at the heliport. I think it
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was at the heliport on the lower end and there was a big

formation. General LIBSCOMB departed and Colonel HENDER-
SON took over command of the 1llth Brigade. This occurred
about 0930 in the morning and General LIPSCOMB went away.
Do you remember this ceremony?

A. No, I didn't see it, sir.

Q. Do you remember hearing about it or knowing that
it was going on?

A. Well, I heard about it.
Q. You heard that he was leaving and this had occurred?
A. Well, I didn't know who was replacing hiﬁ. I just
knew that he was going.
Q. Do you know Colonel HENDERSON?
A. No, I don't, sir.
| Q. Did you ever fly C&C for Colonel BARKER?
A. Could you tell me the LZ, sir, because just like
I remember LZ Sue? )
Q. LZ Dottie?
A. Yes, sir.
Q. Do you remember LZ Dottie?
A. Yes, sir.
Q. About two or three helipads there, refueling area

in the southeast corner. Do you remember where LZ Dottie was?

A, Well, as you look up the flight line, I think it
was straight north.

Q. Straight north?

A, Yes, sir.
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Q. ' You went across--do you remember Quang Ngai?
A, - Yes, sir.
Q. ' Went right up Highway 1, the MSR. Dottie was just

north, straight up Highway 1 coming off to the right or east
of Highway 1. Do you remember flying C&C up there?

A. I think a couple of times. I think one time was
for a Vietnamese movement. Sort of a large one. It was like
an all day affair. '

Q. What about the other one, do you remember that?

A. That's pretty hard. 1It's been almost 2 years now.
Q. Do you remember Colonel BARKER? Did you know him?

Do you recognize the name?

A, I recognize the mname, but if you brought him in
this room right now, I wouldn't be able to recognize him.

Q. ' How about his face? Do you think you could recog-
nize the face?

A. No, sir.
Q. ‘The operation of 16 March 1968 consisted of a couple

of combat assualts out of LZ Dottie and LZ Uptight. Do you
remember LZ Uptight?

A. Yes, sir.

Q. " Kind of a tight place to land up there?

A. It's like LP George.

Q. Dottie and Uptight were the LZ%Z's. That's where they

picked up the troops and they brought them out and down toward-
Quang Ngai. Over near the ocean was where they assualted them
in, along the China Sea and the Pinkville area. The town was
right against the ocean. Are you familiar with a map? Have
you read a map very much?
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‘ A. Well, occasionally. I'm not great on it. I
relied on the warrant officers to get me around.

Q. Well, on this morning these two combat assualts
went into these two separate LZ's. The LZ's were prepped by
artillery. There were gunships involved. The aero-scouts
from the 1234 Aviation Company, they used to operate with a
little bubble helicopter.

A. A PRIMO?

Q. Well, you might have called them PRIMO. They were
from Chu Lai. They operated. They had a bubble helicopter
and a couple of B model Hueys. They were gunships. One stayed
down low and one would be up high and they would work with
this little bubble helicopter in the area. On this day, 16
March, these folks were involved and a pretty goodly number
of the 174th aircraft were involved. Most of the operational
aircraft for that day were out flying and there were some
Rattlers from the 7l1lst, maybe even a PRIMO Huey, too. There
were about nine slicks involved throughout the 1lift, plus
these scouts that I have told you about, the two B model
gunships and the Sharks. .

The gunships from the 174th and the combat assualt
went in about 0730 in the morning preceded by an artillery
prep, and the gunships ran a suppression run. Then the slicks
landed and flew, the nine of them, vees of three in trail.

. They landed to the north, which would have meant that some
were off to the right side and they landed in an open paddy.
They made two lifts into this LZ and then they worked and went
over further or closer to the ocean. A little bit later they

went into another LZ that was also prepped by artillery but
no suppression runs. Two lifts went into the second LZ also.
Do you recall seeing anything like this?

A. Yes, I think I remember a formation that way .

Q. Whaf were you doing that day? Were you in the
formation?

A. It's hard to say my position.

Q. The ship you were riding in, what do you think you

were doing?
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A. Well, something like that we had two formations
like a large sortie; our ship was going in to mark smoke
for the LZ to come in.

Q. Do you remember them making a marking run?

A. Yes, I believe SO.

Q. Which LZ?

A. ' I believe it was the first one.

Q. Why do you remember that?

A, Because when we came in for smoke, when we got to

the LZ, the colonel said--whether it was g01ng to be hot or
cold and he said it was hot. As we came in through the
flight was behind us and we were supposed to open up. I had
a malfunction in my 60.

Q. . Beautiful. That made you happy, I suppose?

A, It»made me scared.

Q. And what makes you kind of think it was the first
one?

A. Because like when we came in, the waiting when you're

flying over there, you're waiting to see whether it's hot or
cold, if you're going to fire or anything, or if it's just
going to be real quiet. So we were waiting when we came in
for the smoke, just like to tell the other formation whether
it was going to be hot, we'd open up and then the rest of
the formations fall in.

Q. What makes you thlnk it was the first LZ as opposed
to the second LZ?

A. For some reason, I think it was the first one,
because I remember ny gun jamming the first time.

0. You only remember marking one?
A. I can't remember marking another one.
(HEALY) 8 APP T-359
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Q. Do you remember who threw the smoke? Did you throw
it or did the crew chief?

A. I think Specialist MAGNO threw it.

Q. Do you remember what color came out?

A. I couldn't remember at all, sir.

Q. Well, the facts of the matter are, HEALY, on this

day that I've described, on these two LZ's, this little oper-
ation I have described, the C&C did in fact make one marking
run. Only one and only on one LZ, but it was the second LZ
and it was the one closer to the ocean. In fact, the ocean
might have been involved in the approach or departure. It
was that close. Did you usually, when you flew, did you usu-
ally have your headset on, helmet?

A. Yes, sir.
Q. What side of tle aircraft do you recall you sat on?

Did you sit on the left or behind the aircraft commander or on
the right behind pilot?

A. Behind the "peter pilot."
Q. Behind the "peter pilot"?
A. Yes, sir.
Q. . Right side?
A. Yes, sir.
Q. The crew chief always sat on the leff?
A, Always.
- Q. So this day you made the marking run, do you recall

that you were sitting on the right side?

A. - I always sat on the right side, sir.
Q. ‘ Always on the right side?
(HEALY) ' 9 APP T-359
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A. Always.

Q. Did you see any people when you made this--if you
can picture this marking run when your gun jammed, do you
remember seeing any people?

A, ‘No, sir.

Q. 7 | Did yoﬁ have a target to shoot at?

A, ' No, sir. .

Q. You were just going to supress?

A. | Yes, sir, because on the left side where Specialist

MAGNO was, that's where the Colonel was or whoever was in
charge of this run and he sits on the crew chief side where
they play the show. 1It's the pilot's flight and the main man
of the operation would be up there. He calls them the way

he sees them.

Q. The aircraft commander is on the left, the crew
chief's on the left, and the C&C man is on the left side.
And you fellows on the right side are just to protect the
right side, so to speak?

A. If you fly with a general, you just count the stars.

Q. Did you see anything on the ground when you made
this marking run and your gun Jjammed?

a. No, like as soon as he said it was going to be hot,
I squeezed and it jammed, and the malfunction I started taking
care of and by that time--

Q. (Interposing) You were almost on the ground?
A, I was finished.
Q. Do you know how many people were aboard with you

that day? Do you have any idea how many you had in the cargo
compartment?
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A. Well, there was one man that had the radios, PRC-
25's, I think it was a colonel. I'm not sure of his rank.
Q. Lieutenant coionel or eagle colonel?

A. Lieutenant colonel and I'm not sure but there might

have been an interpreter along.

0. An interpreter?

A. There might have been. I'm not sure on that.
Q. ' Vietnamese type fellow?

A. Yes, sir. ‘

Q. It sounds like I'm off the subject, but perhaps

I'm not. When did you start to grow your mustache?

A, When, sir? 1It's very slow in growing. It's about
3 months along.

Q. Did you grow a mﬁstache in Vietnam?

A. Yes, sir.
. Q. Did you start one over there?

A. Yes, sir.

Q. When?

A.. Well, there were a couple of attempts at this mus-

‘tache. I started growing it when I was up in Chu Lai, but
it's been off and on my face on numerous occasions.

Q. Do you recall making any medevacs?

A. We made a few.

Q.. A few?

A, There was oné with General LIPSCOMB and he went

- down personally to medevac this man out, that was shot and
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there was one more. I was talking to Major APICI and there
was a colored guy and he was shot in the leg.

Q. - There was one? Where was this at? Do you remember? -
A. It's hard to remember what day it was on or where

I was. All I can remember, like Major APICI asked me before

if I was ever medevacing a Negro soldier. I just remember this
guy when we brought him on the ship he was sweating.

Q. Where did he sit?

A. They brought him in on the right side and he sat
in the jump seat right next to me.

Q. Right next to you?

(Witness nodded in the affirmative.)

Q. Was he hurt bad?
A. No, I believe it was just in the leg.
Q. Where did you take him? Do you remember where

you dropped him off?
A. No, I can't remember, sir.
Q. " When you went in and landed to pick this fellow up,

did you see anything on the ground? Did you see the friendly
troops? '

A. .~ Affirmative, sir, because they brought him over.
Q. They? How many of them?

A. I'm not quite sure. I think it was two.

Q. Could he walk?

A. He limped.

Q. What were they doing? Just supporting him?
(HEALY) 12 ‘ APP T-359
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A. - Yes, sir.

Q. v And then they put him up into the ship?

A. Yes, sir.

0. Do you remember seeing any Vietnamese on the
ground?

A, No, sir.

Q. Do you remember seeing any dead VC or Vietnamese

of any sort on the ground?

A. ' No, sir. When we came down, my main job was if
we're just going to hit and run to watch out for the tail
rotor and make sure that everything is out of the way.

0. This area where you were going to pick up this
colored soldier, was this a hot area? Was this going to
be a hot area?

A. I believe so, sir.
Q. On your side of the ship as you were going in, do

you remember what you saw off over there? Was it an open area?
Was there a hedge row or a cluster of buildings or a village?

A. No, I can't remember, sir.

Q. » ~Did you land in a rice paddy?

A. o I really can't say. I think it was kind of in the
brush. g
Q. It was in an open area or was it, or was there some

hedge stuff around?
A. I think there was just some hedge stuff.

Q. Do you remember seeing an officer on the ground
helping this fellow?

A. No, I couldn't tell you if there was a officer or
not, sir.
(HEALY) 13 - APP T-359
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Q. You didn't see any dead people around?

A, I don't believe so, sir. It's pretty hard to
remember like from CA's, different things and what not.

Q. ;Did you ever see many dead folks over there?

A. Affirmative,VSir.

Q. Were they all soldiers or males, Vietnamese males?
A. Yes, sir, eveyone that was toting a rifle.

Q. Everyone that you saw was toting a rifle. You neverf
saw=--

A, | (Interposing) I saw some that did look like they

had somethlng, but they didn't--like a hoe across their back
running across a dike.

Q. When you flew your helicopter there, did you al-
ways have your sleeves down or did you roll them up?

A, I always had my flight gloves on.

Q. What about your visor?

A, | Visor down also.

Q. Did you have a sun visor?

A. ' I had a clear one.

Q. ' How about the crew chief?

A. MAGNO? He used to wear goggles.

Q. He didn't wear a helmet?

A, He had a helmet also with a visor, but the majority

of the time he wore a pair of goggles.

Q. Do you remember making any other medevac's with
this colonel aboard, perhaps in the general area of where you
made this marking run this day?
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A. No, I don't, sir.

0. You only can remember a couple of medevac's dur-
ing your whole tour?

A. Yes, sir.

0. One with General LIPSCOMB and this colored soldier?

A. And one at LZ Gunslinger. I think it was Colonel

BEERS.

Q.' ~ Would you recognize the colored soldier?

A. No, I wouldn't, sir.

0. Did he talk to you at all while he was in the ship?
A, No, sir. He just sat there and sweated.

Q. Well, on 16 March, there was in fact a colored sol-

" dier evacuated, medevac'd by the C&C ship, which did not have
Colonel BARKER or any of the other people on board. It oc-
curred about 1025 or 1030 in the morning. This colored soldier
was taken back to LZ Dottie and the helicopter sat down and
nobody came out to get this fellow for a few minutes and every-
body was kind of jawing and talking with this soldiexr. 1In
fact, Mr. LIND may have even needled him a little bit about

a million dollar wound. ,

- A, I can't seem to remember that, sir.

- 0. I would like to show you a couple of photographs,
‘here. This is photograph Exhibit P-1l. You'll notice that's
a picture of a helicopter on the ground, a soldier being
brought out to the helicopter.

A. Yes, sir.

Q. Does that look familiar to what you remember your
‘medevac, or not?

A. It's really hard to say, sir.
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Q. Did you wear a flak vest?
A. A chicken plate.b
Q. For the record, a chicken plate is a chest pro-

tector which covers the chest area and is strapped on and
used as a standard item of equipment for aviation personnel.
I would like to show you photograph Exhibit P-12, HEALY.

Can you recognize anybody or anything in that photograph?

A. ‘ It looks like the gquy behind the gunner was a
guy named SMITH.
Q. From the 174th?

A, It looks like him. All I can see is his nose and
he had a nose like that. :

Q. Does that look like you?
A The only way I could tell if I could look on the

side of the helmet. I had like, this side I had "New York" .
(indicating the left side).

Q. Was that man wearing a clear visor? Can you tell?
| A. It looks that way, sir.

Q. _ Did he have a mustache?

‘A, It doesn't look like it, sir. His mouthpiece is

in the way.

Q. He has a chicken plate chest protector, a helmet
and gloves, but of course these items are standard with all
gunners.

A. Yes, sir.

Q. You don't think that looks like you then, I take
it?

A. I'm not too much on my own profile, sir. It could,

like in this position, it could be anybody even you if you
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- took off your rank and put on a standard issue of equipment
in the aviation company.

Q. What side of the ship is that man on?

A. Left side.

Q. Could this be the man named SMITH sitting on the
left side?

- A. No, he wouldn't either; he was a gunner.

Q. You've indicated earlier that you never sat on

the left side?

A. Never, sir. Specialist MAGNO was a real sticker
on that. '

Q. Does that look like Specialist MAGNO?

A, No. Specialist MAGNO was only about five foot two.
_He was short and very stocky.

Q. Did you ever, fly with a man by the name of. DAILEY?
A. Who?

Q.' Frank DAILE¥, crew chief.

A. I don't believe so.

Q. Did you know him?

A. I can't recall a man named DAILEY. °
Q. Was it a BAILEY or a DAILEY or any name that sounded
like that? Another fellow by the name of Frank?

A. i can't remember.

Q. Well, you'll notice that that is in fact the left

side of the aircraft and you'll notice that the wounded indi-
vidual is sitting on the which side?
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A, The left.

Q. - Wouid you think YOu were present when that photo-
graph was taken there, to the best that you can recall?

A, It's hard to say really.

Q. What you've indicated earlier, it appeared that you

weren't unless there is something about it that you can recall .
specifically there?

A. No, I can't seem to recall.

Q. We have reason to believe that Captain, or he may
have been a warrant officer at this time, GARBOW and LIND
were the pilots. Mr. LIND being the aircraft commander there
and I believe—-- :

A, (Interposing) GARBOW?
Q. G-A-R-B-0-W. He had been in country for about a
month. A new fellow.
A. .I can't recall a GARBOW.
Q. You remember Mr. LIND though?
A. | Yes.
Q. Does that look like Mr. LIND's aircraft or can you
tell?
Well, like I think Mr. LIND was in‘charge; he was

A
short and skinny. I think he was the company procurer, like
picking up stuff for the company. I don't think he was assigned
to a regular ship.

Q. At any time that you were flying C&C with Mr. LIND,
and I think you indicated that you had flown C&C with him a
couple of times, do you ever recall getting down close to the
ground? Low flying, looking down at the ground, seeing the
troops, checking the area?

A, I couldn't say whether or not.
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0. Do you ever recall landing right on the beach
near the ocean?

A. I remember landing one time on a beaci near the
ocean. There was just like one hootch all by itself and they
were surrounded by our troops.

Q. Why did you land there?
A. I can't remember the purpose.
Q. Did you bring something in or did you take some-

thing out or both?
A, It's hard to recall.

Q. Do you ever recall carrying a bunch of Vietnamese
aboard, taking them out? Eight or so Vietnamese?

A. ' No, I can't.
Q. Do you recall, associated with this beach landing,

do you recall bringing in any water or explosives, demolitions?
This stuff would have come out of LZ Dottie. :

A. I can't recall, éir.

Q. | Are you familiar with C4?

A. Yes, sir.

Q. You knew when you were carrying that stuff aboard,

I presume?

A, Well, when we had explosives, we wouldn't bang them
around, scratch the floor, puncture the stuff.

Q. Any specific incidents?
(Witness gave a negative response.)

Q. At any time you were ever flying C&C, do you ever
remember seeing a lot of dead VC or Vietnamese?

(HEALY) 19 APP T-359

FOR OFFICIAL USE ONLY



FOR OFFICIAL USE ONLY"

A, Yes, sir. One time, it was up in a bad part of
Quang Ngai. It was right by either the Son Ve River or the
Quang Ngai River. It was just up, like just before the moun-
tains and that, and there was like a reinforced village back
there, just a little further up and over to the left would

be LP George. Down there this stuff really went up for grabs
that day. There was a lot of NVA running around, swimming
across the Quang Ngai River and a lot of ground movement in
this fortified village.

Q. When was this? Do you remember?
A. No, I can't.
Q. Do you remember when Tet was going on? Tet started‘

in early February 1968.

A. It could have been February, Sir.

Q. Could it have been March?

A. No, it couldn't be March.

Q. It couldn't be March, why?

A. Because I think this is the day I got my first kill'.

in a helicopter and I think about 2 weeks after that I crashed

or 2 or 3 weeks.

Q. When did you crash?
A. March.
0. Early part?
A. Late part, the 224.
Q. Well, tell me about this day. Were these live people?
A. Yes, sir, for a while anyways, sir.
Q. There were all what? Males?
A. Yes, sir.
(HEALY) | 20 APP T—559

FOR OFFICIAL USE ONLY



. FOR OFFICIAL USE ONLY

Q. Some females or what?

A. Well, like there was females right along the river
bank and the majority of the people were swimming across the
river with their ruck sacks and rifles on their backs. We
didn't catch the majority of them. It was out of LZ Sue, I
believe.

Q. You were flying out of LZ Sue that day?

A. I'm pretty sure it was LZ Sue. It was the Charlie
Charlie with the colonel, I believe, or major also that used
to be up there. A big Negro fellow. I don't remember his
name but it was right up in there, because I remember after

" the Charlie Charlie was just circling around like on the left
side and I looked down; I could see people swimming across
the river. I kept on bringing it to the colonel's attention,
that they were swimming across the river. The CA had just
got dropped in on the far end of the village so I finally
went down therxe and took a look and that's when we started--

Q. (Interposing) Did you shoot some of them?
A. Yes, sir.
Q. How many? Was there a lot of people? How many

would you say were there?

A. Oh, in total I would say in the river there was
about seven or eight.

Q. o - What river was this? Was it the Quang Ngai River?

A. Well, I'm confused now on the name of the river. It
could have been either the Son Ve or the Quang Ngai River.

Q. This could have been near Son Ve though?
A. Yes, sir.
Q. Do you remember who the colonel was that you were

flying with that day?

A, Well, all I can remember about the colonel was the
view of his men; I don't think they were too happy with him.
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Q. There was a big Negro major you say. Was he in the
ship, too?- B

A. No, I think it was a sergeant major.

Q. 'Any other time that you recall seeing large numbers .
of dead as you were flying around?

A. Well, like this one really stuck in my head, beCause‘
it was my first deal under fire.

Q. Were they shooting back at you?
A. We were getting fire from the banks.
Q. Was there any other time that you can recall seeingb

any dead on the ground?

A. Well, like in different spots, you know, you go
down there for some reason, maybe you'll see them laying out--

Q. (Interposing) How about women and children? Do
you ever remember seeilng any women ox children on the ground
killed?

A. ' Not that I can remember.

Q. Do you recall ever seeing the Sharks engage anyone
and go ovex to check them out?

A. Well, yes, sir.
Q. Often?
A. Well, that's hard to watch the Sharks, because they

don't follow any sort of pattern. They just go where they
please as long as they don't interfere with the take off of
your flight, but you could hear them come over the radio and
that they ran into some people running around and that they
were taking a closer look for effectlveness. This is what
they did.

Q. Do you ever recall hearing one of these colonels
say anything or one of the C&C people saying anything about
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a lot of killings going on, "Stop the killing," or talking
on the radio to someone?

A. No, I can't myself, sir.

Q. "On 16 March, Colonel BARKER's C&C spent a little

time at LZ Dottie, just kind of sitting around there and one
of the times you were sitting there, General KOSTER came in.
Do you know General KOSTER?

A. No, sir.

Q. Did you recognize him when you saw him or his'ship?
A. I couldn't say, sir. ?
Q. The division commander, Americal Division. Two

star general?

A. Well, I think I ran across him when I was in head-
quarters company up in Chu Lal before my 1049 (Personnel Action)
to gunships. : .

Q. You don't recall seeing hlm around LZ Dottie anytime
you were out flying?

A, I recall once, like there was a general's ship that
did come in, but I couldn't tell you which general it was.

Q. Did you ever fly with Mr. COONEY?
A. I think a couple of times.
0. - On C&C? -
A. It's hard to remember the name that would go with a

C&C, or a resupply, or just a plain sortie.

Q. Did you ever spend any time at the athletic field
there at Quang Ngai, right down town in Quang Ngai, waiting
for one of the colonels?

A, ’ I'm not sure if it was a colonel, but we dropped
somebody down in Quang Ngai and it was a small place with a
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long building. There was a barbed wire fence and there was
a village right on the other side. The day we were down
there was a big explosion in the village. That's all I
remember. Another time we flew into Quang Ngai to bring
some village officials up to Quang Ngai.

Q. Did you ever hear any talk among any of your
fellow gunners and the crew chiefs in reference to a bunch
of people getting shot up any kind of way by ground troops,
or artillery, or gunships near Pinkville?

A, Well, I can't say it was Pinkville or anything,
but if it was a hot CA, they'll come in and try to describe
it to you if you were on supply or something. It's hard to
say where they'd been or what it was like because from
mouth to mouth it grows.

Q. You don't recall hearing anything about them
talking about any big group of people killed over there?

A, No, sir. I just remember once before this avia-
tion company up in Chu Lai when something like that happened.

Q. Right after this little event of 16 March that
Task Force Barker was involved in, an article came out in

a newspaper, the Americal Division, 1llth Brigade put out,
The Trident, something about a big operation where 128

VC were killed. Do you remember reading anything about that
or thinking about it? Remember seeing part of it?

A. Well, I don't remember reading anything about it,
because of the hours you worked. Get up in the morning and you
flew. When you come back you had two machineguns to clean;

you got to pull maintainance on your ship with the crew chief,
clean it up. By nightfall you just walk over to the EM club
and catch the movie.

Q. You don't have any idea who this individual might
be in the picture here? This photograph Exhibit P-12, the
crew chief?

A, Let me take another look. I don't think I can re-

cognize him, sir. There is a little difference between
flight platoons.
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Q. This is a 2d Platoon ship. Were you in the 2d Pla-
toon?

A. - I was in the lst Platoon, sir.

Q. This was a lst Platoon ship, I beg your pardon.

Both Mr. LIND and ILieutenant GARBOW could have been in the
1lst Platoon.

A. " You wouldn't have the number of this ship, would
you? That would help out greatly.

Q. You notice the doors on the thing, both the jump
doors and the big doors. Do all the ships have those doors
on?

A. I think all the triple nickel.
Q. You had to worry a lot about keeping those doors
A. Not really. When you pull the latch down, it would

stay pretty secure, but on CA's or something like that, the
troops had a habit of grabbing hold of the door and pulling
themselves in.

Q. ‘ On this day, this was a C&C ship. How about the
big door? Was the big door always on? ‘
A, Yes, sir. It has a little cotter pin that holds
it in place.
Q. And then after refueling and fixing, that thing
belonged to whom? g
A, Me.
- Q. The gunners?
A, Yes, sir, we would refuel on the right side.
Q. You don't ever recall anything about an investigation

concerning any bad incident or shooting on or about 16 March,
or before you left, March through April when you left?
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A, © No, I didn't, but if there was an investigation,
I'd imagine it would be the officers first, then it would go
on to the lower ranks. ,

Q. Can you tell what rank this fellow is here?

A, .He doesn't look like he's wearing any.

Q. Does it look like he's wearing a mustache?

Al Well, it could be, but I couldn't say with his

mouth piece.

Q. Does he have anything on the side of his helmet
there that you can tell? '

A, Well, it looks like it, right where the glass is,
but I couldn't say if it is or not.

Q. That's not the way your helmet was marked, was it,
or was it?

A. Well, mine was marked on the left side. I had a
corney phrase on it, but like it could be a dent or a scratch
or anything. Mine was done in magic marker.

Q. Is there anything in that picture that looks at
all familiar to you? .

A, Well, from the looks of all the patch marks on it,

if they are patch marks, unless it's just a poor photograph.
Well, on this guy's gun on the left side, he doesn't have a
brass catcher. I can remember somebody who used to have a

lot of messed up tail rotors and his name was STEWART, I believe.

Q. Does that look like STEWART there?

A. STEWART had a mustache. His first name was Freddy.
Q. Does that look anything like STEWART?

A. I couldn't really say.

Q. Apparently he's using a C ration can there.

(HEALY) - . ‘ 26 APP T-359

FOR OFFICIAL USE ONLY



OFFICIAL USE ONLY

A, Yes, those biscuits and peanut butter.

Q. Does anybody use one of those?

A. That was standard.

0. Was STEWART a crew chief?

A. Yes, sir.

Q. Do you remember any of the other crew chiefs that

were in the company about March, who flew the newer ships?

A. Well, STEWART had a new ship. His was 209. Ours
was 203, and FINN, Sergeant FINN was an E-5. I forget which
one he had. I think he had triple nickel.

-Q. Triple nickel wasn't a new ship.

A, No, it was pretty beat. I have photographs at home
of the majority of the people in the platoon, slides. If you
want me to send them in, I'l1l send them.

Q. We're interested in trying to get an identification
on this particular individual here. If when you get home you
look at them and see if you can recognize that man, and give
Major APICI a call.. We'd appreciate it. ‘

A, Well, I'll send the slides down with this guy

STEWART. Maybe you can do something with it if you want them.
Q. ' Is STEWART still in the service, do you know?
A. I really don't know. I think he's at Fort Rucker

though, because he got back from Nam. He said he lived in
Texas.

Q. Well, I've asked you a lot of questions, HEALY;
I would like to give you a chance to ask any question that
you have or make any statement that you would like with
reference to what we have discussed.

A, ' Well, as far as this incident, I don't believe it
"myself, if that's any help. All I can say is my aviation com-
pany was squared away. We did a job; we did it good. We
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didn't go over the fence to try and get anybody or anything
like that. It was a good company and I was proud I was in
it, and I just don't want to see nothing to bring it down.

Q. Well, if anything did happen, it might not have
been the aviation company; it might have been the troops on
the ground. It could have been a number of things that could
have occurred, artillery, so that's what we are trying to
ascertain. We are trying to find out what happened. Well,
anything else that you like to say?

A, Well, I would like to be enlightened on how all
this investigation started, how it has progressed, if it is
possible. ‘

Q. Well, that will all be announced in due time as soon
as this thing is completed and I am sure you will hear about

it. At this time we are not at liberty to discuss what hap-
pened or what we know or anything else. What we are attempting.
to do is try to find out this sort of thing. We thank you

very much for making the trip down here. We appreciate the
fact that you appeared here today. We appreciate your attempt
to recall these facts for us.

A. Well, I'll send those slides down.
Q. That would be fine.
A. Of the company, if you would like them.

LTC PATTERSON: Yes, we would like that very much. This hearing
will be adjourned. ' ' S

(The hearing recessed at 1500 hours, 12 February
1970.)
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SUMMARY OF TESTIMONY

WITNESS: HRUDA, Kenneth R. CW2

DATE OF TESTIMONY: 21 February 1970

PLACE OF TESTIMONY: Pentagon

WITNESS SUSPECTED OF: N/A <
COUNSEL: None

DUTY ASSIGNMENT ON 16 MARCH 1968: Pilot, First Platoon,
174th Aviation Company.

1. RECALL OF FLIGHT ACTIVITIES ON 16 MARCH 1968.

The witness stated that he copiloted the C&C ship for
Lieutenant Colonel BARKER on the afternoon of 16 March
(pg. 4). He recalled resupplying A Company with food and
water that afternoon (pgs. 3, 6). He noted that he re-
ceived non-automatic small arms fire south of the Diem Diem
River, but that the area near the U.S. forces was quiet
(pgs. 3, 17, 18, 21). He recalled BARKER and Major CALHOUN
giving operational orders and an overlay to the A company
commander, but he did not hear any of the conversation
(pgs. 4, 6, 7, 15, 22). The witness believed that this was

the last overlay for BARKER to distribute (pgs. 15, 16). The
witness added that BARKER was rather cool during fire fights
and allowed his company commanders control (pg. 18). He

did not make an effort to get on the ground as much as other
commanders (pg. 19).

2. RADIO TRANSMISSIONS MONITORED.

The witness stated that BARKER communicated with the

ground with the aircraft radio (pg. 6). The witness monitored
the transmissions, but he did not recall anything unusual
(pg. 6). The witness asserted that his was the C&C ship

that day, even though it was not so equipped (pg. 8).
He added that BARKER had no PRC-25's with him that day

(pg. 8).
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EXHIBITS

EXHIBIT .
NUMBER DESCRIPTION : NOTES PAGES
Transcript of Task Mentioned. 11
M-20 Force Barker tape Quoted. 12,13
P-27 | Miscellaneous Scene Shown to witness. 10
; Wit recognized a
P=29 | Migcellaneous Scene Rattler ship. 10
P-31 Misgellaneous Scene Shown to witness. 25
P-32 Miscellaneous Scene Shown to witness. 25
P-34 Miscellaneous Scene Shown to witness. 25
P-39 Miscellaneous Scene Shown to witness. | 25
P-41 Miscellaneous Scene Shown to witness. 25
Photo of ships leaving
P-203 LZ Uptight Shown to witness. 14
Wit stated 1t was 4
P-205 Photo of aircraft 176th ship. 10
' Shown to witness. 14
Wit did not re-
P-206 Photo of Son My area cognize. 10
Shown to witness. 14
Wit did not-
P-207 Photo of Son My area recodnize. 10
Shown to witness. 14
2,3,
MAP-1 Wall map Utilized. 17
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(The hearing reconvened at 0900 hours, 21 February
1970.)

COL WILSON: The hearing will come to order.

RCDR: The following persons are present: COL WILSON
and MAJ THOMAS.

The first witness is CW2 Kenneth R. HRUDA.

(CW2 Kenneth R. HRUDA was called as a witness, was
sworn, and testified as follows:)

Please state your full name, grade, and Social
Security number.

A. Kenneth R. HRUDA, CW2; Social Security number is

RCDR: State your branch of service, organization, and
duty station.

A. Warrant Officer, Aviation Section, Headquarters and
Headquarters Battery, Division Artillery, lst Armored Division,
Fort Hood, Texas.

COL WILSON: Mr. HRUDA, the Peers Inquiry was directed by the
Secretary of the Army and the Chief of Staff of the Army for
the purpose of determining the facts and making recommendations
concerning the My Lai (4) incident in March 1968. In conducting
his investigation, General PEERS determined it was necessary

to have a complete 1n51ght to the overall ground and air oper-
ations which took place in the B/4/3 operational area near

the coast. He therefore appointed this interview team, inter-
view team C, to interrogate personnel from B Company or per-
sonnel who supported B Company during this operation. Your
testimony will be taken under oath. A verbatim transcript

will be prepared, and a tape recording is also being made.
Although the general classification of the report will be con-
fidential, it's possible that the testimony may at some time
be. released to the publlc.

Colonel NOLL, who is coming in now, is also a
member of the interview team.

I'd like you to give me your duty assignment on
16 March 1968
(HRUDA) 1 APP T-388
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A, I was a rotary wing aviator with the lst Platoon
of the 174th Aviation Company, l4th Battalion.

Q. Are you familiar with this operation? Do you
recall this operation, the dates, and so forth?

A. I could not say exactly what day it is when I

spoke with somebody here over the phone. I do recall support-
ing the company. I couldn't tell you exactly which company '
it was due to the fact that we were supporting the whole Task
Force Barker operation with resupply, C&C, carrying the colonel
around, and, you know, just in general. Few things stuck in
my mind, but I still do remember one of the landings that was
described to me over the phone.

Q. Let me just take that map (Exhibit MAP-1) behind
you and give you a short rundown and sort of get the time
picture squared away. Actually the task force was both at
Dottie and Uptight.

A. : Yes.
(The witness was oriented on the operation on
MAP-1,)
Q. What we're interested in from you is whether or B3

not you went into this area at that time, sometime in the
morning, and whether you took demolitions in there by that
bridge or in that village, and if so, what you saw.

A. Sir, I didn't fly into that position at all that
day. I never resupplied that particular small area there.
The resupply work I did that day was up in the yellow area

up there. In fact, I didn't even fly down that way, because
when we did take off to the south of that area after we--did
take off to the south out of that area after we--I don't
remember what we dropped off, probably just food, and maybe
exchanged some personnel, but we did take off to the south.
We did receive some heavy fire from that area. We immediately
banked, and dropped down in the trees, and went back out over
the troops we just resupplied, and then climbed out to the
north. Due to the fact that we knew we had people operating
to the south there, we just didn't return any fire, just got
out of there as quickly as we could.

(HRUDA) ‘ 2 APP T-388

FOR OFFICIAL USE ONLY



FOR OFFICIAL USE ONLY

Q. : You resupplied A Company then.

A. If that's who was up there, that's who we did.

We landed, it seemed to me, right in there just south of that
village (pointing to yellow area of MAP-1). As soon as we

crossed the river, we started getting fire, and we banked and

came right back up over them. When you talked to me about the
bridge and the explosives in connection with the rice, it was

this bridge up here across--that big long bridge across there,
that we landed on. :

Q. You're talking about the bridge over the--

A. (Interposing) 521, |

Q. Me Dong River.

A. Yes.

Q. Up on the extreme north., It crosseé over onto the

Batangan Peninsula.

A. Yes, that was in support of probably an earlier
operation in which some engineers were mopping up bunkers.
There was this few, just a very few personnel in the area there.

Q. When you resupplied A Company down there, what did
you take in to them?

A, I really cannot absolutely tell you for sure what
I took to them, but there could have been some ammunition.

If there was, it was very little. It would have been just
light arms. I didn't carry heavy resupply of ammunition very
often. No doubt it was probably just C-rations.

Q. Do you recall anything unusual happening up there
in the A Company area .aside from getting the fire south of
the river?

A. No, it was all peaceful up there. They were still
moving. It was the noonday meal. Primarily, it was water that
'we were bringing them, and operational orders for the next day.
The colonel jumped out and talked with the company commander
and gave him an overlay for the next day's operation. The
water cans were distributed, and the old cans were picked up.

(HRUDA) 3 APP T-388
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They said not to go too far south because they had a--they
said there were probably a lot of enemy troops there. They
were driving them up toward that way. We took off and found
the troops.

Q. Well, which colonel are you talking about?

A. Colonel BARKER?

Q. Were you flying him?

A. Yes, I think I was that day.

Q. This is the first day of the operation, rlght,
the 16th of March?

A. Yes.

Q. Do you recall pulling some casualties out about
09307

A. No, I didn't-~you see, there was a confusion--a

little bit of confusion here. We had two ships working for
the battalion. We were primarily the ash and trash ship,

as it's commonly known in resupply, and the other ship was the
C&C. The other ship got tangled up maybe pulling out these
casualties. We picked up the colonel back at Dottie and flew
him out to deliver these orders for this operation.

Q. What operation?

A. Down here. What they were doing--you know, this
is something--this happened in the afternoon for the next '
day's operation, whatever they were going to do, how he was
going to move his personnel around.

Q. But A Company was in position on that river, is
that correct?

A. Well, I don't really know what they were doing
there. All T know is we dropped off the colonel and the
supplies and sat there for a few minutes till he came back,

not really a few minutes, not more than two or three. He had

a short conversation with someone I took to be the company
commander, and I got him on board and took off. What they were
doing there or what they were going to do, I couldn't tell

you at all.
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0. You don't remember this date?

A. No, I do not. I remember the operation and the
area, but I couldn't--one day over there is just like another
" day.

Q. Do you have any way of fixing that date?

A. No, I don't think so.
0. Through records or events?
A. The records kept are just flight time. In fact,

I don't really think there are any permanent records kept
on who flew for what battalion on each day, which one of the
aircraft flew for which battalion.

Q. They've had operations in this area before, BARKER
had. 1In fact, he had two operations down there before, and I'm
just trying to be sure that we're talking about the same
operation.

A. Yes.
Q. As far as I can determine from the logs, A Company
was in position in the area the morning of the 16th. 1In

other words, they weren't moving at noon. .

A. No. Well, there was no evidence of them moving
when I landed.

Q. I thought you said it was--

A. (Interposing) I was saying they were not dug in.
They were not in the perimeter position. They had set up an
L7z, and they were more or less--they were not in a position
where they were going to move anywhere, you know.

Q. Yes.

CA.. They didn't have their packs on, and they weren't
standing around like they'd be ready to move. It'd take them
about 5 minutes to gather up their goodies and go.
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Q. Was this the morning that the large airlift went
into the area, that the nine slicks were used to take the two
companies into the objective area?

A. Yes. Well, I wasn't part of that.
Q. But you know this is the same day?
A. Let's put it this way. I knew there was a CA

going into this area that day. When we do lift somebody like
that, we try and give the people a ship or two on the side
that's not part of the lift so that they can accomplish their
administrative—-—-anything they have administrative without break--
ing the ship away. Like if they had casualties or something
like that or had lost an aircraft, they wouldn't have to break
up this flight of ships. They could keep bringing the troops
in while we went in and took care of evacuating people or
getting our own crews out of a downed aircraft.

Q. Do you know what Colonel BARKER discussed with the
company commander of A Company?

A. No, I don't know. All I really can tell you about
the whole deal is what I monitor over the radios, the ones thatt
he monitored.

Q. ‘Well, what did you monitor?

A. There was nothing unusual at all coming over the
radio as far as extravagant amounts of people; people being
killed were light, in other words. There was no fantastic
battle going on with rockets shooting through the air and all
this. There was nothing really unusual about the operatlon o
that I could see at the time.

Q. When BARKER was on your aircraft, was he communi-
cating with his ground forces at all?

A. Yes, he would have communicated through the air-
craft radio.

Q. He didn't have a PRC-25 with him?

A. No, he didn't.

Q. He was by himself?
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‘A. : No; sir, I think the S3 Was with him

Q. | CALHOUN?

A. A little short major?

Q. Yes.

A. | Yes. I remember him very well. Everytime some-

thing would happen on one side of the aircraft, he used to get

~ up out of his seat and run to the other side of the aircraft

and cause the whole aircraft to tip that way.
Q. Well, he was sort of a hazard, wasn't he?

A. He was really, I'll tell you. I finally cured

- him of it one day because he ran to the other side of the air-
craft and I tilted the aircraft at almest a 90-degree-angle so
he was looking straight down. He decided to get back in his
seat.

Q. Did this major frequently fly with Colonel BARKER?

A. Almost every time a major, and occasionally the
sergeant major, would come along, too.

Q. Well, how often did you fly these'two? 'Did you
do this very often, or did you fly--

A, (Interposing) ©Oh, probably at least 20 times,
individual days, prior to my separation.

Q. Why didn't he use his C&C ship?

A, On this day, this was the C&C ship, but on the

days that it would be the C&C ship, communication is not
changed at all. He still operates with a helmet through the
aircraft radio. There wasn't any special console or radios
that went into the aircraft. The Task Force Barker overation
is what you would call kind of a Mickey Mouse setup.

Q. Yes.

(HRUDA) 7 | APP T-388

FOR OFFICIAL USE ONLY



FOR OFFICIAL USE ONLY

A, Because they didn't have any battalion--

Q. (Interposing) All right, I understand it. I
remempber now. There was no C&C ship. He had a helicopter,
and I was told by his communicator that he usually had about
three PRC-25's on there,

A. Yes.

Q. He'd communicate to his forces and with the artil-
lery through these and use the aircraft for the air-ground net.

A. You know, he didn't carry those all the time with
him. They were kind of loose around the area and hard to--
they didn't work too well on the aircraft.

Q. Well, what you're telling me, though, is that you :
frequently flew him in a ship which would be considered a com- -
mand and control ship, even if it wasn't equipped that way?

A, Yes, well, it was called a C&C. Yes.

Q. Is that what it was called? It was called the C&C
ship?

A. Yes.

Q. The day that you flew him into A Company, was the

ship that you flew him in you referred to as "ash and trash"
or was this considered the C&C ship?

A. Well, if having the colonel and the staff aboard
consitutes a C&C ship, that was it. That was it, but it was
not the one designated to do that mission that day.

Q. I see.

A, By the mission the morning I took off, that was
not my plan.

Q. This C&C ship that was designated C&C ship was
somewhere else at that time.
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"A. Yes. He got into an emergency resupply or some
type of situation like this. The colonel needed to get out
and get his orders out, and he was tied up. I don't know.
He could have been tied up in an extensive resupply down
there.

0. The only reason I'm pulling these pictures out is
some remote possibility that you might be able to fix this
date. But I think you've already fixed it. I think we're
talking about the 16th of March. This is the day that the
nine slicks went into Dottie and picked up that group first,
and then recovered to Uptight and picked up that group and
took them into the Pinkville area. This is the day that you
took Colonel BARKER to A Company.

A. I was wondering. Was it nine ships that did the
whole deal, or did they split up and some of them get people
at Uptight, some get people at Dottie, or did both go at the
“same time?

Q. We understand that the nine ships went to each
location, and in two lifts moved each company in the same
ships. _

A. Yes, well--
Q. (Interposing) They didn't split.
A, It's impossible to get nine ships into Uptight.

There's no way that you could land within 100 meters of that
hill. We could get a maximum of five ships in there, you know,
a real tight squeeze landing in the trash dump; it was great.
There was just garbage and cans flying all over the place.

Q. What'd you say, five?

A; Five would be the maximum. We tried to keep it
down to four. That way the flight would have to be split up.

COL WILSON: It may have been split up. I'm not sure I under-
stand the term "split up," but what I'm saying is that the
same nine aircraft worked both companies. As to whether when
they worked from Uptight it was split, I can't answer that.
Possibly the tape recording on this tape will--
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A, (Interposing) Well, I definitely was not in the
flight this time. I never landed troops in that area right
there at anytime. I would say a nine-aircraft l1ift would be
a battalion CA.

Q. I'm more concerned about this movement of Colonel
BARKER to A Company. I show you Exhibit P-205. You stated
that the last aircraft in this photograph was what?

A, That's a 176th aircraft by the tail boom. There's
stripes of white and a red and a white.

Q. That's the 176th?

A. That's the battalion markings, the two white

stripes with a colored stripe in the middle. The red one
belongs to the 176th. Apparently that is a battalion lift,
so there'd be aircraft from four battalions in that. This
one is from the 176th out of Chu Lai.

Q. Those two photographs, P-206 and P-207, are the
landing zone in the B Company area being struck by the gun-
ships. ©Now there's another photograph which shows, we believe,
the aircraft coming to LZ Dottie (Exhibit P-26). Now, I don't
suppose there's anything you could recognize now. This P--

A. (Interposing) Well, I couldn't say for sure
whether it was or was not Dottie really.

Q. But P-27 is supposed to be a photograph en route
with C Company. As you know, the other was C Company. I'm

not really asking you questions. I was just showing you these
here to try to be sure that we've got this day. This is another
photograph of the--now the--photograph P-29 shows two aircraft
landing on the landing zone by C Company, and you'll notice on
the nose of the aircraft is the insignia.

A. Yes, there's a Rattler aircraft.

Q. Yes.

A. Which would be 71st.

Q. And I think a dolphin is on thé other.
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A. It could be, but I don't know. We were the one
company that complied with this, you know, fully with this
striped tailboom number.

Q. Yes?
A. '~ And before they even got a picture painted on the

nose, they usually got a scratch in the tailboom, and the tail-
boom was just recently changed.

Q. There's no stripes on that one?
A. No stripes on it, no.
Q. According to a tape recording transcript, which

is our Exhibit M-20, on the day of this operation there had
to be a go-around in the B Company landing zone because the
artillery didn't lift. It was a go-around. You may have
heard about this. I don't know whether this is something
that you'd talk about later or not.

A, Yes, I think I do remember them talking about
that that night.

Q. Okay. And if you were in the communications that
morning, this log--

A, (Interposing) If this was a battalion 1lift, there
was no doubt one of the company commanders leading it.

Q. ‘ Yes.

A It was probably the company commander of the

174th, if this is the CA I recall.

Q. Who was?
A. Major WHEAT.
Q. Well, I know our people have gone over the avi-

ators pretty thoroughly, but I'll put his name down.

A, This was the day he did a real number on the whole
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formation that day. One thing you don't do is turn a sharp
corner when something like that goes wrong. He turned real
sharp and just about turned around 180 degrees and flew
right back, straight back through his formation. The last
aircraft couldn't hang on in the end. :

Q. You mean on the go—-around?

A. Yes,

Q. On the LZ go-around?

A, , Yes.

Q. And that was Major WHEAT?

A. Major WHEAT. He made a sharp corner. This was-—-

for him, this happened occasionally. He used to joke about
it and say anybody who stayed with me that time is a real
aviator. And he was right.

Q. Okay. One communication is that at 0738 the
second lift off completed. ©Now, that was the C Company group
that went in. Then Dolphin Lead reported that on the second
sortie into the first LZ he received fire coming out of one
village. That's on the first LZ; we're still talking about

C Company. Coyote 6 to Dolphin Lead, telling him he should
touch down 0815. All right.

Dolphin Lead: "This is Lead. I had to make

a go-around because the artillery was still
shooting while I was on my approach and didn't
want to land in there when it was going."

Coyote 6: "This is Coyote 6. Roger. Rounds
complete. Now you want me to go in and mark
now? Over."

Dolphin Lead: "That's affirm."
And then Coyote 6 goes back to Lead and says:
"LZ marked. Identify--"

Lead asks for identification of the marker. Dolphin Lead said
yellow. And that's the sort of activity that was going on
with the LZ that morning. We're talking about a time frame

of about 0827. The reason that I brought this up is because
there was some communication here about the second 1lift. Now
this is a transmission from Dolphin Lead and it's assumed that
Lead's talking to PZ control:

"The ships that have their rotating beacons on
at this time only have five
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people on board. Can you send one more
pax after them?"

And there's a transmission from Dolphin Lead:
"Six. I can take seven on all the aircraft
except three. It'll be six aircraft that
will on... that will have seven on board."

And that's the last.

A. Was this the radio transmissions being taped?
Q. Yes.
A, I didn't know they did that.

LTC NOLL: It was an accident.
A. Oh. I was just saying, it's a good thing.

COL WILSON: Now, does this lend any information to what you
were talking about, although it's difficult to follow because
you don't get all of the transmissions here? I remember this
particular thing about the number of people on these aircraft.
I think this was at the time that they were going back up to
Uptight.

A. Well, I don't know anythlng about it. I definitely
was not in that lift.

Q. Yes.

A. I was just thinking, you know, like having those

guys put the rotating beacons on to tell which aircraft needed
people on. I like that idea. That'd be great.

Q. Well, we learn something every day, don't we?

A, That's the standard problem, though, where they'll
get too few people on a couple or three aircraft, and it fouls
up the whole schedule there. The fact that they were carrying
seven per aircraft, they were probably at a low fuel state.

We don't put seven people on board with a full load of fuel.
They were probably down around 400 or 500 pounds.

Q. Well, at any rate, this is the day that they made
that go-around that Major WHEAT almost peeled through the
column?

(HRUDA) 13 '~ APP T-388
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A, . " Yes.,

Q. Is that the day that you took Colonel BARKER
into A Company?

A. Apparently it was.

Q. , Now—-

A. (Interposing) One thing does bother me. That

morning on the first 1lift these pictures show the sky con-
ditions being just a perfect, beautiful day. Accordlng to

the people that were flying that 1lift, it was a lot of "scuz."
There were low clouds and fog in the area that made this turn-
around a little bit difficult. That must have been taken
later in the morning. -

Q. These are the--the turn-around area--this is the :
morning going from Uptlght. This is photo P-203. This is g01ng
from Uptight. Now, that gives you a photograph at the time
that the aircraft left Uptlght by looking back on Uptight.

This is in rear group. That's a pretty clear photograph.

A, Well, this must have been later in the morning.

Q. No, I don't think so, but I'm talking about P-204.
Now, this P-205 was the column en route. That gives you an
idea of the weather. And P-206 is the approach to the landing
zone. And that's the gunships firing on the landing zone.
That's P-207. So this gives you an idea of the weather in the
B Company area at that time, along landing zone 2, if you want
to call it that.

A. Yes.

Q. So it wasn't only--if you look back at this--look
at this photo en route, it was a little hazy.

A. Yes, that's no problem to flying, though.

Q. P-205?

A, Right.
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Q. Do you recall any--now, I'm not necessarily talking
about heavy casualties on any communication that may have gone
on between Colonel BARKER and his ground elements that morning.
I'm interested in any communications that he may have had or
anything he may have said. There are several things that hap-
pened that we don't really know--don't have a complete idea of
them. There was a possibility that one unit was supposed to go
back through a village to sweep it, to check the body count.
There was a guestion of Shark 6 coming on and telling them not
to do it. There was a question--not Shark 6--of Saber.

A, Saber? Who was Saber? Shark is the gunships.
Q. Shark is. your gunships.
LTC NOLL: Americal.

COL WILSON: Americal--CG, Americal Division, coming in there
and--

A. - (Interposing) That must have made the area exciting.

i
i

Q. There were a lot of things that happened that
were interesting and not just whether or not there was large
fighting going on. |
- A, That's unusual right there.

Q. But I'm asking if you remember any communlcatlons
at all that Colonel BARKER had with--

A. - (Interposing) I wasn't on the net that mornlng.
I was on the administrative tasks.

AQ. Saber 6. When Colonel BARKER got off in that area,
he did talk to this company commander, and he did give him an
overlay.

A, Yes. That was his last overlay to distribute, and
he was kind of anxious to get it out.

Q. What other overlays did he distribute?
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A. He did distribute another overlay. It must have
been with the regular C&C aircraft.

Q. Well, how do you know this was his last one?
A. Well, it was the last one in his hand. He said,
"I'm through; I've got it done." You know, "We're straight

for the day," as he would put it.
Q. What time was this?

A. This would have been in the afternoon, probably
early afternoon. I know it wasn't late.

COL WILSON: Okay. Let's take a short recess.

(The hearing recessed at 0945 hours, 21 February
1970.)

(The hearing reconvened at 1002 hours, 21 February
1970.)

COL WILSON: The hearing will come to order.

(Persons present include LTG PEERS, COL WILSON, LTC
NOLL, and MAJ THOMAS.)

(Addressing IO) We've used those to try to bring back
the locations and so forth (referring to exhibit photographs).
And Mr. HRUDA is certain that he took Colonel BARKER and Major
CALHOUN into the A Company area north of the Diem Diem River
on the 16th, early in the afternoon of the 1l6th. He recalls
receiving fire for the first time in a month and a half from
the south side of the river. They had to make a quick low-
level exit to the north as they departed. Now he recalls
also that Colonel BARKER had an overlay with him that he gave
to, he believes, the company commander of A Company. I don't
think they shut down but for a few minutes, so I'll let you
take it from there, sir.

I0: If you would, show me where you landed north of
Diem Diem River there.
(HRUDA) le APP T-388
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A. It was just about right in this area here (point-
ing to yellow area on MAP-1l), somewhere in that. They had a
big open field between--it was a good distance on one side

from where I landed by the trees. They were close on the other
side and hamlets around.

Q. What kind of fire did you pick up?

A.- It was definitely small arms, nonautomatic.

Q. Yes.

A. But it must have been from at least a squad or

larger size unit, because it came in just one big volley.
and, you know, all of a sudden. It then tapered off, and it
was not accurate. :

Q. Yes.

A. It was not tracer. It was just a lot of little
" pops going by the aircraft. It scared us.

Q. I know what you mean. | Well, do vou recall any-
thing that transpired there on the ground7 Did you stay on
the ground, or did you take off and come back?

A. I stayed on the ground, and they were unlpading
supplies and water cans for the people on the ground there.
The colonel got out and went over and talked to one of the
men..

Q. Were you flying a C&C ship that day or a supply

ship?
A. - I was flying a supply ship, sir.
Q. Supply ship. Wonderful. Do you know why he

didn't use his C&C?

A.. No, I don't know exactly why. It's just the fact
that the C&C was engaged in doing something else that was more
important at the time. He had released it to--maybe it was

- resupplying the people down south there. I don't know. But
he'd released it for them to do something else.
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FOR OFFICIAL USE ONLY



FOR OFFICIAL USE ONLY

Q. Well, that C&C ship, then, was probably the one
that went with Captain KOTOUC to plck up those National Police
and so on from Uptight.

COI, WILSON: And we have a record of a LIND flying the C&C
'ship that day.

A. LIND? Dean LIND? Yes.

Q. This is whom we have on record flying.

A. Have you talked to him yet?

Q. I don't know, but this is what our records show.

(Addressing IO) Mr. HRUDA said that frequently Colonel BARKER
released his aircraft and then took another aircraft. I think
he had--

A. (Interposing) Usually he didn't have to take
another aircraft. This was an unusual thing.

Q. It was?

A. He was good at being able to plan ahead, and he

didn't shake up easy. Like there could be something going on
there. He didn't jump and run out there to find out what was
going on. He just kind of sat back and let them do what they
were going to do. You know, a lot of your commanders there,

if they had a whole fire fight, they'd want to be right on top
of the situation right now. But he more or less, I guess, just
let the old company commanders just do whatever they were going
to do rather than fly over them and harass them all the time.

I0: q’“ Did you fly with Colonel BARKER quite a bit?
A. Yes, sir, I did. I liked flying with Colonel BARKER.
Q. 'Yes. Did he go down to see his companies very

often, get on the ground with them?

A. Not so much as, say, Colonel FRANKLIN just to
the south.
(HRUDA) 18 APP. T-388
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Q. Yes.

A. If they were on a operation, he would go down and
see them, but he didn't make it a daily--you know, just every
company has got to be seen, and they've got to have an overlay,
and they've got to--I've got to talk to them all personally.

Q. So he gave them gquite a bit of latitude then, I
guess that's what you're saying?

A. Yes, he did. He didn't put orders out very often.
Usually it was--I guess it was whatever they were going to do,
‘when they were CA'd out there it was already planned out for
maybe three or four days ahead, I guess.

COL WILSON: (Addressing IO) We went over the transcription
of the tape with him to see if it would recall anything. This
recalled to him that there was a go-around.

I0: What did you do that morning, do you recall?

A. No, sir, I don't really. I was definitely not a
part of the CA. :

Q. Yes.
A. I was designated an ash and trash ship, so I

was probably just taking supplies out to, maybe, the battalion
across the road there to the west.

Q. Yes. It appears that your company--you belonged

to the 174th, didn't you?

A. That's correct.

Q. They provided two guns and nine slicks that morning.
A. No, sir, they didn't.

Q. Well, according to the record, they provided them,

but in the 1lift, they pulled out about four of the slicks and
those were substltuted by the 176th and the 71st.

A. That's what I was going to say, because some of
those aircraft have got 176th markings.
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Q. That's right. Also, not only the 176th, which I
think were called the Muskets?

A. Oh, the gunships in the 176th? The Muskets?

Q. Yes, the Muskets. And the other ones were called
the—-- '

A, (Interposing) Rattlers.

Q. Rattlers. Yes; that's right.

A, Firebirds.

Q. That's right,-

A. That's the gun under the Rattler.

Q. The 71lst.

A. Yes.

Q. The Rattlers of the 71lst and the--

A. (Interposing) The guns for the 7lst were the
Firebirds.

Q. Yes. And what was the slicks for the 176th?

A. | The Minutemen.

Q. Minutemen, that's what I'm thinking about, yes.
A. That right tﬁeré is unusual, that we supplied
nine aircraft.

Q. Yes.

A. The fact that I flew that day, if we supplied nine

aircraft, it's unusual that I wasn't in it. I'm not really
sure what was going on there.
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Q. I think what they wanted to do is use you people
that had been flying around in that area so that you could
perform these tasks because you knew the territory. So they
just pulled four of them out and put in these other aircraft
because it was a routine kind of assault.

A. We had something like that. If there were six or
more aircraft involved, they usually used the whole battalion
- of aircraft because everybody, vou know, supporting the whole
division, everybody has got ash and trash missions and liai-
son missions to do, even when there's a CA going on. It takes
a real big operation to get everybody in on it.

COL WILSON: Our records show that your copilot that day was
GARBER.

A. No. I was copilot. He must have been the AC.

Q. I mean the AC. You flew 6.2 hours. Was that a
- normal day?

A. That was normal to heavy. Normal for the time,
heavy for the whole year I was over there.

I0: Six hours of flying is an awful lot of flying.

A. Yes, well--
Q. (Interposing) ‘Particularly in these short, short

jumps. Before--
- A. (Interposing) Two days before--

Q. (Interposing) It wasn't like in the highlands
where you might get in an hour and a half.

A. Yes. Two days before, I flew 11.4 hours, approx-
imately. It wasn't on that flight record that you asked me

to do there. It gets confusing, you know, but looking over

the flight records, it was a heavy period of flying. We did
an awful lot.

Q. . Well, that's all I need. All right. Thanks for
coming in.
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(I0 leaves the hearing room at this time.)

COL WILSON: Well, unless you can recall something regarding
specifically what we're interested in, the meeting which
took place between Colonel BARKER, Major CALHOUN, and the
company commander of A Company--unless you recall something
specific on that--

A. (Interposing) No. Like I say, I was sitting in
the aircraft the whole time.

Q. Did CALHOUN get out of the aircraft with BARKER?

A. Yes. He always did. He aiways went with BARKER.
0. And there was an overlay, and that's all you know
about it?

A, Yes. In fact, I believe probably Major CALHOUN
would be carrying it, too. I couldn't say for sure.

Q. You took them back to Dottie right after that?
You didn't go down into the--

A. (Interposing) I cannot tell. I did not go. I
took them out of the area.

Q. You didn't cross the river?

A. : Just briefly.

Q. I mean, but you didn't cross it after?

A. No. I wouldn't know. I could have stopped by

Uptight or gone straight back. I can't really tell you for
sure. I did not go back in that area that day.

Q. Did you ever hear of an investigation or inquiry
being conducted into this operation before you left Vietnam?

A. No, sir, I didn't.

Q. Did you ever hear of any unnecessary killing of
civilians by either B/4/3 or C/1/20 on 16, 17, 18, 19 March?
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A. No, sir, I never have.

Q. Were you or anyone that you know ever questioned
on this operation prior to this hearing?

~A. No, sir, I never have.

Q. Mr. HRUDA, do you have any further testimony or
any further statements that might assist General PEERS in
this investigation?

A. I don't know, really. One thing that's always
bothered me is the pictures I saw in the newspaper of things
like this. One picture, I remember, of some dead civilians
or dead people laying on the ground that were lined up that
reminded me of another picture that Colonel FRANKLIN had.

It was the 4/3, you know, battalion that was operating below.
One of his units was on loan there. He had on his bulletin
board a picture of an operation that they had that was fur-
ther south of this area. It looked very, very much similar
to one of these pictures that was printed in the newspaper.

Q. Who is Colonel FRANKLIN?

A. He was the 4/3 commander, the battalion. I be-
lieve that was his name. Anyway, it looked like the picture
in the newspaper was supposed to be this incident, but was
different, a completely different operation that he had.
People that he had happened to be in some tunnels that he
blew. They were trying to get them out with CS, and it didn't
work out. They had the people either blow the tunnels or
smoked the tunnels out, and the VC had taken civilians in with
them, apparently. I think there was something like 12 casual-
ties on that. '

Q. Well, what was the purpose of putting this photo
on the bulletin board?

A, He just had photos of prisoners and things like
that, part of the battalion information over there or some-
thing like that.

Q. Well, were these VC killed or what?
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A, Yes. They were listed as--some of them were
definitely VC. The women that were with them were listed as
VC sympathizers. Obviously if they were in the tunnel, they
must have been either VC sympathizers or--

Q. '(Interposing) Hostages.

A. Yes, the people that--you know, the VC had stirred
up such great fears of the American troops going into the area.
They said that they must go into this or they're going to be
killed instantly or something like that.

Q. If these people were in the tunnels, how was the
photograph made? :

A. This was after they pulled them out of the tunnel.
Q. Oh, I see,
A. According to him, they apparently died of suffoca-

tion from the smoke because they didn't really get burned.
They just put some--I'm not sure how they did it. They said
napalm was dropped in the entrance of the tunnel. They found
weapons in the tunnel--

Q. (Interposing) Pull the oxygen out of there in a hurry.

A. I imagine it would. That's been bothering me for
a long time. '

Q. Well, there's no question about the photographs
that you saw. They were taken by Mr. HAEBERLE. As to where
they were taken and--—

A. (Interposing) ©No, there's not. They look all--

Q. (Interposing) No, I mean the atrocity photographs
that appeared in the magazine that you're talking about which
were taken by Mr. HAEBERLE. There's no question about where
they were taken or who actually the people are--

A. (Interposing) I never saw the magazine.
Q. I thought you mentioned that you saw--
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A. (Interposing) This was in the newspaper.

Q. Oh. Well, I don't know which ones you saw, but

the ones--the photographs that are used in this inquiry that

were taken in My Lai (4), there's no question about where

they were taken or who the people were. If there was such

a photograph on the bulletin board of the 4/3 and if it was

the same photograph, we'd be very interested in it. And
I1'11 show you--

A. (Interposing) Well, it looked familiar, and it
bothered me that they used something in the newspapers, a

photograph of some other operation to kind of play up this
My Lai deal.

Q. I just want to be sure that we're--that the photo-
graph--this is P-41, which is a photograph of people along the
trail. Is that--

A. (Interposing) No.
Q. That's not the photograph you're talking about.
This is P-39, which is another photograph.
A. No.
Q. And this is P-34.
A. No, that wasn't it.
Q. Which is not the photograph you were réferring to.
A, No.
Q. P-32 is not the photograph. There are some bodies
along this trail here on P-31.

- A, No. That's--
Q. (Interposing) Those are the photographs, I think,
that--
A. (Interposing) That's not the one at all because
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these people were just lined up heads pointing all the same
way where they'd been dragged out of the tunnel, and they
hadn't been shot. You could see that. They were lying, you
know, close together lined up.

Q. I don't know. Do you remember the newspaper, the
date of it?

A. _ No, I couldn't. It was at least a year ago.

Q. Well, we appreciate the information. I don't
know that it does—-

A. (Interposing) Probably it hasn't got anything
to do with it, really.

Q. Well, anytime we find a photograph when we talked
to people, we're always trying to relate to this particular
one.

A. Well, it's--

Q. (Interposing) And that necessarily isn't an
atrocity, what you described.

- A. Well, you know, there are so many situations like
that that happen all over that area and every other area.

Q. Do you have anything else, Mr. HRUDA?
A. No, sir, I don't.
Q. You're ordered not to discuss your testimony in

this investigation with others, including other witnesses for
the investigation, except in the performance of official duty
. Oor as you may be required to do before a competent judicial,

legislative, or administrative body. And we appreciate your

coming.

A. Thank you, sir.

Q. Thank you very much.

(The hearing recessed at 1020 hours, 21 February
1970.)

(HRUDA) 26 APP T-388

FOR OFFICIAL USE ONLY



FOR OFFICIAL USE ONLY

SUMMARY OF TESTIMONY

WITNESS: LIND, Dean C.

DATE OF TESTIMONY: 9 February 1970
PLACE OF TESTIMONY: Pentagon
WITNESS SUSPECTED OF: N/A

COUNSEL: None

DUTY ASSIGNMENT ON 16 MARCH 1968: Pilot, First Platoon,
174th Assault Helicopter Company.

l.  WITNESS' ACTIONS ON 16 MARCH 1968.

The witness recalled flying the C&C ship for
Lieutenant Colonel BARKER (pg. 7). He arrived at L2
Dottie shortly before, or at the same time as the lift
ships (pg. 8). He felt that the artillery prep was being
controlled by the artillery officer in his ship (pgs. 9,
44) . He recalled that some of the relatively heavy prep
fell on the village in the area (pg. 10). He opined that
there was some problem adjusting the fire (pgs. 10, 11).
After recounting some of the early action of the Sharks
engaging VC, the witness told of seeing many people moving
down Highway 521 (pg. 14). Later, he recalled seeing
quite a few bodies to the south of My Lai (4) and hearing
some comment about these bodies over the radio (pgs. 15,
16). The witness recalled returning to LZ Dottie for
refueling and stated that he believed BARKER went to the
TOC while they were there (pg. 21). He recalled at My
Lai (4) that there was some "havoc going on," but that any
resistance which was met did not last long (pg. 24). The
witness stated that in flying near My Lai (4) he noted
the village was pretty much torn up and smoldering
(pg. 39). At first the witness could not recall making a
dustoff with his C&C ship that morning (pg. 25), but later
in his interrogation he seemed to vaguely recall the dustoff
of a slightly wounded, colored enlisted man (pgs. 26-29).
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Yet, he recalled seeing 15 to 20 bodies in the area where
he landed (pg. 32). He noted most of the bodies were
women and children, with but few men (pg.32). They were
grouped together and, the witness opined, "there shouldn't
have been that many" (pg.33). The witness remembered that
the wounded man was- flown, not to Ky Ha, but to LZ Dottie
(pg. 35). He recalled speaking to CARTER and the crew

at LZ Dottie about the number of bodies (pgs. 36, 37, 41).

2. WITNESS' ADDITIONAL RECALL AFTER HEARING TAPE OF
RADIO TRANSMISSIONS.

The witness was given a transcript of the tape of
radio transmissions monitored in the Task Force Barker
TOC and allowed to listen to the tape of those transmissions
(pgs. 49, 50). He affirmed that he flew the C&C ship of
BARKER on 16 March 1968 (pg. 51). He again recalled
BARKER leaving the ship, when it once returned to LZ
Dottie (pg. 52). He noted that General KOSTER's ship was
there when he returned to refuel (pgs. 53, 54). He also
remembered an instance when his ship was to check some
people at a certain location. They were given incorrect
coordinates, but were able to find the designated area
nevertheless (pgs. 59, 60). He also recalled a radio
conversation of BARKER with someone of higher rank about
"quite a few of them getting killed,” but could not re-
member anything more specific (pgs. 62, 63). He testified
further that he recalled a curt order to "stop the killing"
(pg. 65).

3. THE WITNESS' KNOWLEDGE OF AN INVESTIGATION.

The witness could recall no rumors about an incident
at My Lai (4). However, he recalled accusations of
indiscriminate firing by the Sharks. He felt that there
was some discussion with BARKER in the ship on 16 March
about what they had seen (pg. 41). The topic was the
necessity of the killing (pg. 41). He seemed to recall
BARKER speaking personally to someone on the ground
(pg. 45). He stated that someone in the Warlords also noted
that there was too much killing in the area (pg. 46). The
witness said that he did not notify anyone of the bodies he
had seen, or of his opinion of the magnitude of the killing
since he knew that BARKER and someone superior to him knew
of it (pgs. 63, 65, 66).
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EXHIBITS

EXHIBIT , )
NUMBER DESCRIPTION NOTES R PAGES
‘ Transcript of Task Force

M-20 ! Barker tape : Wit read. 49

M-57 | Instructions to witness |Read by witness. 1l

. Wit could not
P-9 CARTER's dustoff positively identify 30
' Wit could not

—P=11 | CARTER'S dustoff positively identify 30

P-12 | CARTER's dustoff Wit recognized. 31

. ' Wit vaguely re-
__P-41 | Miscellaneous Scene called. 40
BERNHARDT's photo as he | Wit could not re-

—P-42 | departed Wlai (4) area | call. {1 42

P-45 | Aerial photo Wit oriented. 33

P-49 | Photos of U.S. personnell Wit thought the 11

thru | persons familiar.

P-52

P-195 Photo of My Lai (4) Wit recognized. 11

_ Wit recognized

P-194 Photos of U.S. personnel] BARKER, LIPSCOMB. 21

P-199 Photo of LTC BARKER Wit recognized. 21

MAP-§ Map 6739 II (small scald)Wit oriented. 3

| Utilized. 11
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(The hearing reconvened at 0810 hours, 9 February
1970.)

LTC PATTERSON: The heaiing will come to order.

RCDR: The fbllowing named persons are present: LTC
PATTERSON and MAJ COOP.

The next witness is Mr. Dean C. LIND.

(MR LIND was called as a witness, was sworn, and
testified as follows:)

Will you state your full name, occupation, and
address?

A, Dean C. LIND. I just got out of the Army .about a
week ago, and I'm going to tour Europe. Then I'll be re-
siding in Minnesota, Rural Route 1, Winthrop, Minnesota.

LTC PATTERSON: Mr. LIND, have you read the instructions,
- Exhibit M-57?

A. Yes, sir, I have.

0. Do you understand those instructions?

A. Yes, sir, I believe.so.

Q. Do you have any questions about them?

A. ' No, sir, I don't.

0. As‘I'understand it, you have not received any let-

ters from the United States Army or any members thereof with
reference to any trials or appearances before any tribunals of
any sort?

A. No, sir, I haven't.

Q. Mr. LIND, would you state for the record the unit

to which you were assigned in March, 1968, in the United States
Arnmy? :
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A. I was assigned to the 174th Assault Helicopter
Company at Duc Pho, Vietnam.

Q. When were you assigned to that unit?

A. I was assigned in November, 1967.

Q. And you stayed with that unit during your entire

tour in Vietnam?

A. No, sir. I had previously been assigned to the
71st Assault Company at Chu Lai, and I was transferred.

Q. How long were you with the 71st prior to your
transfer?

A, Four and one-half months, sir. I got there in
July 1967.

Q. Then you were with the 174th from November 1967

until July 19687

A. Right, sir, I extended. I went home in June. I
left the 174th in June, and then I came home for a month, and
I went down to the Delta then, to the 336th at Soc Trang.

Q. What were your duties in the 174th between November
1967 and June 1968?

A. I was a lift pilot of a slick ship all the time.

Q. You flew with the 1ift platoons?

Aa. Right, sir.

Q. With the same platoon?

A. Right, sir.

Q. That was the 2d Platoon or lst Platoon?

A. I'm not sure. I believe it was the 24 Platoon.
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0. Was Lieutenant MILLIKIN your platoon leader, or
Captain NEUMANN? ,

A. Lieutenant MiLLIKIN.

Q. That's the lst Platoon, then.

A. Okay.

Q. Have you had an opportunity since we called you on

the telephone to check your 1nd1v1dual flight records?

A. Right, sir.

0. To ascertain how much time you flew on or about

16 March?

A. I checked them, and I had 9.6 hours that day.

Q. Do you have any recollection of whom ydu flew with

on the 16th of March?

A. Not positively, sir. I seem to remember after
talking to you, I think I probably was flying C&C that day,
I'm not positive at the moment. And it was very likely with
Captain GARBOW. :

Q. The record reflects that Captain GARBOW flew 9.6
hours on the 1l6th of March. 1I'd like to show you MAP-5, which
is a 1:50,000 map of the area in which an assault by Task
Force Barker was conducted on 16 March 1968.

(LTC PATTERSON oriented the witness on Exhibits
MAP-5, P-1, and P -45.)

Do you feel comfortable with the map and the
aerial photo now, sir?

A, Right.
Q. On the 15th of March, General LIPSCOMB, the com-
mander of the 1lth Infantry Brlgade, departed in a change of

command ceremony that occurred at about 0930 hours in the
morning.
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A. Right.

Q. Colonel HENDERSON took over command of the brigade
on the 15th of March. Do you recall--

A. (Interposing) I remember the change of command
ceremony. '

Q. Okay, time frame-wise this occurred on the 15th,

and I tell you this in an effort to assist you in your recall
of the events we are going to talk about. One of Colonel
HENDERSON's first actions on the 15th was to get out and see
what was going to occur on the next day, the 1l6th of March.
It so happened that Task Force Barker, a composite organiza-
tion consisting of three rifle companies, one from each of
three battalions, had been put together in January and was
operational, operating out of LZ Dottie up to the north.

A, Right, sir.

Q. LZ Dottie, as you recall, is just east of Route 1.
The afternoon of 15 March, Colonel HENDERSON went to LZ Dottie
and received a briefing on the operation that Task Force Barker
was to conduct the next day. At a later time that afternoon,
after Colonel HENDERSON had finally given his approval for the
operation, Task Force Barker had an operational briefing for
the units within Task Force Barker and the units that were to
support the operation, especially the aviation units I'm re-
ferring to here. This briefing was late in the afternoon on
15 March. We have reason to believe that it was attended by
Lieutenant MAGNO and Lieutenant MILLIKIN of the 174th. We
also have evidence to believe either that evening or very
early the next morning is when the 174th, the unit to which
you were assigned, was briefed on the operations and the
missions assigned.

A. That was probably the night--usually we had our
briefings in the evening.

Q. With the 15th of March being the day of the change

of command, do you have any recollection of any briefing, the
night of the 15th especially?
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A. I remember the change of command. I know we didn't
fly that morning. Most of us didn't, because we were watching
the change of command. I remember that. I can't remember a
briefing, though.

Q. The briefing probably would have consisted, in es-
sence, of the following. Task Force Barker will conduct a
combat assault mission into the vicinity of My Lai, Pinkville
area. Two rifle companies will be assaulted into two LZ's.

The third rifle company of Task Force Barker will walk into
blocking positions to the north on the night and early morn-
ing of 16 March. A Company, the company designated to walk
into position, will go into a blocking position just to the
north of the Diem Diem River. C/1/20 will be combat assaulted,
getting in at about 7:30 hours in the morning into an area

just to the west of My Lai (4). B/4/3, subsequent to the
assault of C/1/20, will be assaulted somewhere to the northeast
of Pinkville, south of 521. The scheme of maneuver would

be for C/1/20 to push to the east-northeast, B/4/3 to attack
into Pinkville, My Lai (1), and these two units to join up

and force the suspected Viet Cong, the 48th Local Force Bat-
talion, against the blocking forces of A/3/1 north of the

Diem Diem River.

A. We never called it Pinkville. I remember hearing--
we-- ' :

Q. (Interposing) What did you call it?

A. I can't remember names that well. I don't remember

calling it anything. But I remember on the map that area was
all nothing but stag trees sticking up. I remember that, that
Pinkville area, and I remember something--

Q. (Interposing) Perhaps to assist in your recall,
earlier than this, while General LIPSCOMB had command of the
brigade, actually around 23 February, Task Force Barker

had gone into this area and had gotten pretty badly chopped up.

A. Right. I remember hauling medevacs on that one.
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Q. And one of the lieutenants heroically stayed in
the area and received a DSC. They had taken quite a few
casualties, and really hit them face to face. That was in
February, and this was the next time that they were going
into this area.

A. I can't say for sure, but I almost think I re-
member making--you said something about a smoke run. I al-
most think I remember making a smoke run in that area. I
can't positively remember that area. If I made it in this
one, I'd have had to have made it in that one.

Q. Well, let's wait until we get to it here. The
assault was planned for 0730 hours in the morning as far as
C/1/20 is concerned into the LZ just west of My Lai (4), and
was to be preceded by an artillery prep and, of course, gun-
ship suppression runs accompanying the slicks.

A. I remember a heavy artillery prep in that area,
I'm sure mostly My Lai and also around this area called Pink-
ville. I know we had heavy artillery.

Q. Do you remember your actions on this morning of 16
March as far as early in the morning? Initially, I'd like to
walk through the whole day.

A. I'm not sure I can remember that.

Q. We have reason to believe the slicks were scheduled
to depart Duc Pho at 0645 hours. The guns, the Sharks, were
to follow, and the slicks were to go to LZ Dottie and, as re-
sult of a late change, were to be augmented by Rattlers of the
71st Aviation Company and perhaps even a Premo, one of the
Premo Hueys from the 1llth Brigade. In addition, the aero-sccut
company, or B Company, 123d Aviation Battalion, was to operate
as a screening force to the south of the operational area,
generally from the Quang Ngai River north of Highway 521,

and were called Warlords. On the morning of 16 March,

indeed, the slicks from the 174th, the Dolphins, and the
Rattlers were joined up at LZ Dottie so that they had a large
number of slicks now, nine to be exact, as best we can deter-
mine. They made their first 1ift, full pitch, and were joined
by the Sharks, flying in a formation, vees of three, nine
slicks in trail, generally south out of LZ Dottie down

along Highway 1. They then came into the operational area

and made their touchdown at about 0730 hours. That artillery
prep was fired as planned. Do you recall being
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at LZ Dottie on 16 March early in the morning and seeing this
number of slicks, or watching them come in, or any activities
the first thing in the morning?

A. I'm trying to remember where it was that we would
land, set down at LZ Dottie, probably right down, right along
Highway 1, between Highway 1 and the fire support base.

Q. Do you recall the Task Force Barker TOC there at
- LZ Dottie?

A. No, sir, not right now I don't.

Q. Do you recall the van for B Company, 123d, where
they operated?

A. Say agaih please?

Q. The van, where the aero—sdouts, the Warlords, opexr-

ated from there at LZ Dottie?

A. The van? I remember right here to the north was main
headquarters, and right over here we had a little refueling area
(indicating on Exhibit MAP-5). I remember that. I believe that's
where the gunships were rearming, and I believe they just built
that not too long before that because I almost think a lot of

it was set up for this operation, if I'm not mistaken.

Q. As I understand it, the refueling pad was on the
southeast corner of LZ Dottie?

A, Right, sir, I believe so.

Q. And the headquarters was just to the northeast o

the refueling pad? ’

A. Right, it was. They'd built it up with, I believe,
a Caterpillar or something.

Q. Was there a little helipad there by the headgquarters?
- A. ‘ There was a little helipad right down there, I

guess, between the two for the C&C ship, sandbags. I remember
that if I'm not mistaken--it's very cloudy in my mind, but if
I did have C&C that day, I sort of remember something about we
were up there, not too long before, but some time before the
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slicks went up there, and I think the slicks shut down for

a time, for a little while. There was some sort of briefing
or something, and before the briefing was over, the C&C ship
took off. If I'm not mistaken, we called in artillery, or
Colonel BARKER did from the back seat and we made the first
pass.

Q. Do you recall shutting down at Dottie and waiting

for Colonel BARKER, or did you just go to flight idle?

A, I don't recall any briefing. I almost think we

just went to flight idle. I couldn't say for sure.

Q. Did you arrive prior to the slicks?

A. I don't think it was very long, maybe about the

same time or not very much before.

Q. Then Colonel BARKER came aboard?

A, I think Colonel BARKER was aboard. I know he had y

an artillery--a man from the artillery branch that was along,
and he was directing artillery. 4

i

Q. Do you remember what this man's name was?

]

A. If I'm not mistaken, I wonder if it was--maybe not.

It almost seems like there was somebody else that was new. There
were two people that were--I'm not sure about this. There might
have been two people with artillery, and one of them was new, and
the other one was maybe getting ready to leave or something, be-
cause it seemns somethlng like one was training the other, if that S
the same thing. I'm not sure about that at all either.

Q. Well, do you remember the names of either one of the
two men? '

A. No, sir, not at all.

Q. Would you remember them if you heard them?

A, I probably wouldn't?

Q. Lieutenant VAZQUEZ?

A, I can't remember.

Q. Did you know Captéin KOTOUC?

(LIND) 8 APP T-346

FOR OFFICIAL USE ONLY



FOR OFFICIAL USE ONLY

A. The name sounds familiar, but I can't remember
really offhand, no.

0. So you feel that you arrived at Dottie, and Colonel
BARKER and perhaps two other individuals came aboard. Then you
took off. Did you take off prior to the slick ships taking off?

A. Right, sir, a fair amount of time, because I remember
an artillery prep.

0. Where were you when you observed the artillery prep?

A. We were just to the south. I believe we were making--
I think we went some over here for a while (indicating) and they
had an artillery prep there. I'm not sure which came first and
which came after positively.

Q. Well the first artlllery prep went into the My Lai

(4) area, this here (indicating).

A, Right. We were making figure 8's to the south.

Q. You were making figure 8's to the south in an easterly

and westerly fashion, then, south of My Lai (4)?

A. Yes, sir.

Q. Now, was Colonel BARKER controlling the artillery.
prep?

A. I don't think so.

Q. Who was?

A. I believe it was one of the artillery FO's. I
believe.

Q. In your ship?
A, Right, sir, in my ship.

Q. Do I understand your ship was the one that was

controlling it?

A. Right, sir.
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Q. Where was the artillery coming from?
A, Mostly from Uptight, I believe.
Q. That coincides with the facts as we know them.

There were four tubes of 105 at LZ Uptight, and they did in
fact fire the prep that day.

A, If I'm not mistaken, it was a pretty heavy prep
too, I think. I'm not sure.

Q. Do you recall seeing any of the prep personally?
CA, I might, just a little bit, I think. Which way

was it? I almost remember a little bit the way they adjusted
it. I can't remember for sure though.

Q. Do you recall whether or not the artillery went
over the village, or did it stay in the open area?

A. I know they had some on the village. I think they
had a little problem for a while. It seems to me there was
something that I was kind of disgusted about, because even
from what we learned in flight school, they weren't adjusting
quite right, some of the stuff. I don't think the guy was

too experienced, one of them anyway. I'm almost positive that
they did afterwards--after adjusting a few minutes, they did
get it -on right. I'm sure they got it on the village.

Q. Did they put it directly on the village, or in the
LZ area to the west of the village, or was it, as you say-- -

A. (Interposing) I think it was fairly much scattered
cout. I don't think they got a real good--I think they shot a
lot of artillery, and I don't think they hit real solid right
on the My Lai area. Quite a bit, T think.

0. I'd like to ask you if you can identify or have
ever seen that individual before. Perhaps if you put a hel-
met on him,

(LTC PATTERSON handed a picture of LT VAZQUEZ to the witness.
‘The photo was not received in evidence.)

A. ‘Looks pretty familiar, I'd say.
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Q. Does he look like one of the men who was with
.Colonel BARKER?

A. It could have been that captain. I tuink so.
I'm not sure if he was in the ship that day. His face looks
familiar; I can't really say for sure then.

‘

Q. That's Lieutenant VAZQUEZ. Let the record show
that the witness was shown a picture of Lieutenant VAZQUEZ.
I'd also like to ask you if you recognize any of the four
individuals in that picture there?

(LTC PATTERSON hands the witness Exhibits P-49
through P-52.)

Do you recall seeing any of those individuals
before or are their faces familiar? :

A. | The ones on the upper right and lower left look
somewhat familiar, but I'm not sure at all who they are.
Their faces look familiar. . That's about all I can say.

Q. The upper right individual is Colonel HENDERSON
and the lower left is Major MCKNIGHT. This individual is
Major CALHOUN.

A. ' The name sounds familiar, again.

o. The S3 of Task Force Barker. As I understand your
testimony, there was some trouble getting the artillery in
the proper area there? :

A. | I believe so, right, sir. It seems that way.

Q. I'd like to show you an aerial photoraph, Exhibit
P-195. Does that photograph look to you like the way My Lai
(4) looked on the morning of 16 March? '

A. Yes, sir, it does.

Q. That picture is reportedly taken as the'slicks

were inbound into the LZ. You'll notice artillery is shown
on the village there, on the western edge.
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A. I'm pretty sure that's the one. I'm pretty sure
they had some problem adjusting. I kind of thought they did
get some on there. I don't recall how much though.

Q. How long would you say the aitillery prep was
placed on there? 1In time, how long? Was it a short prep,
or a long prep, or what? : :

A. For some reason it sticks in my mind that it took
them quite a while, a fair amount of time on that prep. I'm
not sure. Seems like they did, but I'm not positive. I think
it was a pretty good prep. '

0. We have reason to believe that the slicks touched
down at 0730 hours promptly on the LZ. Do you recall seeing
them land?

A, No, sir, not really, not that I can remember.
Q. ¢ The slicks reportedly landed from south to north?
A. I remember landing at the village on the right side

sometime, but theat was later. I don't remember the landing.

Q. ( The gunships made their suppression runs just after
the artillery cut off. Then the slicks touched down, and then
the slicks departed. Do you remember seeing the slicks depart?
There were, as 1 say, nine of them supposedly.

A. I can't really remember that, no. Maybe it's because
I wasn't on an FM net. That might have been something why I
can't remember that. I remember going in there later. It seems
to me after the insertion we stayed around there for a while,
and I believe we went back to LZ Dottie and stood by for a
while.

Q. Well, we'll get back to that in a minute. But im-
mediately after the 1lift at 0730, there was a little action by
the gunships while they were waiting for the second 1lift to
come in, the Sharks especially.

A, I remember something like that, but I can't remember
all of it.
Q. They caught a couple of "dinks," I believe they

called them, somewhere to the north of My Lai (4) in the open.
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A. It seems to me they were kind of disgusted about
nobody going after them or something. They were out there,
and they had to get called back again, and they didn't like

" that too well. I remember something about that, but I don't
remember exactly where it was.

Q. You don't recall seeing it? Do you recall hearing
it?

A. I remember something about it, right, sir, becauée——
Q. (Interposing) We have testimony leading us to be-

lieve that this action occurred right up in here just to the
north of My Lai (4). The Sharks engaged a couple and did,
in fact, as you have just indicated, have a little trouble
getting the infantry to move out. At .the same time there
was another action, and other reports coming in early. Do
you recall any other reports immediately after the 1lift
touchdown at the first LZ? '

A. No, sir, not really. I remember later on in the
- day that the Warlords got into something. I know that was
sometime after--I thought it was later on in the afternoon
when they had--I believe it was down around Hill 85, wasn't
it? They had found some mortars or something. I think it
was down in that area. That was sometime after--maybe it
was right afterwards, but it seems like it was later on that
day. :

Q. After this little engagement up here and still be-
tween the lifts—-~the slicks were returning to Dottie for the
second lift--we have reason to believe the Sharks went right
down into this area just south of the LZ.

A. There were some people moving along the trail, yeah.
Q. Do you remember seeing people moving down through
there? :

A. Yeah, a little bit. If I'm not mistaken, we even

went down and looked at them a little bit, but I don't remember
exactly. I don't think there was much they could do about it.

I remember there was a lot of people moving--if I'm not mistaken
there was people moving out of the village and down the trail,
moving away from there.
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Q. Moving towards the southwest?

A, I believe so, right.

Q. Down along 52172 .

A. Yes.-

Q. This ié still between the lifts, maybe 7:45 in the

morning. The Sharks did, in fact, engage--find one lone VC
suspect down there that was trying to skedaddle out through
this hedgerow.

A. Yeah.

0. : And one of the Sharks was low engaging him. - Simul-
taneously the Warlords were in gunruns on the north edge of
Hill 85.

A. Yeah, I believe so. But later on in the afternoon -
is when they found the mortars on Hill 85, I think. It seems
like it anyway. There was something going on on Hill 85 at
that time, I remember that. But they found stuff later on.
They kept looking there for gquite a while there on Hill 85.
Maybe it was later on in the morning.

Q. The records indicate 'that after these little gunruns
that they made on the northern edge of Hill 85, there was some
coordination problem with the Sharks just south of 85.

A, It seems they had gotten in the way, I think.
Q. And there was some trouble about: "I'm going to

be going right by you. You stay nerth of 521, and we'll stay
south of 521.°"

A, Yeah, I remember something like that.
Q. You remember something like that?
A. Yeah, they were a little bit disgusted with each

other because one got in the other one's way.
Q. About this time the second lift arrived. They were

put back in in the same LZ. Timewise about 0751 hours accord-
ing to the log is when the second 1lift was completed.
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A. It seems I remember the Warlords going around Hill
85. I'm almost sure that we must have been up looking down

on them--must have been on C&C, looking down at them. I can't
remember the lifts too well, though. I remember the gunships
going up and down, though.

Q. Do you remember whether or not you were at altitude
during the little incidents we have just described, the War-
loxrds' and the Sharks' actJ_v1tJ.es'p

A. I'm sure at one time we went down fairly low, maybe
to 500 feet or so. Most of the time we were up probably 1,000
to 1,500, staying generally out of the way. But we went pretty
close to the trail down here. That was 521. And I think we
went over. We watched the Warlords some too, between the lifts,
‘but most of the time we were probably up maybe about 1,000

feet or so, -just staying pretty much out of the way, but still
-le) we could see pretty good

Q. The Warlords—-the purpose of their gunruns .is that
they reported that they had a "dink" down there and were en-
gaging him--one the Skeeter, the little H-23, found.

A. Yeah, I don't remember. I think I remember the 23
on the right. I never talked to the Warlords. I didn't know
the Warlords personally that much. No, .I don't.

- Q. After the second 1lift went in at My Lai (4), there
- was some talk about the kills that had been achieved by both
the gunships and C Company. Do you recall any numbers, kills
that they had achieved, coming over the radio? :

A, I remember something about--I don't reméember about
the gunships too much, but I think I landed once right down
there just to the south of My Lai and remember looking at it
from the right side. It seems like it was to the south of

it, landing to the west generally. I remember there was a lot
of people lying there, and somebody--I don't remember it over
the radio. Maybe it was over the radio. I remember some com-
ment about a lot of people or a lot of bodies lying around
there after--it wasn't too long afterwards. No, they hadn't
been in there very long, and there was quite a few bodies.

Q. Do you remember hearing anything come over the radio?
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A. I sort of remember a little bit, but I couldn't
say for sure.

Q. Timewise we are at about 8 o'clock and this is be-
fore any of your landings that you described. I believe it
is anyway, because Colonel BARKER was getting ready to start
the second LZ.

A. It was later on when I came back, I know that.

Q. There was some talk with reference to moving this
LZ up in time, now, because the first unit, C Company, had
been cleaned up in two lifts. They had been all inserted,
and they still had the nine slicks, and they wanted to get
the second unit on the ground right away. They had more air-
craft than what they had originally intended. So the artil-
lery prep started on the next LZ very shortly. However, in
the time frame before it started, there were some conversa-
tions on the air between another C&C aircraft and Colonel
BARKER and the Warlords with reference to some people down
along the highway. Do you recall any call signs, or activi-
ties, or any other C&C aircraft with reference to the people
on the highway, Route 52172

\
A, I can't remember. . Was 66 in the area, the Americal
commander? I'm not sure.

Q. ' Who?

A. The Americal Division commander.

Q. Was who?

A, I don't remember his name.

Q. You don't remembe: his call sign?

A. 66. It started with an R. I can't remember though.

It seems like he was in the area sometime early during the
lifts probably, but I don't remember how much. It seems like
there was even an 1llth Brigade C&C there, too, for a while. I
don't think either one of them was there for--

Q. (Interposing) This action that I'm talking about,
we have reason to believe it was the 1llth Brigade C&C, Rawhide.
A. Rawhide, yeah.
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Q. Rawhide 3 was talking on the air, trying to

get the Warlords to go down to look at some of these peo-
ple, and this action was going on further on to the south-
west. The Rawhide C&C Llown by Mr. COONEY had found what
they considered to be some military-age males in among
these people, and the little Skeeter, the little H-23,
went down there and tried to separate and segregate these
four VC suspects. However, they were only able to get

out two. Then the Rawhide C&C swooped on in and picked
them up on board their own C&C. These fellows were strip-
ped down, stripped to the waist. Do you recall anything
about this, or hearing anything about it?

A. I think I remember a little bit, but I--

0. (Interposing) Okay, just if you recall. If it
doesn't mean anything to you why--

A. (Interposing) It doesn't mean anything to me.

Q. Okay. As I have indicated, about this time Colonel

BARKER was probably concerned about getting the artillery
cranked up and registered in, and starting the LZ prep on
the second LZ. The artillery in fact did begin on or about
0810 hours or 0811 hours, and Coyote 6 notified Dolphin 3
that the lift would be planned for about 0815 hours, figure
touchdown for 0815. Do you recall anything like that?

A, Not really, I don't. I'm sure that 1lift didn't
take very long though. If I'm not mistaken, it was over quite
early, the insertion, because it wasn't very--

Q. ' (Interposing) In fact, the Dolphins did come down
and start their approach and something occurred.

A. Almost seems like something--I'm not sure, I don't
think we received fire. Maybe we did. Something--I almost
remember something about maybe a rocket or artillery or
something. I don't think it--can't tell for sure.

Q. Well, the artillery didn't shut off in time.

A, Sounds possible.

Q. The slicks had to make a go-around.
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A. Yeah, that sounds--could be a good idea.
Q. Do you recall this or not?
A. I recall somethingvabout it. I don't recall re-

ceiving fire--anybody receiving fire. I do recall something.
I think it was artillery, yeah.

Q. As the slicks. made their go-around and went out
over the ocean, then the C&C bird, the one in which you
possibly could have been flying Colonel BARKER, did some-
thing. Do you recall what you did? Dolphin called and
said: "This is Dolphin Lead. Had to make a go~around be-
cause the artillery was still shooting when I was on my
approach. Didn't want to land in there while it was going."
Coyote 6 went back and said, "Roger. Rounds complete now."

A. Well, I don't remember doing anything except may-
be calling back when things were over, right after, you know.

I don't recall anything else.

Q. ’ Coyote 6 asked if the Dolphins wanted the LZ marked.

A. Yeah, Seems to me I sort of remember smoke if I'm
not mistaken.

Q. Dolphin said, "roger," he wanted a mark.

A, It was past the LZ.

Q. ' Pardon me?

A. Past. It was past the city here. It was to--

0. (Interposing) To the southwest of the village. Do

you remember making a marking run?

A, I don't think we came to the south. I think they
landed somewhere to the south, but it seems to me, I think

we just quick-dropped down in there and gunships were--I don't
believe we made a full approach like the slicks were doing.

I think maybe just one from east to west probably.

Q. . You made a marking run?
A. Right, I believe so.
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Q. Do you remember what color smoke you used?

A, Seems like red. I don't even know. I know we
had more than one smoke. I'm sure.

Q. You're sure of that?
A. I can't say for sure.
Q. Captain GARBOW remembers the marking run. He

remembers how you were fairly new at this time. He could
have even remarked that he thought that you were excessively
low. You subsedquently learned, of course, that marking

runs were--

A. (Interposing) I probably was a little excessively
low. I usually was on marking runs.

Q. And he indicates, too, that the run was from east
to west. Then at any rate the 1lift wernt on in there, and
there was no particular problem. The LZ was cold, and they
- put in two lifts there, and the 1lift was complete at 0827
hours.

A. Then, if I'm not mistaken, there was--seems like
after we got all through this, there wasn't anything going
on for a while, at least as far as mistakes went, sir. If
I'm not mistaken, we were done fairly early, and we went back,
and the C&C that I was on--I'm not sure, I think the slicks
went back to Duc Pho. I remember the C&C, for a good part of
the day we didn't do too much. We were flying around for
quite a few hours and right during the time of the lifts, and
there was--

Q. (Interposing) This would have been, now, the lift
and the time that you indicate here along in about 0715 until
the time or completion of the second lift, according to the
log, for B Company, which was 0827. Do you recall what you
did then? Do you think you stayed in the area or did you go
somewhere or do something?

A. We didn't do anything in particular. I think
maybe we stayed in the area for a while. I don't remember
anything outstanding at all.
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Q. Do you remember going back to Dottie about this
time and getting fuel?

A. Yeah, that's very possible. That's why I do re-
member something about going back for a while. Maybe we had
to go back early or something. I'm not sure before our lift
was completely over, I'm not--we went back sometime.

Q. Well, with the 1lift being over at 0827, you would
have had about an hour and a half, wouldn't you, on your air=-
craft?

A, Maybe we refueled early or late, either one or the
other. I'm not sure which one it was.

Q. Well, we think that you went back somewhere around
0830 or 0835 to LZ Dottie for refueling. Colonel BARKER in-
dicated on the radio en route back there that he'd drop down
in the TOC and bring them up to date. Do you recall anything
about this? ' '

A. No, not really.

Q. There was also some conversation about the number ,
of casualties or the number of KIA's that C Company had achieved..

A. I can't seem to remember too much of the ground
unit's conversations and all. I don't remember that.

Q. , Do you remember any conversation about 84, 84 KIA's?
A. No, not really.

Q. Okay.

A. Maybe a little bit. I can't say for sure or not.

Q. Well, only if you can recall. Coyote 6 did say

somewhere around 0830 that he was returning to Dottie to re-
fuel and he would stop down in the TOC and bring Coyote 65
up to date with what had transpired. It's an assumption on
our part, but it would seem plausible that you would have
landed and dropped Colonel BARKER at the VIP pad or the

pad near the TOC, and let him hop off. If this in fact

were the case, if he did in fact get off to go to the TOC,
then you would have hovered down to the refueling area and
then back over to the VIP pad.
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A. We refueled. There were some gunships on there
- at the same time we refueled, if I'm not mistaken. I can't
remember. We went up there so many days.

Q. Yes, I understand. Do you remember Colonel BARKER's
.face, and the way he looked?

A. He wasn't a very big man, if I'm not mistaken.
He reminded me of a CO we had once in the 71lst, I think, if
I'm not mistaken, pretty mild and confident-speaking man.

Q. I'd like to show you Exhibit P-198. Do you recog-
nize any of the individuals in there?

A. Colonel BARKER there (indicating).

Q. Colonel BARKER right in the center?

A. Yes.

Q. Do you recognize the gentleman on the left,

- your left?

A, Probably~-the only general I remember from over
there was General LIPSCOMB.

Q. That's General YOUNG. Here's another picture
of Colonel BARKER. P-199.

A, (Examining Exhibit P-199) He was about 5-7 or
5-8, 1I'm not sure.

Q. I'd like for you to think if at this time now,
which we believe was around 0830 or 0835, when you went back
to refuel, whether or not Colonel BARKER did get off the
aircraft and go to the TOC while you refueled? I'm sure
there must have been some thoughts in your mind as to
whether or not you should shut down at this point in time

or put her in flight idle? Or did he indicate to you that
he would only be a few minutes, and he wanted to go right
back?

A, Seems like maybe he did indicate he'd be right

back. I can't remember for sure again though. It seems
kind of blank. I'm not sure.
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Q. We have reason to believe that you were again
airborne at 8:55 or 9 o'clock with Colonel BARKER aboard.

A, If I'm not mistaken, we flew pretty steady without
shuttlng down for maybe 4 or 5 hours. Then there was a period
in between there where we shut down for a while. I'm almost
positive we did.

Q. Perhaps at this refueling it could have been that
you mlght also have seen the other C&C flown by Mr. COONEY
come in while you were waiting to pick up or waiting for
Colonel BARKER to come back, perhaps Colonel HENDERSON get-
ting off of his C&C or his C&C coming over to the VIP pad
and parking next to yours, perhaps even shutting down.

A. That could be. I can't remember p081t1vely It
seems like maybe, but I'm not sure.

Q. At any rate you were airborne again about 9 o'clock,
8:55, and going back out over the area, returning to the oper-
ational area where there are now two companies on the ground
with the third company in blocking position to the north. Do
you recall what you did?

A, For some reason it seems like it was a tiring
day after the first few hours. We just .flew back and forth,
and then maybe in the afternoon we resupplied. I don't--
maybe we did take Colonel BARKER in.

Q. Captain GARBOW seemed to think that you cruised
around just generally over the entire area. Do you recall
going down, or landing, or making any efforts to get down
low to see what was going on at this time?

A, We may have. Quite frequently we went down low
for passes just to look a little closer. I don't remember.

Q. Do you remember any conversations about Colonel
BARKER asking the ground forces how they were coming or

what they were doing?

A. We called down sometime, I know.

Q. It was about this time that the Warlords found the

mortars on Hill 85. This was about 9 o'clock or 9:05, as you
indicated you recalled earlier?
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A. Yeah, it could be then.

Q. Do you remember what action they took about
those mortars they found up there?

A. Somebody went down there. I don't know who it
was. I can't remember what-~-didn't we get an EOD team or
something like that?

Q. Beg your pardon?

A. Did somebody pick up an EOD team out there or
something.

Q. Later they did pick up an EOD team, yes.

A. If I'm not mistaken, did the Warlords drop sone

‘of their people in there too? I'm not sure about that. To
secure the area a bit?

0. Yes, they did in fact put some infantry in on
the ground. . :

A. A little 23 followed them, and he looked at it
pretty close before he flew out. I think he could have
counted them, if I'm not mistaken. He was pretty--

Q. (Interposing) Do you recall seeing this or hear-
ing this on the radio? _

A. | If I'm not mistaken, most of the time when they
were doing that we were generally a little bit more north

around My Lai. We did go back down. We didn't spend too

much time around Hill 85, I don't think. I think most of

that was taken care of by the Warlords,. and they did most

of that on their own.

Q. You think you were over My Lai at the time?

A, Most of the time. It seems like we were pretty
much over the area. It got to be a boring day. I remember
that--it was after the mortars--we were just generally flying
around looking at the area. Everybody wanted to go and

look was the main thing.
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Q. How did My Lai (4) look to you at this point
in time? Could you see any of the ground troops?

A. I can't remember. All I remember-~I1 remember
one time we went in there.

Q. Okay. That's a little bit later, I think. Do
you remember whether or not the village was burning at this
time?

A. There was guite a lot of havoc going on at this
time, I think. I don't remember.

Q. A lot of what?

A, Havoc. Pecple going around--I don't remember too
much really what was happening. I know it didn't last too
long. It wasn't too long that they were handling a lot

of action. They had a lot for a while, and then it seems to
me that maybe in a few hours it wasn't too much.

Q. How about at 0900?

A, Didn't they move some other place again afterwards?
I'm not sure about that either.

Q. About 0920 in the morning a call came in for a
dustoff over near My Lai (1), B Company's area, right over
in there (indicating). Maybe even at this point in time
there was a lieutenant killed over there and about three
wounded.

A, At My Lai (1) they did. At My Lai (4) I don't
think they had z real lot of resistance. If I'm not mistaken,
they had some, but it was over within a little while. My Lai
(1) was usually a pretty bad area.

Q. These wounded were wounded by booby traps?
A. Yes.
Q. Do you recall Colonel BARKER's actions upon hear-

ing this? This was, in fact, the second request for a dustoff
in B Company. One had been made while you were refueling by
a regular medevac ship, but this incident here was about 0920

in the morning, 0925. Colonel BARKER took some specific action.
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A. I remember once upon a time, I thought it was
further north, we had a medevac. One guy was hurt bad.
I think that wasn't in that area. That was up further
north that we had that medevac. This one here, I re-
member a little bit about it, or something about it. I
don't know what it is. Medevac sounds familiar. That's
about all it amounts to.

Q. The record, indicates that he did, in fact, make
that medevac himself. A C&C ship went in there, made an
approach in, landed through smoke, perhaps even landed up
close to some trees, and had to make a pedal or a cycllc
turn to come up flying generally to the east.

A. I can't remember specifically, no.

Q. However, we then think that after making this
plckup, Colonel BARKER was advised by his TOC, Coyote 65,
that Saber 6 was in the area. Does Saber 6 mean anything
to you?

A. Saber 6 was the division commander then, I think.
It must have been. He was around that day.

Q. Colonel BARKER decided to jump off at Dottie and
let the C&C ship take the wounded on, to medevac on to the
evac hospital themselves.

A. I can't remember that either.

Q. That's about 0935. We have reason to believe
that  the C&C did fly on up, probably to Ky Ha, and land.
Do you remember anything that happened at Ky Ha?

A, I remember going up to Ky Ha one other time, and
I remember that thing better than I remember this.

Q. ' Why do you remember that?.

A, That was the first day I had my new helicopter,
and the guy was in real bad shape. We had jump seats in
the aircraft, and we never used the jump seats after that,
because we just about had the boy fall out. At that time
Colonel BARKER was along, I remember that. This time I
remember something about going up there again, and this
time we weren't quite so much in a rush. One other time
was further north. This time I can't remember.
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Q. This time they didn't have enough stretchers perhaps.

A, It could be. Yeah, I remember something was missing.
What the heck was it? I can't remember why though. Did we
have to leave a stretcher there or something? I can't remember
that either.

Q. I don't kncew that there were any stretchers aboard.
It would seem that you would have. Did you decide to let
Captain GARBOW make the takeoff from Ky Ha?

A, I usually did let the pilot make the takeoff most
any time at all unless it was something really important.
That could be~-let's see now.

Q. Captain GARBOW remembers this well, because he made
an error. ' '
A. That could be.

Q. ~ Do you remember what he did?

A, I still remember something, but I can't remember
what it was. It seems like there was some problem.

Q. He pulled pitch.

A. Did he leave somebody behind or something?

Q. | No, he pulled pitch when your RPM was at flight
idle.

A, Yeah, that could be. Yeah, I think--yeah, he did

it to me uvnce. There were a few others, one or two people that
did it. Yeah, that could be.

Q. He testified he pulled pitch while you were at
flight idle there, and, of course, the light, the audio came
on. He remembers this well, because you mentioned something
to the effect that it would do well to get the RPM back before
attempting takeoff.
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- A. Yeah, that could be. I don't remember it specifi-
cally. I remember just that that sounds familiar, but that's
“about it.

0. Then you went back down to Dottie. Now as I
indicated, we have reason to believe that Colonel BARKER

had gotten off at Dottie. When you came back into Dottie,

it would seem to me here, you were a C&C without your commander.
Do you remember going back, and checking, and seeing what

you were supposed to do?

A. I can't remember that.

Q. We have reason to believe you called inbound and
were told to sit and relax.

A, Yeah, I remember something. I know there was

some time that--we were there for maybe an hour or some time,
a period of time we sat down. I know that during the day--I
don't know how long, maybe--

Q. (Interposing) This would have been somewhere just
before 10 o'clock in the morning, or right at 10 o'clock,
that you would have gone in and you were told to sit down
and relax, which I would assume would mean you shut down.

A, Yeah.

Q. About 1020 hours a call came into the TOC for a
dustoff to the south of My Lai (4).

A, That must have been the time. That sounds--seems
like it, yeah. :

Q. Perhaps someone even ran over to the ship and told
you to get airborne.

A, They probably had to, yeah. Then this must have
been when we came back there again, seems like.

Q. Now would you descrlbe that dustoff or landing
that you recall?

A. That one I think we landed down there, just to the
south of My Lai (4) (indicating). I don't recall him being
hurt very bad because I don't think there was really too much
urgency in it. I think it was right here.

Q. Do you recall, was it more than one or just one?

(LIND) 27 APP T-346



FOR OFFICIAL USE ONLY

A, I don't really recall.

Q. Do you recall anything about him, anything identifi-
able, where he was hurt, or rank, or anything like that?

A. No, not really. I remember dropping--I'm not sure
if this is the same time or not. But if this is the one, we
went from My Lai (4) back to LZ Dottie and dropped them off,
and he was shot or had a gun wound in one foot.

Q. One foot?

A. Yeah. He would probably remember me because I made
some--he wasn't hurt too bad, and it was almost kind of comical,
I sort of winked at him, sort of like the gesture that it was

a pretty good trick, you know. I think it was in the left foot.
I'm not sure, it might have--I'm not sure of that.

Q. Why did you needle him like that?
A. Because he wasn't hurt real bad. He was almost

smiling himself if that's the same one. He got into a jeep
I believe, if I'm not mistaken.

Q. Do you remember anything about this fellow that
would help us identify him?

A, He was an enlisted man.

Q. Enlisted man, okay. What else?

A. You said something to me on the phone about him

being colored. It seems like maybe he was, but that might
have been just from what you told me.

Q. From what I told you. Okay.
A. Yeah, because I'm not positive of that.
Q. Well, the record indicates that at 1020 hours a

colored soldier by the name of CARTER was, in fact, shot in
the left foot and evacuated from an area such as you have
indicated there, just south of My Lai (4).

A. I would think he would probably remember me from--
I'm not sure about that.
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Q. I wish you'd explain why you think he would remember
you?
A. Because he thkought it was kind of funny, too. I

was really surprised. Here's a guy shot in the foot, and he
was pretty near smiling, and I kind of winked at him. I'm

not sure, I almost think we talked. We shut down there or
something, I think, and I almost think maybe I talked to him
for a little bit. At least there wasn't much noise. It seems
like we must have shut down because I almost think I remember
it took a little while for the jeep to get there or something.
It seems like we sat there long enough so we were sitting in
the back compartment on the aircraft.

Q. With this fellow?

A. Well, I'm not sure with this fellow, but before he
took off in the jeep, we were sitting in the back of the air-
craft. We may have even talked to him some. I'm not sure of
that. :

Q. Do you remember any of the conversation other than
' the fact that at the time this was an easy, Oor something to
the effect--

A. (Interposing) A good way to get out of there?
No, not really. I don't remember anything said when he was
getting into his jeep.

Q. I'd like to show you Exhibit P-9, and ask if you
recognize that individual? )

A. I couldn't say for sure if that's the guy.

Q. Couldn't say?

A, No, not at all.

Q. You don't know whether that's the same man that
you evacuated.

A. I would tend to think that it probably was, but I
can't say positively.

Q. I show you Exhibit P-11.
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A, My Lai is on the other side.

Q. : Beglyour pardon?

A. My Lai is on the other side.

Q. 'Well it seems, or other testimony had indicated

the dustoff landed to the east. CARTER was carried from the
southern edge of the village up to the ship.

A, Landing to the east, right.
0. Landing to the east would have put it--
AL (Intérposing) To the east, oh, yeah. ©No, I was

thinking to the west--maybe to the east. I'm not sure about
that. I don't really think so, maybe it was. I would tend
to think we landed to the west, and they were on the other
side of us, but maybe not.

Q. Well you will notice they are putting him in the
left side of the ship? ,

~A3 Yeah, but I don't think so, because we landed
closer than that to My Lai (4). I don't think you'd~--maybe
you might. There's trees on the other side over there,
(indicating) but it seems we were right up against the trees
pretty near My Lai (4). I think we landed to the west. They
popped smoke, and they were standing away from the village,
‘down there someplace, (indicating) and we landed right just
to the south. They were on the opposite side of My Lai as we
landed, I think. We came in from the left then maybe. It
seems that I--for some reason I picture My Lai on my right
side on ‘cur one stop there, and I was in the right seat.

Q- You were in the right seat?

‘A, It seems like I was. I wouldn't say that for sure
either. That looks like me in the left seat there, doesn't it
(indicating Exhibit P-11)? Maybe I was looking out the window
on the left side. For some reason I always pictured myself

on the other side.

Q. Does that look like your aircraft?
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A. I was trying to see myself, but I can't really
tell for sure. It should be, but it looks like me even in
the left seat. I would tend to think that. It almost looks
familiar the way they are carrying him along. Mcybe I was
in the left side that day. Maybe we did land to the east.
It does look familiar, right, them bringing him on the ship.

Q. I'd also like to show you Exhibit P-12.

A. Yeah, that's a little better. That's my ship for
sure. That's Frank DAILY, the crew chief, there.

Q. Frank DAILY?

A. Right.

Q. How do you spell his name?

A. D-A-I~L-Y, I believe. He was a spec 4 then. He
would remember almost better than I would, I think.

Q. Yes. |

A. That's my ship. That's for sure.

Q. How can you identify it as your ship?

A. I can recognize the crew chief.

Q. You recognize the crew chief?

A. Yes. He was trying to grow a moustache, but

you can just barely see it. I'm sure that's him. There
weren't too many ships that had jump doors on them. Not too
many of them had good ones except mine, because mine was pretty
near brand new.

Q. Jump doors? You're talking about the small doors?

A. . Right, the small doors in the front there.
Q. What do you recall seeing during this evac?
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A, I remember sitting down there, and I guess they

must have been on my left side. I was thinking it was on my
right side, but I do picture it right on the southern side.

I think it was my southern side. Right in there was--I remember
that day there was a lot of bodies, and that's--I can't remember
numbers for sure, but I know there was. I recall in my mind
there was quite a few dead people lying around. That's--

Q. (Interposing) Would these be up front as you

were setting on the ground?

A. I thought they were to my right. I can't--I remember
picturing--I can see the place, and I can see the people.

Q. Do you remember talking to Captain GARBOW about it?
A, I may have. I remember there was some comment

afterwards, but I'm not sure who it was. Maybe it was between
Captain GARBOW or else my crew chief. We talked about it
afterwards, something about there was quite a few people, more’
than--well, we didn't know that much about it. It seems to

me I almost was thinking that maybe--well, I kind of disre-
garded it because of the thought of a lot of them may have
gotten killed by artillery. That's what I was thinking. But
I know there was more bodies than there seemed there should
have been. I don't know why, but that sticks in my mind.

Q. Well, could you give us an estimate as to how
many you think were there? Were there less than two or was
there—--

A, (Interposing) Fifteen or twenty, maybe more.

Q. Do you have any idea of their sex, or their age,
or how they were dressed?

A. Seems like they were all pretty much--there was
something wrong about it. It almost seems like maybe there
were some--I'm sure there were some women. There was quite

a few--fair number of men. It was mixed up. It almost seems
like there were a few kids. I can't say for sure. It seems
like there were a few. There was something about that that
seemed like it was wrong. It didn't seem like it was quite
right.
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© Q. How about the way they were lying there? Was there--

A. (Interposing) It looked like, if I'm not mistaken,.
it seemed like they were stacked up or something like--well,
not stacked up, but they had been put together in one general
area.

Q. You said something struck you wrong about this scene?

A Well, at the time it just seemed like there were
too many, and maybe it was, well, like there shouldn't have
been that many. That was the main thing. I didn't really
know where they all came from or why they should have killed
that many. That was I don't recall if it was women, or kids,
or what, really for sure. I think there were some, and if
I'm not mistaken, it seemed like there shouldn't have been
that many. Anyway it didn't seem like it--that's the way we
saw it from our ship.

Q. I see. Now, if you can remember 31tt1ng there, you
say you think they were off to your right? :

A. I was thinking they were off to my right.
Q. Well, were they in front of the ship or--
A. (Interposing) They could have been in front of

the ship instead.
Q. Or off to the right in front of the ship?

A. That's what I was thinking. I remember--I can't
remember. I was thinking that it was off to the right front.
Maybe we came in there again sometime, too, that might have
been. But I remember they were right along the trail. I was
thinking they were right on the other side of the trail, on

the south part of My Lai. It seems that way. It was right
along where this one came in to--we landed right in that general
area where the one little trail comes in from the south and
meets the one on the southern side of My Lai right along the
woodline and goes east and west.

Q. There is a trail there along the southern part.
Do you recall seeing it?
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A. Right. There was a little trail there of some sort,
some sort of a line going through from north to south.

Q. Now where were these bodies with relation to the
north-south trail?

A. It seems to me they were right just about where
they met at the tee, the north-south and the east-west, maybe
a little bit more to the west, just a little bit, not too
much. It was right around in the general area I think that
most of the troops come back too, if I'm not mistaken.

Q. Was this little area secure where you were? Did
they have any troops there around it? o

A. Right. They had a fair number of troops around it.
There was some anyway. I'm not sure if they had come back
there or what.

Q. Do you recall seeing any officers on the ground at
this time?

A. I remember seeing a lieutenant around or something,
but I don't remember positively, or somebody that was in
command around there or something. Maybe it was a staff
sergeant or something like that, I'm not p031t1ve. There

was somebody who was one of the ranking men in the company.
I'm sure of that.

Q. ' You don't remember whether he was an officer or
enlisted?
A. Not positively. I think he was an officer. I'm

not sure.

Q. Was there anything identifiable about him that
you can remember, the way he looked?

A, Not that I can remember, no.

Q. Then you indicated that you took off and took this
fellow back to Dottie?

A. ~Right, I believe so.
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Q. And had to wait for some time for a vehicle to come
out to get him? ‘

A. Right, I think so.
Q. Why did you take him back to Dottie instead of~--
a. (Interposing) They had a first aid station of some

sort at Dottie. We brought him back there. He was there
for--I think they wanted to look at him to see if they really
had to bring him back up to Ky Ha or not.

Q. Do you recall some conversation then in reference
to where to take him?

A. It seems to me that somebody told us, yeah, I

think, to take him back to Dottie. I can't remember who it
was. Maybe someone came up to the ship. Maybe I even talked
to him, a lieutenant or whoever it was that was there. I can't
remember positively.

Q. But you recall then shutting down at Dottie and
sitting in the back seat?

A, I remember sitting in the back, right. I don't
remember how long. We did shut down at that time. I'm sure
of that.

Q. And you remember Cranking up then sometime later.
Did you eat at this time?

A, « Yeah, it seems like it was getting about time to
eat. I think we got some C-rations from them, if I'm not
mistaken., I don't think we ate in the messhall after that
time.

Q. Do you recall going back out?

A, I'm sure we were shut down for probably a good

hour or so. There was one period when we had a fairly--some
kind of break, but--did some action come on or something that
we went out again or something? I don't remember.

Q. Do you remember taking anybody else up besides
Colonel BARKER in the next trip, or instead of Colonel BARKER?
(LIND) 35 - APP T-346

FOR OFFICIAL USE ONLY



FOR OFFICIAL USE ONLY

A. I can't remember.

Q. Do you recall, at any of the other times you were
airborne during the day, hearing any conversation about this
killing or excess killing?

A. I can't remember any conversations. I don't krow.

Q. : Well, you indicated earlier that you recall talking
to someone about it or hearing something about a large number
of dead, and apparently you commented to someone about it.

A. I think it was in the crew after we shut down that
we maybe said--I don't believe that it was anything long.

It was just something that sticks in my mind a little bit,
that we did say something about there being quite a few people
out there dead.

Q. Do you think CARTER was there, that is, the wounded

fellow?

A. He may have been, yes.

Q. Do you recall saying anything to Colonel BARKER
about it?

A. Maybe we even talked to CARTER about it. It

seems—--hmm!--sounds like Colonel BARKER. Yeah, maybe so.
I'm not sure if we said it to him or not. It seems like
somebody said something. There was some discussion about--
I think about Colonel BARKER too, but I'm not positive.

Q. What makes you think there was some discussion with
Colonel BARKER about it?

A, I really don't know. I just sort of remember that
a little bit for some reason. Maybe there wasn't. I don't
know for sure.

Q. But you recall talking to CARTER or the wounded
man about things--you recall saying something to him, and you
indicated earlier I think that he'd remember you.

A. That's what I was thinking, just by the gesture. I
don't remember that we talked about anything else. We may
have, I'm not positive. I don't recall how long after we sat
down before the jeep came over. It was some time. We may
have been talking to him.
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Q. Rather than on the radio, you were talking to him?

A. Yeah, there wasn't anything on the radio. I'm sure
of that, no conversation on the radio, at least that I can
recall. I don't believe so.

Q. Do you recall what CARTER said about any of the
killing, or what you had seen?

A. I can't really recall, no.

0. Do you recall any radio transmissions any time

during the day questioning the killing or saying anything
about 1it?

A. Not specifically, sir.

Q. Do you recall hearing any other call signs, higher
or lower, talking about it or questioning about it?

A, It seems like there was some conversation besides

what we said, but I really don't recall what it was. I can't--

I keep trying, but I can't, I'm sorry. There was some discussion
by somebody besides us, I believe. I'm positive of that, but

I can't remember who at all.

Q. Do you recall what the substance of the conversation
was? Was it a questioning or a directive to stop it or what?

A, There may have been a directive to stop it by

Colonel BARKER. I'm not sure. There was something about--maybe
Colonel BARKER went out there and talked to them or something.
I'm not sure of that either. He may have gone out there.

We may have brought him out there to talk to them.

Q. Do you recall any other landings in this area?

A. Not specifically in this area like this one unless
there was--maybe this is the one, I'm not sure. There may
very well have been, because we went in and out of there so
many times generally over the period of time.

Q. Do you recall carrying Major CALHOUN out to the
area? .

A. That could be.
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Q. And making a rather short trip, perhaps not even
getting down that far, sort of now down all the way to the
area, and turning around and coming right back?

A. I recall something about that, someone down there.
It seems like we were called back. Colonel BARKER was ready
to go or somethlng and wanted to go down there, too, or
something. I'm not sure. That sounds very familiar, but I

just--

Q. (Interposing) How did the village of My Lai-~if
we go back to when you landed in there for this dustoff, did
you see any more dead people down there anywhere else, durlng
approach, departure, any low passes, or takeoff?

A, It seems like there might have been some more around
in the village, but the only ones I recall seeing a real lot
were the ones that we saw outside that I really saw.

Q. What makes you think there were some more in the
village?
A. I'm not sure if there were.
Q. You don't recall seeing any?
A. No, not p051t1vely All I recall éeeing is what
were at Son My. )
Q. . Is that the only time you saw any bodies in the
area there? :

A Right. Now those are the only ones I can recall
positively.
Q. If you had seen any more in large quantity, do you

think you'd remember?

A. I'm not sure. For some reason just those in
particular stand out. I remembered them even before you '
called me at all.

Q. Do you know whether or not the village was burning

at this time? Was there a lot of smoke when you made your
approach in there for that dustoff?
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A. It seems like the village in the end was pretty
‘well tore up. I don't know if it was all artillery or what,
but it was hit pretty hard. I think that it was burning.
I'm not positive of that at all.

Q. You don't recall any smoke?
A. It seems like there was smoke in there, yeah.

Some that was--by the time we got back there again, I think
it was pretty well just smoldering than anything else.

Q. You mean at the time you came back in to make this
dustoff?

A. Right.

0. Do you recall hearing anything about anything that

might have occurred? Any killing of civilians, kids, or women,
at any time after this thing? After this day, do you recall
any rumors about it?

A. No, I don't.

Q. Do you recall anybody ever saying anything about
it?

A. From what I remember after that day, there was

really nothing too much, at least within our unit, that was
ever mentioned that day. But after that I don't recall.

Q. This is what you referred to earlier, I presume,
or do you recall it being mentioned after you got back to
Duc Pho?

A, I think even after we got back to Duc Pho, some
that day. After that day I don't believe it was mentioned too
much. It seems like there was even something--there was a
comment or two around the company, I believe, after we got
back that day, and maybe the next day. Then it was pretty
much forgotten after that.

Q. I'd like to show you a photo, Exhibit P-41. Can you
identify that scene or recall having seen that scene?

A, It looks familiar. That may have been it. I'm
not positive.
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Q. Does that look like what you saw?

A. It looks like what I saw, right. I'm not positive.
Maybe it's not the same thing. I'm not positive of that, but
it does look--

Q. (Interposing) You'll notice there's a little barbed

wire fence there?
A. : Yeah, I noticed that too. Where was it?
Q. Do you remember seeing a barbed wire fence there

along the trail as you landed?

A, It seems like the village should be out to the
right of that trail. That should be the trail on the south
side. I'm not sure. That's the way I remember seeing, or I
think I remember seeing the people on the trail that was east-
west on the south side. I'm not positive of that either. It
does look kind of like what I saw there. That looks like it
would be more like the north-south one.

Q. You don't recall--
a. (Interposing) It seems like it was right at the
junction where it met the other one, somewhere near there. I

was thinking it was more on the inside.

Q. You're trying to place it rather than recalllng it
specifically, I take it?

A. Yeah. I can't recall it specifically.

Q. Do you recall talking to a Major GIBSON about this,
or to Lieutenant MILLIKIN?

A. We may have talked to Lieutenant MILLIKIN about it
some. '

Q. Do you recall it?

A. No, not specifically, no.

Q. Do you recall talking to anyone specifically

about it? :
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A. No, not really. I remember talking to somebody,

but I can't recall specifically who it was. I'm almost positive
within the crew, that day, we said something about it. I don't
know how much.

0. You cannot recall specifically whether or not you
discussed it with Colonel BARKER?

A. I'm almost positive Colonel BARKER was aware of it.
Sometime during the day it came up. I don't recall who exactly
brought it up to him or if we did or not. It seems like some-
body--we had talked about it before, but we didn't really think
to bring it up with him. I think there was some discussion
maybe in the back seat, or the intercom, or something between
Colonel BARKER and somebody who was flying with us. I'm not
sure. There was some discussion about it. I think Colonel
BARKER to--it wasn't brought up by us, I don't believe. It was
brought up by the infantry people or one of the other ground
units.

Q. What do you recall was the substance of that? Was
it qguestioning, or was it a statement, or was it an accusation,
or what?

A. I don't believe it was any accusation. I believe

it was some question as to whether it was necessary or that sort
of thing. I can't remember the results of it at all, or why,

or what sort of decision was made on it, or anything. All I

can recall is it seems like there was some sort of discussion

on that.

Q. Do you recall hearing anything on the reasons for
it, whether anybody said it was gunships that did it, or infantry
that did it, or artillery that did it?

A. It seems like somebody said once something to the
effect that--and this was different people though. It seemed
like somebody said something about the Sharks, gunship team,
maybe not using too much discretion on shooting some people.

But the most of it that I remember was Colonel BARKER, I believe,
that said something about it. I don't recall what it was or
what decision he made on it as far as his units go. There wasn't
too much said at any ‘other level except between the slicks and
the guns, I believe. I think it was some discussion afterwards.
I think, as a matter of fact, nobody even talked to the guns
about it. I think during one of our conversations in the hootch
after or something, we said stuff 1like that maybe.
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Q. Do you recall seeing or hearing Colonel BARKER or
anyone talking about it with Colonel HENDERSON, the brigade
commander?

A, I recall something, and I can't remember what it
was. I recall somebody was-—-it was Colonel BARKER. Maybe it
was Colonel HENDERSON. I'm not sure who it was that said it,
but somebody was discussing it, and it seems like somebody said
that somebody brought up some sort of reason, and I'm not sure
if somebody else didn't thlnk it was too good an idea or what
it was.

Q. Is this while you were airborne or on the ground?
A. Seems like while we were airborne. I'm not sure.
Q. Do you recall hearing any type of radio communi-

cation that said, "What the hell is going on down there?", or
"What's going on down there? Stop the killing."?

A, There may have been.

Q. You don't recall?

A. | . Not positively, no. It sounds familiar, but that's
about all.

Q. | Someone made another approach in there and landing

into the My Lai area, and picked up a couple of individuals, and
carried them from the My Lai (4) village area over to where B
Company was operating near the Pinkville area. Do you recall
making any trips like that? It was a photographer.

A. It seenms like if anybody did it, we did it, not
because we should have, but because it sounds like I think

maybe I did it. I'm not positive. I sort of remember something
vaguely in my mind about doing it, but I can't say positively.
Q. I'd like to show you photograph P-17. This is a
photograph taken by the photographer on board a hellcopter as

he was departing the area. You'll notice that the rice is down
because of the rotor wash. You'll notice some individuals that
were sitting on the dike? :

A, I can't recall it.
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Q. All right. Do you recall hearing Saber 6 on the
radio? Surely if Saber 6 would have called or talked to Coyote
6, you would recognize Saber 6 was the division commander?

A. It seems like I recall him in the area, and it
seems like I recall him involved in that incident as far
as the people getting killed, but I don't recall anything
specific about it.

Q. Earlier in the day now--I'm going to take you back

in the vicinity of 9 o'clock in the morning--shortly after you
refueled and came right back on station, there was a call from
Coyote 3 back at the TOC with reference to, and giving a set of
coordinates in the clear, indicating some people that needed

to be checked out. The indication was that this was southwest
of the village, that the coordinates, which perhaps even Captain
GARBOW wrote down on the windshield, proved not to be southwest,
but more to the north of My Lai (4). There was some confusion.
there. Colonel BARKER couldn't quite get it sorted out whether
the people they were talking about were, in fact, southwest or
north. Do you recall anything like this? ‘

A. I recall something about it, yes. I think they

were referring to the people down on the trail again. The

" coordinates were wrong, yeah. It sounds like something--I remem-
ber something about it. I can't remember exactly what it was.

Q. Maybe even you and GARBOW recognized rlght away
that the coordinates were wrong.

A, If I'm not mistaken, we told Colonel BARKER or
somebody. - Otherwise we went to a different area than he said.
He said the coordinates, and we went ahead and went down. We
knew where it was anyway.

Q. Do you recall who was with Colonel BARKER at this
time? Did he have one passenger or more than one? We'd like
very much to find out who was aboard with him that day. I take
it you did not have a console on the aircraft?

A. No, we didn't.

Q. You were operating off of what, your FM?

A. Yeah.
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Q. ' pid he have a PRC-25?

A, I believe so.

Q. Did he have it himself,vor did somebody else have
it?

A. I think somebody else had it, if I'm not mistaken.
He was u51ng the control box.

Q. ~ He was using your radio? How was he doing that?
A. We had an extra cord, I believe. I'm not sure if

it was on the right side or left side. I know he had at least
one extra cord coming out of the control box.

Q. Do you remember which side he was sitting on?

A, When we adjusted artillery, I think he was sitting .
on the left side, and there were people that were--I think he
was sitting on the left side, and there was two people, I think,
that were trying to adjust artillery. They were sitting on the
right side, looking out. He was sitting on the left side look-
ing over their shoulder. Later on I think he was probably sit-
ting on the left side. '

Q. If he was sitting on the left side, where would
you have been sitting?

A. I didn't really care where I sat. It didn't
really make too much difference to me.

Q. You were aircraft commander, and you had a new
man on board.

A. That was in the 174th. I think I was probably
sitting on the left side, but there were lots of times after
a person had been there 2 and 3 weeks, I'd let them fly left
seat.

Q. Do you remember making any landings out in the
field with any of the companies and talking to--Colonel BARKER

getting off and talking to either of the company commanders
that were operating out there?
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A. I can remember going out there, and I almost--it
seems like I remember having Colonel BARKER going out, if I'm
not mistaken, at My Lai (4), and talking to one of the people
out there. Somebody talked to someone out there. If I'm not
mistaken, we waited there for a little while, but I don't re-
call who it was for sure. I don't recall how long we stayed
‘there or if we stayed on the ground or circled. I'm not sure
about that either. Someone went out there and talked to
those people for a while.

- Q. In the air or on the ground?

A. Somebody, I think, went down on the ground and
talked to them, if I'm not mistaken.

Q. Did you see any helicopters landing down there?
A, Maybe Coloﬁel HENDERSON went down there.
Q. Beg your pardon?
- A. Colonel HENDERSON might have gone down in there,
but I'm not sure about that.
Q. bo you recall seéing any helicopters around there?
A, No, I can't positively.
Q. Either the H-23 or a gunship or slick?
A, | No, sir, I'm sorry. About the only time I can

recall specifically is that one time we went down, and I can
remember seeing the place. It seems like we went in more, a
- number of times, but I can only--maybe it's just the same
picture each time we went down there. That's the reason, but
I can't recall more than one.

Q. You don't recall seeing Colonel BARKER and the

company commander on the ground talking, or the company com-
mander coming over to the ship talking to him at any time?
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A, I recall one time, almost, but there were so many
times we were in just about the same situation. I can't remem-
ber specifically if this was the place where somebody came over
or not.

Q. Do you know Captain MEDINA?

A, No, I can't remember him. I didn't know too many
people from that unit. )

Q. Do you recall hearing anything about an accusation
being made by a helicopter pilot with reference to the events
that transpired on 16 March in the vicinity of My Lai (4)?

A. Not positively. It seems like somebody--there :
was once upon a time, I'm not sure when or who it was. I think
the first one that did say it was one of the helicopter pilots.
Maybe it was one of the Warlords or something. I'm not -sure,
but somebody was snooping around a little bit and saw again
that it didn't look right. There was too many people being
killed, but I don't recall who it was, or really at all if it
was a slick, or whatever it was. I'm not sure. Somebody, I
think, said something about it, first on one of the helicopters.

Q. Do you recall hearing this down at your unit, or
was it up at LZ Dottie where you heard it?

A. Seems to me I recall it when we were up in the

area of My Lai or LZ Dottie, and it was somebody that was out
around that area who said something about it. But it seems
like somebody had said something about it there. Then somebody
from one of the ground units at LZ Dottie or something did take
some action on it, but I don't recall exactly what it was. I
don't recall exactly who it was that said it, made any accusa-
tion. . :

Q. Do you remember any of your activities on the after-
noon of 16 March? You said it was a boring day. You also flew
9.6 hours. We've taken you from a period of maybe 0645 through .
1130 or so, which would have accounted for maybe half of thee
time that you flew that day. Do you recall what you did

in the afternoon or the balance of the time?
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A, Not really, no.

Q. Do you recall making any landings over along the
beach?

A. It seems like we might have resupplied up on the

beach or something, I'm not sure. I'm not really positive. I
don't know. I remember one of the times we made an insertion
into there, we did do some resupplying along there.

Q. Do you recall piéking up any Vietnamese?

A. Yeah, that sounds--seems like we might haVe,'yeah.
I can't remember a specific landing though, pretty close to it
though. I can't recall specifically or not.

Q. - Captain GARBOW seemed to indicate that on this day
you could have landed in there and picked up 8 to 10 Vietnamese
men, women, and children and so on--landed right on the beach.
It doesn't necessarily have to be this day that he recalls this
incident.

A. I recall somethlng about an incident, too. It
seems like that was maybe--

Q. (Interposing) Do you remember where you took them?

A. One time I remember we went up to Chu Lai and
dropped some off at a POW camp up there. I'm not sure if that
was the day, or if this is at the same time at all. Maybe it
was. I remember one time we took some up to Americal Division,
right along Highway 1, and dropped some POW's off there by Chu
Lai.

Q. The next day on the 17th of March--well, on the
evening of the 1l6th, the companies laagered, B Company and C-
Company, in a RON p051tlon right here just south of the Diem
Diem River (indicating). They were close to A Company, which
was across the river. Of course,. they were resupplied in there
that evening. The next day C Company went south. B Company
went out on the peninsula and south. Both companies worked

down in this area and then came back up here where they laagered
the night of the 18th. Do you recall flying that day?
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A. Yeah, it seems to me we went back there the next
day. We flew for them again, yeah. I'm not positive again.

I remember one day positively though. 1I'm not sure if this is
the same time again, but we did pick up some POW's. I think
we picked them up around in this area, maybe not. I remember
bringing some POW's in. There was only one time we ever did
that, too, only one time I ever did that, that I took POW's

up to the POW camp at Chu Lai.

Q. - Were they all men?

A, I don't recall.

Q. ‘The 18th--by the way, 17 March was a Sunday, not
that that was anything in partlcular, unless you happen to be
a religious young man, and I'm not aware of it. I don't know

whether you are or not, but the 17th was a Sunday, if that can
help fix time. On the 18th, Monday, C Company moved north
across onto the island or in that vicinity. B Company went
on north up into this area. And in the afternoon C/1/20 was
extracted from there back to Dottie. Again they had very few
alrcraft at this time. They did it with perhaps .two, three,
or four slicks. It took them several trips. They completed’
the 1lift back about 1630 in the afternoon.

A, That again sounds familiar, like on the same
general operation, but I can't remember any specifics.

Q. Well, Mr. LIND, we have a tape recording that was
recorded on the morning of 16 March at Task Force Barker TOC

at LZ Dottie. I would like to have you listen to that tape and
see if any of the events or voices or call signs or any of the
information that's on that tape sounds familiar to you or if it
can help your recall any. I would appreciate, if you can ident~-
ify voices or incidents, if you would write down the page number.
After you ve listened to it once or twice or how many times you'd
like, I'd like to reconvene and discuss with you what you have
heard, and see if this seems to be the general tone of conversa- .
tion that you recall on the 1l6th.  The tape time we believe runs
from about 0715 in the morning until somewhere close to 10 o'clock
in the morning. So not all that you recall is on tape. Some of
the events that you recall are not on the tape because the tape -
was not running when these events occurred. So if you would, I'd
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like for yoﬁ to listen to that. Then I'll come back in when
you are ready and discuss the tape with you a little bit.

A. Okay, sir.

0. I'1ll give you a transcript (Exhibit M- 20) to

follow as well as the tape to listen to, and you can stop it,
run it back, or what have you. The idea is to help you refresh
your memory on that operation. .

The hearing will recess at this time.

(The hearing recessed at 1025 hours, 9 February
1970.)

(The hearing reconvened at 1135 hours, 9 February
1970.)

LTC PATTERSON: The hearing will come to order.

RCDR: ‘All persons present when the hearing recessed are
again present.

LTC PATTERSON: Now that you have heard the tape, Mr. LIND,
does the operation seem any more familiar to you?

A, ‘Right, sir. Everythihg that was on the tape fits
right into place. I can't think of much of anythlng else that
wasn't said in the tape.

0. : ‘Do you recall hearing what you have heard on the
tape?

A. Right, very much so.

Q. : Do you feel you were flying C&C that day, then?
A. vight, I'm sure I was.

Q. Yc1're sure you were?

A, Yes ,
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Q. Are there any specific transmissions that you
heard on the tape that make you recall something that we
haven't discussed?

A, No, not really, just a few things that popped

into my mind during the operation. One thing was on page 3
about dropping smoke. I remember Colonel BARKER didn't hear
about the smoke right away. I remember that, if I'm not mis-
taken, I even told him that Dolphin Lead said we should drop
a smoke. I remember that in particular. '

Q. Do you remember where? I think what you are indi- -
cating here is that Dolphin did not require a mark of the LZ?

A, nght. If I'm not mistaken, I think I even told
Colonel BARKER about that, because Colonel BARKER didn't hear
on the radio right away. I remember that in particular.

Q. The page number you are referring to is in the
tape transcript, which is Exhibit M-20. What is the next
thing that you recall?

A, I seem to remember pretty much the part about the
Sharks going down, and the guy with the weapon south of the
road, and the Warlords were going down to look at him, too. I
remember them having problems as to who was to stay on which
side of the road.

Q. Do you remember hearing this coordination problem?
A. Right.

Q. What's the next thing that you recall?

A. The next thing is on page 12, marking them with

smoke. I think I remember something like they had the wrong--
Dolphin Lead identified the wrong color of smoke. That sounds--
I believe that's the way it was.

Q. Where he identified violet?
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A. Right.
0. And you feel that you dropped some other color?
A. After a while he says, “Tallyho, yellow!" I seem

to remember something about a mistake in the identity of the
smoke, right.

Q. Is there anything else that you recall?
A. Not a real lot. I remember artillery rounds. I'm

positive of that, too, that they were a little bit off in cut-
ting off the artillery.

Q. They were late in shutting off the artillery in
the second LZ. Do you recall that?

A. | Right.

Q. Do you recall--you'll notice on the tape there was

a mention of Sane Drank Delta Mike?

A. Sane Drank. They were the ones that were working
“with the Warlords, I believe. It seems like they had an infan-
try unit, I believe, that was sort of organic to them and was
working with them.

Q. Sane Drank Delta Mike were the swift boats working
off shore, '

A. Oh! That's right, yeah. I was trying to remember.
I couldn't remember who News Boy India 20 was. Was that another
one of the swift boats?

Q. Yes.

A. That's right. We worked With Sane Drank Delta
Mike a couple times.

Q. Do you recall seeing the swift boats there that
day?
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A, I think so, right. I'm not positive, but it seems
like, if I'm not mistaken, they even had a few people that were
trying to go out. They chased them back in again or something.
I can't remember exactly, because there was, I think, about two
or three operations they were on. I do remember Coyote 6 bring-
ing them back, and we dropped Coyote 6 off. It was Colonel HEN-
DERSON, I believe, we brought back to the TOC. I rem